
گزارشی از جدیدترین جلسه شورای عالی اشتغال
 تعطیلی واحدهای تولیدی به دلیل بدهی

 بانکی ممنوع!
اجرای به موقع قوانین مصوب مربوط به اشــتغال از ســوی دستگاه های 
مرتبط، خواسته رییس جمهور در ششــمین جلسه شورای عالی اشتغال 
بود که تاکید کرد هیچ واحد تولیدی نباید به دلیــل بدهی به نظام بانکی 
تعطیل شــود و بانک ها بازپرداخت تسهیلات خود را از مسیرهای دیگری 

پیگیری کنند.
 وزیر کار گزارشی از عملکرد اشتغال ســال ۱۴۰۲  را در ششمین نشست 
شــورای عالی اشــتغال دولت ســیزدهم ارائه کرد. در این جلسه رئیس 
جمهوری هم ضمن تاکید بــر اجرای به موقع قوانیــن مصوب مربوط به 
اشتغال از سوی دستگاه های مرتبط، آســیب شناسی وزارتخانه های کم 

کار در ایجاد اشتغال را خواستار شد.
همچنین تملک واحدهای تولیدی از سوی بانک ها و توقف تولید، از سوی 
رییس جمهور خلاف سیاست های اشتغالزایی دانســته شد و تاکید شد 
که هیچ واحد تولیدی نباید به دلیل بدهی به نظام بانکی تعطیل شــود و 

بانک ها بازپرداخت تسهیلات خود را از مسیرهای دیگر پیگیری کنند.
رئیس جمهور بــا بیان اینکه اعتبارات شــرط لازم برای ایجاد اشــتغال 
اســت ولی کافی نیســت، تصریح کرد: بارها اتفاق افتاده که بــا ابتکار و 
تغییر رویکرد یا مدیریت، یک واحد تولیدی مشــکل دار احیا شــده و به 
چرخه تولید بازگشته اســت.توجه ویژه به حرفه آموزی از طریق تقویت 
هنرستان های فنی و حرفه ای از دیگر مواردی بود که وی به عنوان یکی از 
راه های موثر و زمینه ساز ایجاد اشتغال مورد تاکید قرارداد و شورای عالی 
اشتغال را مکلف کرد راهکارهای کمک به آموزش و پرورش برای فعال تر 

کردن این بخش را بررسی و ارائه کند.
در جلسه قبلی شورای عالی اشــتغال که خردادماه امســال برگزار شد، 
تدوین و ایجاد حساب های پیشرفت و عدالت در سراسر کشور به تصویب 
رســید و رئیس جمهوری دســتور داد با فوریت دســتورالعمل پرداخت 
تسهیلات اشتغال تدوین و نهایی شــود. رئیس جمهور در این جلسه هم 
از عملکرد برخی دستگاه ها در زمینه اشــتغالزایی انتقاد کرده و خواستار 
رسیدگی به این مســاله شــده بود که چرا عملکرد بعضی دستگاه ها در 
اشتغالزایی ضعیف بوده و بررسی شود که چگونه برخی دیگر از دستگاه ها 

از برنامه جلوتر هستند تا سایر بخش ها از تجربیات آن ها استفاده کنند.

تولید مدیرکل دفتر امور مشتریان توانیر پاسخ داد

تعرفه مشترکان پرمصرف خانگی چگونه محاسبه می شود؟
خریدار  مدیــرکل دفتر امور مشــتریان 
توانیر ضمن تشــریح روند محاسبه تعرفه 
پلکانی برق مشــترکان پرمصــرف خانگی 
از اثربخشــی اجرای برنامه هــای مدیریت 
مصــرف بــر ق و اجــرای طرح هایی چون 
پــاداش صرفه جویی در رفتــار خانوارهای 
ایرانی و بهبود ۳.۵ درصدی ســرانه مصرف 

برق در دو سال اخیر خبر داد.
عبدالامیــر یاقوتی بــا بیان اینکــه الگوی 
مصرف شاخصی است که مشــترکان برق 
با برنامه ریزی به نحوی اقدام به اســتفاده از 
وسایل برقی کنند که بسیاری از مشترکان 
به آن شــیوه زندگی می کنند، اظهار کرد: 
قیمت برق به شدت وابسته به میزان رعایت 
الگوی مصرف اســت، مبلغ برق مشترکانی 
که زیر الگــو مصرف می کنند بــا نرخ های 
بســیار مخفف محاسبه می شــود و مبلغ 
قبوض برق آن دسته از مشترکانی که بیش 
از الگو مصرف می کنند به صورت پلکانی غیر 
یارانه ای محاســبه می شود؛ به عبارت دیگر 
به بخش مازاد برق مصرفــی یارانه کمتری 

تعلق می گیرد.
وی افزود: تعرفه های برق در چهار ســطح 
الگو، ۱.۵ برابر الگــو، ۲ برابر الگو و بیش از ۲ 
برابر تقسیم می شود؛ مابه التفاوت نرخ قبض 
برق مشــترکان با مصرف مازاد تا ۱.۵ برابر 
الگو معــادل ۱.۵ برابر نــرخ خدمات تامین 
برق، با مصــرف ۱.۵ تا ۲ برابــر الگو معادل 
۲.۵ برابر نرخ خدمات تامین برق و نرخ قبض 
برق مشترکان با مصرف بیش از ۲ برابر الگو 
معــادل ۳.۵ برابر نرخ خدمــات تامین برق 

محاسبه می شود.

به گفته مدیــرکل دفتر امور مشــتریان 
توانیــر، برای مثال چنانچه مشــترکی در 
شــهر تهران ۷۰۰ کیلووات ســاعت برق 
مصرف کرده باشــد؛ در چنین شرایطی تا 
۳۰۰  کیلووات ســاعت بر اساس نرخ الگو 
)۴۵ هزار تومان(، از ۳۰۰ تا ۴۵۰ کیلووات 
ســاعت تا ۱.۵ برابــر نرخ الگــو )۷۵ هزار 
تومان( و ۱۵۰ کیلووات ســاعت بعدی که 
معادل با دوبرابر الگو اســت با ضریب ۲.۵ 
محاســبه می شــود ) ۱۶۵ هزار تومان( و 
۱۰۰ کیلووات ساعت باقی مانده با ضریب 
۳.۵ برابر محاســبه می شــود )۱۵۴ هزار 

تومــان( در مجموع با احتســاب ۹ درصد 
مالیــات بــر ارزش افــزوده  و ۱۰ درصد 
نرخ عوارض برق مجمــوع قبض برق یک 
مشترک تهرانی در پایان یک ماه با مصرف 
۷۰۰ کیلووات ســاعت برابر بــا ۵۱۰ هزار 

تومان می شود.
یاقوتی اظهار کرد: چنانچه همین مشترک 
با رعایــت الگوی مصرف، اقــدام به مصرف 
بهینــه برق کنــد و میزان مصــرف خود را 
به ۲۵۰ کیلووات ســاعت برســاند، ۱۰۰ 
کیلووات ساعت آن با نرخ ۷۰ تومان )۷۰۰۰ 
تومان(، ۱۰۰ کیلووات دوم با نرخ ۸۰ تومان 

)۸۰۰۰ تومان( و ۵۰ کیلووات ساعت با نرخ 
۱۷۰ محاسبه می شــود )۸۵۰۰ تومان( که 
در مجمــوع مبلغ قبض برق این مشــترک 
برای یک ماه این مشترک، معادل ۲۳ هزار 

تومان خواهد شد.
 وی با بیــان اینکه در چنین شــرایطی اگر 
میزان مصرف برق یک مشــترک سه برابر 
رشــد کند، مبلغ قبض برق همان مشترک 

۲۰ برابر افزایش می یابد.
 این در حالی است که فرصت صرفه جویی و 
مصرف بهینه انرژی با تغییر ســبک زندگی 
برای همه مشــترکان فراهم اســت، گفت: 

مجوز برخورد با مشترکان پرمصرف وجود 
دارد، اما تلاش و سعی ما بر این است در حد 
امکان از این اهرم استفاده نشود، اما با توجه 
به اینکه مشــترکان پرمصرف شناســایی 
شده اند و برای این دسته از افراد پیام اخطار 
و هشــدار ارسال شده اســت، بر این اساس 
معمولا مصرف این مشــترکان در زمانی که 

شبکه نیاز دارد محدود می شود.
مدیــرکل دفتــر امــور مشــتریان توانیر 
هوشمندترین تجهیز برای کنترل مدیریت 
مصرف را خود مشــترکان برشمرد و گفت: 
افراد از چنــد و چون فعالیت هــای خود به 
خوبی آگاه هســتند و به راحتی دو - سه ماه 
را می توانند بــا برنامه ریزی مدیریت کنند و 
مصرف خود را در ســطح الگو یا کمتر از آن 

قرار دهند.
به گفته یاقوتی سرانه مصرف انرژی یک 
شاخص است و ســرانه مصرف خانوار از 
این مدل پیروی می کند کــه چه میزان 
انرژی در بخش خانگی مصرف می شود و 
این عدد در تعداد مشــترکان و در نهایت 
بر عدد ۱۲ تقسیم می شود؛ طی ۱۰ سال 
گذشــته ســرانه مصرف برق در کشــور 
روند صعودی داشــت در ســال ۱۴۰۰ 
تقریبا ۲۶۶ کیلووات ســاعت به ازای هر 
مشــترک در ماه به ثبت رســید این رقم 
در ســال ۱۴۰۱ به ۲۵۸ کیلووات ساعت 
کاهش یافت؛ پــس از هدفمندســازی 
یارانه ها سال گذشته نخستین سالی بود 
که ســرانه مصرف برق خانگی نسبت به 
ســال ۱۴۰۰ حــدود ۳.۵ درصد کاهش 

یافت.

همه چیز درباره لایحه ارجاع اختلاف بانک مرکزی با کره به داوری

آتش بازی ۷ میلیارد دلاری با کره ای ها
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خانه  هنر   میرا

وزیر صنعت، معدن و تجارت اعلام کرد
وز آینده و تا ۱۰ ر تدوین آیین نامه واردات خودر

رئیس جمهور در جلسه شورای عالی مسکن مطرح کرد
 تأمین مسکن مردم از اولویت های دولت

در قالب طرح جهاد آبرسانی
وستای استان تهران   آب رسانی به ۳۲ ر

در حال اجراست

معاون قانون اساسی معاونت حقوقی ریاست جمهوری:
شبکه اجرای قانون اساسی تاسیس می شود
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وسیه؛ خوش خیالی یا واقعیت؟ اتحاد با چین و ر
محمدحســین ملائک  در مجموع می توان گفت که تئوری نگاه به شــرق 
توانایی های زیــادی برای ارتقاء موقعیت کشــور دارد، اما خوش خیالی اتحاد 
با این دو کشــور و اتکاء به آنها باید مورد تجدید نظر جــدی قرار بگیرد و حتی 

مسئولینی که چنین اعتقادی داشته اند باید مورد تجدید نظر قرار گیرند.

یادداشت

درباره »نویسنده مرده است«
 از یک اجرای درخشان تا نمایشی متوسط

محدثه واعظی پور  آذر و دی ماه ســرد ســال ۹۱ نمایش »نویســنده مرده 
است« به کارگردانی آرش عباســی، با بازی ایوب آقاخانی و لادن مستوفی در 
سالن سایه اجرا می شــد، آنها که تجربه تماشــای این نمایش را در تئاتر شهرِ 
آن روزها داشــتند، فراموش نکرده اند کــه تا انتهای نمایش، تماشــاگران به 
شوخی ها، موقعیت شخصیت ها و »بازی در بازی« که فرهاد )ایوب آقاخانی( و 

لیلی )لادن مستوفی( راه انداخته بودند می خندیدند.

دیدگاه

دبیر شــورایعالی مناطق آزاد و ویــژه اقتصادی گفت: 
بــا معرفــی خــوب فرصت هــای ســرمایه گذاری و 
توانمندی هــای صادراتی به ســرمایه گذاران واقعی، 
مناطق آزاد ایران تبدیل به بهشــت ســرمایه گذاری 
کشــور خواهند شــد. حجت الله عبدالملکی در ستاد 
جهش ســرمایه گذاری و صادرات مناطــق آزاد و ویژه 
اقتصادی، گفت: رونق تولید و توسعه صادرات با هدف 
برون گرایــی و تأمیــن منابــع ارزی، مأموریت اصلی 

مناطق آزاد در کشور است.
وی گفت: افزایش تولید، توســعه صادرات، پیشرفت 
فنــاوری، جــذب ســرمایه گذاری خارجــی، تأمین 

کالاهای اساســی و عمران و آبادانی مناطق، ۶ وظیفه 
اصلی و مأموریــت ویژه مناطق آزاد براســاس قوانین 
اســت.عبدالملکی افزود: در گذشته مناطق آزاد متهم 
بودند کــه تبدیل به ســکوی واردات شــده اند، اما در 
دوران جدید و در دولت ســیزدهم شــاهد رشد سریع 

تراز تجاری مثبت در این مناطق هستیم.
مشاور رئیس جمهور در ادامه تاکید کرد: ستاد جهش 
ســرمایه گذاری و صــادرات در مناطــق آزاد و ویژه 
اقتصادی کشــور به عنوان مطالبات اصلی حاکمیت و 
مطابق سیاســت های اقتصاد مقاومتی، تشکیل شده و 

خوشبختانه عملکرد خوبی نیز داشته است.

عبدالملکی با اشاره به اینکه پهنه کشور ایران و مناطق 
آزاد فرصت بالقوه ای بــرای ســرمایه گذاری و تولید 
اســت، بیان کرد: تولید با هزینه انــدک و ارزان، ایجاد 
زیرساخت های خوب در سال های پس از انقلاب، وجود 
بازارهای داخلی و منطقه ای و همچنین دسترســی به 
آب های بین المللی، مهم تریــن مزیت های اقتصادی 
کشــور برای جذب ســرمایه گذاران داخلی و خارجی 
هستند.وی افزود: در مناطق آزاد علاوه بر مزیت هایی 
که ذکر شد، وجود مشوق های خوب اقتصادی از جمله 
معافیت های اداری، مالیاتی و گمرکی موجب تسهیل 

سرمایه گذاری و توسعه صادرات می شود.

دبیر شــورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی، معرفی 
فرصت های سرمایه گذاری و توانمندی های صادراتی 
مناطق آزاد را دارای اهمیت دانســت و تصریح کرد: در 
حال حاضر ۷۳۵ بســته فرصت های سرمایه گذاری در 
مناطق آزاد کشــور تهیه شــده و برای معرفی آن ها به 
سرمایه گذاران، در رویدادها و نمایشگاه های داخلی و 

بین المللی برنامه ریزی شده است.
عبدالملکی ادامه داد: همچنین بــا برنامه ریزی خوب 
صورت گرفته، برای معرفــی توانمندی های صادراتی 
موجــود در مناطق آزاد نیز، پیــش بینی هایی صورت 

گرفته که می تواند به رونق اقتصاد آن ها کمک کند.

 مناطق آزاد

ونق تولید و توسعه صادرات، ماموریت اصلی مناطق آزاد در دولت سیزدهم ر

مصرف روزانه بنزین اوج گرفت؛ وارد فاز ناترازی بنزین شدیم؟

قیمت بنزین بالاخره تغییر می کند؟
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شناسه آگهی 1540060
اصلاحیه آگهی

پیرو آگهی منتشر شده در تاریخ 31-04-1402 ردیف شماره 2 و 3 جدول به شرح 
ذیل اصلاح می گردد.

شماره ردیف
مبلغ تضمین شرح مناقصهمناقصه

)ریال(

2402110064

خرید 130.000متر کابل مسی 
فشار ضعیف 6*2 میلیمتر مربع 
با عایق و غلاف PVC از محل 

عوارض برق 1402

4.023.500.000

3402110054

خرید 65.000 متر کابل 
خودنگهدار جهت توسع و 
احداث روستایی از محل 

عوارض برق 1402

3.494.500.000

مابقی مفاد آگهی به قوت خود باقی است.

شرکت توزیع نیروی برق استان مازندران



معاون قانون اساسی معاونت حقوقی ریاست جمهوری:

شبکه اجرای قانون اساسی تاسیس می شود

همه چیز درباره لایحه ارجاع اختلاف بانک مرکزی با کره به داوری

آتش بازی ۷ میلیارد دلاری با کره ای ها

سیاست
روزنامه اقتصادی صبح ایران

صفحه 2
www . K H A R I D A A R O N L I N E . i rدو شنبه      9 مرداد 1402    شماره 1376

وسیه؛ خوش خیالی یا واقعیت؟ اتحاد با چین و ر
محمدحســین ملائک  در مجموع می توان گفت که تئوری نگاه به 
شــرق توانایی های زیادی برای ارتقاء موقعیت کشــور دارد، اما خوش 
خیالی اتحاد با این دو کشــور و اتکاء به آنها باید مورد تجدید نظر جدی 
قرار بگیرد و حتی مســئولینی که چنین اعتقادی داشته اند باید مورد 

تجدید نظر قرار گیرند.
پس از دو ســال از ریاســت بلامنازع گروه یکپارچه گــرا در حاکمیت 
سیاسی کشور مناسب است برخی از تئوری ها و گفتمان های سیاست 
خارجی که بسترســاز چارچوب تعاملات خارجی است را مورد بررسی 

قرار دهیم، توفیقات و شکست این نظریه ها مورد کنکاش قرار گیرد:

1- نظریه جدا بودن مذاکرات اتمی از معیشت مردم
این نظریه که بعد از خــروج دونالد ترامپ، رئیس جمهوری پیشــین 
امریکا از مذاکرات برجام مطرح شد، بر پایه رد نظر اعلامی رئیس دولت 
قبلی که حتی آب خوردن ما به برجام وصل می شود استوار است. بر این 
پایه، عدم پیشــرفت و دستاورد در مذاکرات هســته ای از یک طرف به 
ناکارآمدی مدیریت اقتصادی دولت ربط دارد که ناتوان در سازماندهی 
معیشــت مردم اســت و از طرف دیگر به ناتوانی مذاکره کنندگان در 

پیگیری دستورالعمل ها مربوط می شد.
در دولت/مجلس جدید، هم تیم مذاکــره کننده تغییر کرد و هم در این 
چند سال ادعای زیادی روی فروش نفت و فرآورده با دور زدن تحریم ها 
و بازگشت این درآمدها به کشــور انجام شد. این در حالی بود که تحریم 
ها به عنوان عنصر اصلی ممانعت اســتفاده ایــران از روابط اقتصادی و 
تجاری عادی خود با جهان در جای خود ماندگار ماند. اما در عمل آنچه 
مشاهده می شد این بود که شــاخص های اقتصادی به مراتب از دولت 
قبلی بدتر شدند. افزایش نقدینگی، افزایش نرخ ارز و کاهش ارزش پول 
ملی، تورم چند ده درصدی، نرخ رشــد اقتصادی منفی و کلیه شاخص 
هایی که قرار بود به تحریم ربط نداشته باشند شرایط اقتصادی کشور را 

بحرانی تر از گذشته کرده اند.
در یک نتیجه اجمالی می توان گفت که این نظریه از بنیان اشتباه بود و 
تحریم ها مستقیما به معیشت و اقتصاد کشور مرتبط هستند. باید برای 

تغییر و تعویض این تئوری فکری کرد.

2- نظریه نگاه به شرق
این نظریه نیز با این ادعا شــکل گرفت که بر اساس شواهدی مبنی 
بر افول قدرت سیاســی آمریکا نظام جهانی نوینی در حال شــکل 
گیری است که در آن نظام نقش چین و روسیه بسیار عمده خواهد 
شــد و اگر همکاری ســازمان یافته ای با این دو کشور شکل گیرد، 
هم افزایی این نیروی سیاسی سه گانه نه تنها افول غرب را در آسیا 
سریعتر می کند بلکه این دو کشــور می توانند جایگزین بسیاری از 
تحریم هایی شوند که غرب به رهبری آمریکا بر ایران تحمیل کرده 

است.
این تئوری تا همین اخیرا به هر صورت می توانست بسیاری از تحولات 
در روابط خارجی ایــران را تفســیر و توضیح دهد: همــکاری نظامی 
روسیه با ایران در ســوریه، همکاری اقتصادی چین با ایران، همکاری 
های تکنولوژیک دو کشــور با ایران، همکاری چین با ایران در پاندمی 
کرونا، مانورهای نظامی دریایی ســه کشــور در خلیج فارس، پذیرش 
ایران در سازمان شــانگهای، حمایت جدی نماینده های روسیه و چین 

در سازمان ملل از موضع ایران در مذاکرات هسته ای و...
اما مواضع اخیر چین و روســیه در حمایت از ادعای ارضی امارات عربی 
متحده بر ســه جزیره ایرانی خلیج فارس مبانی این همکاری سه جانبه 
را قدری مخدوش کرد. قبلا توافق روسیه با اسرائیل برای ندیده گرفتن 
حملات صهیونیســت ها به مواضع مربوط به ایران در سوریه به طرف 
ایرانی این هشــدار را داده بود که برنامه کاری کشــورهای بزرگ الزاما 
نمی تواند با خواســت طرف ایرانی منطبق باشد و حتی می تواند رنگ و 

بوی خشونت هم بگیرد. 
لیکن گسترش این سیاست ضد ایرانی به حوزه خلیج فارس دیگر زنگ 
خطر را برای این همکاری دوجانبه در این مدل ســه کشــوری )تحت 
عنوان نگاه به شــرق( به صدا در آورد. نتیجه آنکه در واکنش، تعدادی از 
نظریه پردازان سیاســت خارجی عدم وجود رابطه با آمریکا را دلیل این 
خیره سری چین و روسیه اعلام کرده و اکثرا نمونه هند را به عنوان الگو 

برای سیاست خارجی کشور پیشنهاد دادند.
 این عکس العمل احساســی در واقع از ضعف بنیانی جامعه سیاســی 
کشور حاکی اســت که در بنیان خود بدون اصول و در چشم انداز خود 
فاقد برنامه کوتاه مــدت و میان مدت اســت. بحث عمیــق تر در این 

خصوص نوشته دیگری را می طلبد.
در مجموع می توان گفت که تئوری نگاه به شــرق توانایی های زیادی 
برای ارتقاء موقعیت کشور دارد، اما خوش خیالی اتحاد با این دو کشور 
و اتکاء به آنها باید مورد تجدید نظر جدی قرار بگیرد و حتی مسئولینی 

که چنین اعتقادی داشته اند باید مورد تجدید نظر قرار گیرند.

3- گفتمان جبهه مقاومت
این تئوری یا گفتمان گل سرســبد نظریه سیاســی در روابط خارجی 
جمهوری اسلامی اســت که در مقابل سیاســت های تهاجمی آمریکا 
و اسرائیل علیه انقلاب اسلامی به طور عام شــکل گرفته و تقریبا همه 
تعاملات ایران در منطقه خاورمیانه از لبنان تا خلیج فارس را بدرســتی 
توضیح می دهد. این گفتمان در واقع هســته اصلی تمام سیاست های 
ضدیت با آمریکا را در برمی گیرد. اما این جبهه به شــدت نامتمرکز، بی 
سازمان، پر از تاکتیک اما بی استراتژی و فردمحور است. مثلا این جبهه 
در عراق علی رغم کنترل بسیاری از سررشته ها از اینکه بتواند بسیاری 
از معضلات روابط دوجانبه ایران و عراق را برطرف کنند اگر نگوییم بی 
تمایلند، حتما ناتوانند. در واقع معلوم نیســت ســود این همه سرمایه 
گزاری ایران و ایرانــی )از زاویه دیدگاه ملی( در عــراق نهایتا در جیب 

کیست؟
یا معلوم نیســت اقدامات پر هزینه ای که از طرف ایران در سوریه برای 
حفظ نظام بشار اسد صورت گرفته قرار اســت از منظر ملی چه سودی 
عاید کشــور کند و یا حتی واقعا مورد قدردانی قــرار خواهد گرفت و یا 

عاقبت سیاسی مثبتی خواهد داشت؟
قابل ذکر است که حزب الله لبنان نقش ممتازی را بازی می کند و برای 
سیاست های این جبهه یک آورده فوق العاده بزرگ است. قابل کتمان 
نیســت که این گفتمان برای منطقه جذاب بوده و توانسته است حوزه 
نفوذ قابل توجهی داشته باشــد. از همه مهمتر این جبهه توانسته است 
به طور نسبی توازن قوا را به ضرر اســرائیل به هم بزند و طرف مقابل را با 
بحران روبه رو کند. لیکن مشخص نیست چشم انداز و استراتژی در این 

تئوری چیست؟
در نتیجه، گفتمان جبهه مقاومت به دلیل فرد محوری و بی سازمانی و 
پرهزینه بودن در غیاب یک استراتژی سیاسی مشخص در میان مدت 
می تواند با خطر اضمحلال روبه رو شــود که نهایتا به صورت دومینو وار 

این موج تخریب به خود ایران برخواهد گشت.

یادداشت

 رئیس جمهور تأمین مسکن برای مردم را اولویت های 
مهم دولت دانست و با تأیید اقدامات صورت گرفته در 
واگذاری زمین و ساخت مسکن از سوی دستگاه ها، بر 
جدیت وزارتخانه ها، بانک ها و بخش های مختلف برای 
تداوم این اقدامات در قالب نهضت ملی مســکن تاکید 

کرد.
سید ابراهیم رئیسی در جلسه شــورای  عالی مسکن، 
تأمین زمین برای ســاخت مســکن را از ضرورت های 
تحقق اهداف نهضت ملی مســکن دانســت و با بیان 
اینکه در زمینه واگذاری اراضــی مازاد دولت، گام های 
خوبی برداشته شده، از دســتگاه های اجرایی که هنوز 
موفق به واگذاری اراضی مازاد خود نشــده اند خواست 
هر چه سریع تر نســبت به رفع مشکل و اجرای تکالیف 

خود در این زمینه اقدام کنند.
آیت الله رئیســی با تأکید بر اهمیــت پرداخت به موقع 
تسهیلات ساخت مســکن در جهش مسکن سازی، با 

بیان اینکه به موجب قانون بانک ها موظفند 
۲۰ درصد تســهیلات بانکی را به ســاخت 
مســکن تخصیص دهند، تصریــح کرد: اگر 
بانک ها امکان پرداخت تسهیلات به میزانی 
که قانون برای آنها تعیین کرده، ندارند، باید 
به صورت شفاف به مردم اعلام و نسبت به آن 
میزان که قابل پرداخت است، به موقع اقدام 

کنند.
»تقدیر از اقدام بنیاد مسکن در ساخت سالانه ۴۰۰ 
هزار مسکن روستایی در قالب نهضت ملی مسکن«، 
»تأکید بر استمرار بازرســی ها از مشاورین املاک و 
توجه به نقش اتحادیه  مربوطه در نظم بخشــیدن به 
واحدهای صنفی و برخورد به موقــع با متخلفین«، 
»تشدید نظارت بر سکوهای فعال در بازار مسکن«، 
»افزایش نظارت بر بازار اجاره بهای مســکن به ویژه 
در پایتخت«، »بهره گیــری از ظرفیت تعاونی های 

مســکن کارگری، کارمندی و روســتایی 
در تولید مســکن«، »تأکید بر توجه ویژه 
به تولیــد فولاد و ســیمان و عرضــه آن با 
قیمت مناســب به مصرف کننده« از دیگر 
محورهای ســخنان رئیس جمهور در این 

جلسه بود.
آیــت الله رئیســی همچنیــن وزیــر راه و 
شهرســازی، وزیر تعاون، کار و رفــاه اجتماعی و وزیر 
کشــور را مکلف کرد با برگزاری جلســه ای مشترک 
موضوع بیمه کارگران ســاختمانی را با فوریت بررسی 
و راهکارهای مساعدت دولت برای تسریع در حل این 

موضوع را احصاء نمایند.
رئیس جمهور از دستگاه های اجرایی دخیل در ساخت 
مســکن نیز خواســت در واگذاری پروژه های آماده، 
معطل بخش های دیگر نباشند و هر تعداد از واحدهای 

مسکونی را که آماده شده، به مردم واگذار نمایند.

در ابتدای این جلسه که به فاصله ۲۰ روز از جلسه قبلی 
شورای عالی مسکن برگزار شد، استانداران استان های 
سیستان و بلوچستان و خراسان رضوی با ارائه گزارشی 
تفصیلی، اقدامات صورت گرفته در این استان ها برای 
ساخت مســکن در قالب نهضت ملی مسکن را تشریح 

کردند.
همچنین در این جلســه گزارش هایی از ســاماندهی 
مشاورین املاک، شناسایی واحدهای صنفی متخلف 
و برخورد با آنها، مدیریت مجازی بازار مسکن با نظارت 
بر سکوها و بازاریابی شبکه ای در حوزه مسکن، میزان 
تولید فولاد و سیمان و مصالح ساختمانی و نحوه عرضه 
آن به بازار تولید مسکن، واگذاری زمین در قالب نهضت 
ملی مســکن، مســکن نیروهای مســلح، انبوه سازی 
بافت هــای فرســوده، مســکن روســتایی و تکمیل 
واحدهای مسکن مهر از سوی دســتگاه های مختلف 

ارائه شد.

رئیس جمهوری

خریدار   معاون پژوهــش و ترویج قانون 
اساســی معاونت حقوقی ریاست جمهوری 
با اشــاره به برخی اقدامات هیأت پیگیری 
اجرای قانــون اساســی گفت: با دســتور 
رئیس جمهــور، دولــت بیــش از نیمی از 
هزینه چاپ کتب درســی را بــرای کاهش 
دانش آموزان بازمانــده از تحصیل بر عهده 
گرفت.ســیداحمد حبیب نژاد با اشــاره به 
گذشــت ۸ ماه از راه اندازی این معاونت در 
معاونت حقوقی ریاســت جمهوری درباره 
مهمتریــن اقداماتــی که ایــن معاونت در 
خصوص اجــرای قانون اساســی که رئیس 
جمهور را مجری آن می دانــد، اظهار کرد: 
در دســتورالعمل اجرای اصل ۱۱۳ قانون 
اساسی که رئیس جمهور را مسئول اجرای 
قانون اساسی می داند، دو مورد نقض قانون 
اساسی شــامل نقض جزئی و دیگری نقض 
کلــی پیش بینی شــده اســت.وی افزود: 
بررســی نقض های جزئی قانون اساسی در 
اختیار معاونت ترویج قانون اساسی معاونت 
حقوقی ریاســت جمهوری قرار داده شده 
است لذا در این معاونت، سامانه ای با عنوان 
»پیگیری اجرای قانون اساسی« راه اندازی 
شده که شــهروندان می توانند از هر نقطه 
کشــور، موضوعاتی که نقض قانون اساسی 

باشد را برای پیگیری، اعلام کنند.

حل مشکل پیوند اعضا در مواردی که 
شناسنامه وجود ندارد

وی با بیان اینکه اســتقبال خوبــی از این 

ســامانه شــده و مردم موارد زیادی را به ما 
اعلام کرده اند ادامه داد: برخی از این موارد 
به نتیجه رســیده اســت مثلا بحث پیوند 
کلیه، دختری از زاهــدان نیاز به پیوند کلیه 
داشــت و خانواده اش کلیه پیدا نمی کردند 
و گرفتار بودند؛ مادرش می توانســت به او 
کلیه بدهــد ولی بیمارســتان از اجرای آن 
خودداری می کرد و می گفــت چون مادر 
بیمار، شناسنامه ایرانی ندارد، امکان انتقال 
کلیه از وی به بیمار وجود ندارد و بیمارستان 
زاهدان آن را نمی پذیرفت.حبیب نژاد ادامه 
داد: خانواده بیمار این موضوع را در ســامانه 
قانون اساسی دولت ثبت کرد و نامه نگاری 
های معاونت حقوقی با وزارت بهداشت آغاز 
شد که نتیجه داد و مقرر شد در مواردی که 
شناسنامه وجود ندارد و ما قطعی نمی دانیم 
که متقاضی، ایرانی است یا نه، بیمارستان ها 
باید پیوند کلیه یا سایر اعضا را انجام دهند. 
اخیرا این عمل پیوند کلیه انجام شــده که 

موفقیت آمیز بوده است.

جلوگیری از افزایش سرسام آور 
قیمت کتاب های درسی

معاون قانون اساســی معاون حقوقی رییس 
جمهور یکی دیگــر از این مــواردی را که با 
پیگیری معاونــت پژوهــش و ترویج قانون 
اساســی معاونت حقوقی ریاست جمهوری، 
به ســود مردم خاتمه یافــت را در خصوص 
کتاب های درسی عنوان و اظهار کرد: امسال 
با توجه به افزایش قیمــت کاغذ، ۴۵ درصد 

افزایش قیمت کتاب های درســی داشتیم؛ 
لذا هیأت پیگیری اجرای قانون اساسی نامه 
ای به رئیس جمهور نوشت که اگر این اتفاق 
بیفتد، به تعداد کودکان بازمانده از تحصیل 
افزوده خواهد شــد؛ رئیس جمهــور هم به 
داوود منظور رئیس سازمان برنامه و بودجه 
دســتور داد و دولت ۵۰ تا ۵۵ درصد هزینه 
چاپ کتاب های درسی امســال را بر عهده 
گرفت و لذا امســال افزایــش قیمت کتاب 
های درسی نخواهیم داشت.وی یادآور شد: 
علت اینکه دو هفته ثبت نام کتاب درســی 
به تعویق افتــاد، به همین دلیــل بود وگرنه 
امسال باید شاهد افزایش ۸۰ تا ۸۵ درصدی 

قیمت کتاب های درسی می بودیم.

هر شهروندی به سامانه قانون اساسی 
دسترسی دارد

حبیب نژاد بــا تاکید بر اینکــه همه موارد 
اعلامــی در ســامانه اعــلام نقــض موارد 

جزئی قانون اساســی، پیگیری می شــود، 
گفت: ســعی ما این بوده که حداکثر ظرف 
۴۸ ســاعت پس از اعلام در ســامانه، نامه 
های پیگیــری از این معاونت به دســتگاه 
مربوطه ارسال شــود؛ حتی مواردی بود که 
به لحاظ پرونده قضایی به ما ارجاع شــده و 
ما از دســتگاه قضایی خواســته ایم تا آن را 
بررســی کند.معاون قانون اساسی معاون 
حقوقی رییــس جمهور با تاکیــد بر اینکه 
هر شــهروندی می تواند به معاونت حقوقی 
ریاست جمهوری دسترســی داشته باشد، 
افزود: در ادامه تشــکیل معاونت پژوهش و 
ترویج قانون اساسی معاونت حقوقی ریاست 
جمهوری، هیــأت پیگیری اجــرای قانون 
اساسی بود البته چنین هیأتی در دوره های 
قبل هم بوده اما در دولت ســیزدهم اتفاقی 
که افتاد این بود که رئیس جمهور شــخصا 

ریاست این هیأت را بر عهده گرفت.
وی دو تفاوت دیگر هیــات پیگیری اجرای 
قانون اساسی در دولت ســیزدهم با دولت 
های قبــل را چنیــن بیان کــرد: مصوبات 
این هیــات را رئیــس جمهور یــا معاونت 
حقوقــی وی ابلاغ می کند ضمــن آنکه در 
هیأت هــای قبلی پیگیری قانون اساســی 
اشخاص حقیقی از اســاتید حقوق بودند اما 
در هیأت پیگیری اجرای قانون اساســی که 
دولت ســیزدهم ایجاد کرد، علاوه بر رئیس 
جمهور، معــاون حقوقــی وی، دبیر هیأت 
دولت، وزیر دادگســتری، دادســتان کل 
کشــور و معاون پارلمانــی رئیس جمهرور 

به اضافه ۸ نفر از اســاتید حقــوق عمومی 
هم حضور دارند.وی ایــن نکته را هم گفت 
که آیین نامــه اجرایی این هیأت نوشــته و 

دبیرخانه آن تشکیل شده است.

تاسیس شبکه اجرای قانون اساسی
معاون قانون اساســی معــاون حقوقی رییس 
جمهور گفت: شــبکه اجرای قانون اساسی در 
دست تأسیس اســت و امیدواریم در ۱۲ مرداد 
که سالروز برگزاری انتخابات مجلس خبرگان 
قانون اساســی اســت، شــاهد آغاز به کار این 
شبکه باشیم.حبیب نژاد گفت: خانه ملی قانون 
اساسی با مجوز شورای عالی انقلاب فرهنگی راه 
اندازی کرده شــده که در زمینه گفت وگوهای 
اجرای قانون اساسی اســت؛ الان دغدغه مردم 
در حوزه حقوقی، اجرای کامل قانون اساســی 
است؛ خانه ملی قانون اساسی برای تضارب آرا 
و بررســی افکار در خصوص برداشت از قوانین 
تأسیس شده است.عضو هیأت علمی دانشگاه 
تهران با تأکید بر اینکــه بخش مهم دغدغه 
های معاونت ترویج قانون اساســی، اجرای 
فصل ســوم این قانون در خصوص حق های 
اقتصادی اســت، گفت: اصل های ۴۳، ۴۴ و 
همچنین بند »ب« اصل ۳ قانون اساســی را 
به جد پیگیری کرده ایــم که اصل ۳ با عنوان 
تبعیض ناروا برای ما اهمیــت زیادی دارد و 
نامه نگاری های مختلفــی در این خصوص 
به دســتگاه ها داشــته ایم که برخی از آنها 
ذیل عنوان »محرمانه« به دســتگاه اجرایی 

مربوطه ارسال شده است.

ح کرد؛ تأمین مسکن مردم از اولویت های دولت رئیس جمهور در جلسه شورای عالی مسکن مطر

خریــدار   در حالــی کــه دولــت قبل 
می بایســت با اهرم های متعــدد از حقوقی 
گرفته تا دیپلماتیک اقدام به وصول طلب ۷ 
میلیارد دلاری کشورمان از کره می کرد، اما 
دولت سیزدهم بود که برای انجام این مهم، 
اجرای اصل ۱۳۹ قانون اساسی را در دستور 

کار قرار داد.
محمــد دهقانی معــاون حقوقــی رئیس 
جمهور از ارســال لایحه »ارجــاع اختلاف 
بانک مرکــزی جمهوری اســلامی ایران با 
جمهوری کره جنوبی به داوری« از ســوی 
دولت به مجلس شــورای اسلامی برای اخذ 
مجوز مجلس در جهت اجــرای اصل ۱۳۹ 

قانون اساسی خبر داد.
مطابق این اصــل از قانون اساســی، صلح 
دعاوی راجع به اموال عمومــی و دولتی یا 
ارجاع آن به داوری در هــر مورد، موکول به 
تصویب هیئت وزیران است و باید به اطلاع 
مجلس برســد. در مواردی که طرف دعوی 
خارجی باشــد باید به تصویــب مجلس نیز 

برسد.
معاون حقوقــی رئیس جمهور در خصوص 
ایــن لایحــه اعلام کــرد: هر چند مســیر 
رایزنی هــای سیاســی برای آزادســازی 
حدود ۷ میلیــارد دلار از دارایی های ایران 
نزد کــره جنوبی باز اســت، با ایــن حال با 
توجه به موافقت نامه تشــویق و حمایت از 
ســرمایه گذاری دوجانبه بین دو کشــور، 
معاونت حقوقی رئیس جمهور از هیچ اقدام 
حقوقی برای بازگردانــدن اموال ملت دریغ 

نخواهد کرد.

طلب 7 میلیارد دلاری ایران از کره به 
چه زمانی برمی گردد؟

با این اعلام نظر معاون رئیــس جمهور، به 
نظر می رســد موضوع لایحه ارجاع داوری 
اختلاف بانک مرکزی کشــورمان با کره ای 
ها بر سر وصول ۷ میلیارد دلار طلب فروش 
نفت ایران به کره است. محموله های نفتی 
صادره ایــران به کره بــه دوره زمانی قبل از 
خروج آمریکا و ترامپ از برجام برمی گردد 

که نفت به این کشــور شرق آسیا رسید ولی 
امضای تحریم های جدید ایران سبب شد تا 

پول فروش نفت در این کشور باقی بماند.

عضو کمیســیون امنیت ملی مجلس: 
به رئیس دولت قبــل تذکر دادم ولی 
جدیتی برای وصــول پول های بلوکه 

ایران نبود
عباس مقتدایی عضو کمیسیون امنیت ملی 
و سیاســت خارجی مجلس دربــاره لایحه 
ارجاع اختــلاف بانک مرکــزی جمهوری 
اســلامی ایران با جمهوری کره جنوبی به 
داوری کــه دولت طی روزهای گذشــته به 
مجلس ارســال کرده اســت، اظهار داشت: 
پول های بلوکه شده ایران در سایر کشورها 
یکــی از موضوعات اصلــی و پیگیری هایی 
است که هم دولت و هم نمایندگان مجلس 

داشته اند.
وی افــزود: بــه رئیــس جمهوردولت قبل 
تذکراتی در مــورد لزوم وصــول مطالبات 
ایــران داده بودم اکنون نیز گشــایش های 

قابل توجهی ایجاد شــده و برخی کشورها 
مانند عمان یا قطر ورود کــرده اند تا به نفع 
منافع ایران اقدامات مؤثری انجام شــود و 

این موضوع شایسته قدردانی است.

فروش نفت ایران افزایش داشت
نماینده مردم اصفهان در مجلس با اشــاره 
به تلاش و جدیت دولت در وصول مطالبات 
ملت ایران اظهار داشــت: بانــک مرکزی با 
همکاری وزارت امور خارجه و سایر دستگاه 
ها تلاش می کنند که ایران بــه اموال راکد 

خود دست یابد.
وی تصریح کرد: با افزایش فروش نفت ایران 
و شکست تحریم ها،امروز آمریکایی ها باید 
در مقابل ایران زانو بزند،آمریکا در ســالهای 
اخیر بــا تشــدید تحریم ها تــلاش کرد تا 
ملت ایران را به زمین بزند، امــا ملت ایران 
در نبرد اراده ها پیــروز میدان بودند؛ اکنون 
آمریکایی ها بــرای حل مشکلاتشــان در 
خلیج فارس و خاورمیانه نیازمند آن هستند 
تا ایران با آنهــا مقابله نکند؛ اقتــدار ایران 

افزایش یافته و همین امر روزنه ها و راه های 
جدید برای دستیابی ایران به اموال خودش 

را سبب شده است.

دولت قبل عزمی برای وصول مطالبات 
ایران از کره نداشت

وی با بیان اینکه دولت قبل عزم جدی برای 
بازگرداندن اموال بلوکه ایران نداشت،گفت: 
دولت ســیزدهم عزم جدی بــرای وصول 
این مطالبات دارد، بــا توجه به تحولات بین 
المللی، در شرایط مطلوبی برای تحقق این 
امر هستیم زیرا آمریکایی ها عملا از تحریم 

های ایران سرخورده شده اند.

نایب رئیــس کمیســیون اقتصادی 
مجلس: کره ای ها همواره بد قول بوده اند

غلامرضــا مرحبا نایب رئیس کمیســیون 
اقتصادی مجلس در گفت وگــو با خبرنگار 
پارلمانی ایرنا دربــاره لایحه ارجاع اختلاف 
بانک مرکزی کشــورمان با کــره جنوبی به 
داوری کــه دولت به مجلس ارســال کرده 

با اشــاره به بدقولــی های کــره جنوبی در 
خصوص عدم اجرای ســفارش ایران مبنی 
بر تولید ۲۰ فروند کشــتی نفت کش و قاره 
پیما اظهار داشت: کره جنوبی بدقولی های 
زیادی در حــق یران کرده اســت البته این 
لایحه نشــان از پیگیری های خوب دولت 
ســیزدهم برای وصول مطالبات ۷ میلیارد 
دلاری ایران از کره دارد مجلس هم آمادگی 
همکاری با دولت را دارد؛ همه ارکان کشور 
در هر ۳ قوه دســت به دســت می دهیم تا 

حقوق ملت را استیفا کنیم.

کره سفارش ساخت 20 فروند کشتی 
اقیانوس پیمای ما را اجرا نکرد

وی بیان کرد: ما هم یک سری سفارشات در 
کره داریم و هم طلب ارزی از این کشــور که 
باید بر اساس حقوق بین الملل در خصوص 
آن اقدام شــود؛ آنقدر دســت ما پرُ هست و 
مســتندات داریم تا بتوانم مطالبات را پس 

بگیریم.

ما زِ هم قاره ای ها چشم یاری داشتیم 
ولی...

نماینده مردم آســتارا در مجلس افزود: کره 
اگرچه از نظر اقتصادی کشــور پیشــرفته 
ای است اما از نظر سیاســی استقلال ندارد 
و از زمان جنــگ دو کده، کــره جنوبی به 
حیاط خلوت آمریکا تبدیل شــده و مجری 

دستورات آمریکایی هاست.
وی ادامــه داد: البتــه ایران و کــره از نظر 
اقتصادی همکاری هایی داشــته اند اما هر 
جا دســتوری از آمریکا در زمینه همکاری 
نکردن آنها با ایران رسیده، بلافاصله مجری 
اوامر آمریکایی ها بوده اند؛ امیدوار بودیم که 
با توجه به اینکه ما و کره آســیایی هستیم، 
بتوانیم پول های بلوکه مــان را بگیریم اما 
این کشور حتی منافع ملی خودش را فدای 
منویات و اوامر آمریکایی هــا و ابرقدرت ها 
کرده است. با این حال از هر اهرمی استفاده 
می کنیم تــا پول های خــود را از کره ای ها 

پس بگیریم.
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 آیا سیاست اقتصادی دولت از انقباضی
 به انبساطی تغییر کرد؟

برخی معتقدند انتشــار این نوع اوراق اولین گام به ســوی سیاســت 
انبساطی پولی اســت زیرا دولت مجبور خواهد شد اضافه برداشت را از 

محل پایه پولی جبران کند.
 دیروز اوراق مالی اســلامی دولت منتشــر شــد، برخی از تحلیلگران 
اقتصــادی معتقدند انتشــار این اوراق اولین نشــانه تغییر سیاســت 

اقتصادی دولت از انقباضی به انبساطی است.
دولت بعد از ۵ ماه آگهی فــروش ۳۵ هزار میلیــارد تومانی اوراق مالی 
اســلامی را منتشــر کرد، طبق بودجه ۱۴۰۲ امســال باید ۱۸۵ هزار 
میلیارد تومان دولت اوراق بفروشــد که ۱۷۳ هــزار میلیارد تومان آن 

سررسید اوراق قبلی است.
عملًا دولت می تواند تنها ۱۲ هزار میلیارد تومان اوراق جدید بفروشد و 
بنابر نیاز دولت احتمالاً بیش از این فروخته خواهد شد، اضافه برداشت 
بیش از این باعث برداشــت از پایه پولی شــده و در نتیجه دولت دیگر 
نمی تواند سیاست انقباضی سختگیرانه خود را که از اواسط سال ۱۴۰۱ 

تا به امروز ادامه داشته را دوباره ادامه دهد.
طبق اعلام بانک مرکــزی، »وزارت امور اقتصــادی و دارایی الزامی به 
پذیرش کلیه پیشــنهادات دریافتی یا فروش کلیه اوراق عرضه شــده 
در حراج را ندارد. بانک مرکزی سفارشــات دریافت شــده از بانک ها و 
مؤسســات اعتباری غیربانکی را به منظور تصمیم گیری به آن وزارت 
ارسال و وزارت مزبور نسبت به تعیین سفارش های برنده اقدام می کند. 
در نهایت، عرضه اوراق به تمامی برندگان انجام می شود. کارگزاری این 
بانک ضمن تامین زیرساخت معاملات، تعهدی نسبت به حجم و قیمت 
اوراق مالی اسلامی دولتی فروش رفته نداشــته و اوراق مزبور را در بازار 
اولیه به منظور تأمین مالی دولت خریداری نخواهد کرد. بانک مرکزی 
بر اساس بند »ع« تبصره )۵( قانون بودجه سال ۱۴۰۲ مجاز به خرید و 

فروش اوراق مالی اسلامی دولت در بازار ثانویه اوراق است.«
برخی از تحلیلگران معتقدند دولت با این اقدام عملًا سیاست انبساطی 
پولی را اســتارت زد، دولت از نیمه سال گذشــته تا به امروز به صورت 
سختگیرانه ای سیاســت انقباضی پولی را پیگیری کرده بود، برخورد با 
صرافی های غیرمجاز، محدود کردن تسهیلات و وام بانکی، افزایش نرخ 
بهره بانکی، افزایش نرخ بهره بین بانکی، ســختگیری در ترازنامه مالی 

شرکت های دولتی از نشانه های این سیاست انقباضی پولی بود.

تفاوت سیاست انقباضی پولی و انبساطی
سیاســت انقباضی، محدود کردن پول در چرخش شــبکه بانکی بوده 
و باعث شــده بازارها با کمبود پول دچار رکود ســنگین شــوند، رکود 
سخت در بازار ســرمایه، بازار مســکن، بازار خودرو، بازار سکه و طلا از 
نتایج سیاست انقباضی پولی است، دولت ها با کاستن نرخ بهره، افزایش 
عرضه اوراق به میزان بیشــتر از پیش بینی لایحه بودجه و تأمین آن از 
پایه پولی عملًا وارد سیاست انبساطی پولی شده و نتیجه این سیاست 
افزایش پول در بازارها و رشــد در بازارها اســت، البته سیاســت های 
مالیاتی می تواند جلوی رشد در بازارهای ســفته بازانه را گرفته و رشد 

تنها در بازارهای مولد )بازار سرمایه( اتفاق بیفتد.

رییس سازمان ملی استاندارد:
وهای وارداتی با دارا بودن شرایط  خودر

 ۲۴ ساعته ترخیص می شوند
 رییس ســازمان ملی اســتاندارد ایران گفت: خودروهای وارداتی که 
تایید نوع و تطابق تولید داشته باشــند، در کمتر از ۲۴ ساعت ترخیص 

می شود.

»مهدی اســلام پناه« در بازدیــد از خودروهای وارداتــی موجود در 
گمرک غــرب در جمع خبرنگاران اظهار داشــت: این ســازمان  برای 
واردات میلیون ها خودرو آمادگی دارد، اما باید تطابق تایید نوع و تولید 
وجود داشــته باشــد.وی با تاکید بر اینکه مجوز واردات به واردکننده 
داده شده اســت، افزود: خودروهای زیادی در انبارهای واردکنندگان 
وجــود دارد که باید پس از ترخیــص و تعیین قیمت وارد بازار شــده و 
به شــبکه توزیع وارد شود.اســلام پناه با بیان اینکه این ســازمان جزو 
برترین و پای کارترین دســتگاه ها خواهد بود، گفت: طی تماس تلفنی 
از مدیرعامل سایپا خواسته ایم تا پایان وقت امروز پس از اظهار تطابق و 

تایید نوع، خودروها را خارج کند.
رییس سازمان ملی استاندارد ایران تصریح کرد: خودروها باید قابلیت 

پاس کردن استاندادرهای مد نظر این سازمان را داشته باشد.
وی با بیان اینکه خودروها را دســته بندی و شــرایط را بــرای واردات 
تسهیل کرده ایم، افزود: اگر واردکنندگان از مبدا تایید اصالت همراه با 

تایید نوع خودرو بیاورند، ترخیص انجام می شود.
 یک هزار و ۱۳۳ خودرو چانگان وارداتی در گمرک مانده و ۵۰ دستگاه 
خودرو ترخیص شده است. شرکت ســایپا ۱۵ روز پیش این خودروها 
اظهار کرده، اظهارنامه تایید و به ســازمان ملی استاندارد ارجاع است. 
این خودروها دارای برخی نواقص نشانه گذاری ، نصب کمربند ایمنی، 
مصرف ســوخت و غیره بوده اســت. با ارائه تعهد از سوی شرکت سایپا 
برای رفع این نواقص، اجازه ترخیص خودروها داده می شــود.به محض 
صدور تاییدیه نوع این خودروها نیز کمتــر از ۲۴ گواهی coc برای این 

خودروها صادر می شود.

اعزام هیات تجاری در مهرماه به برزیل
رییس اتــاق مشــترک بازرگانی ایــران و برزیل گفــت: رییس مرکز 
تجاری ایران در برزیل در همکاری با ســازمان توسعه تجارت ایران در 
حال برنامه ریــزی برای اعزام هیات تجاری بزرگ به این کشــور در ماه 
مهر امسال است.»ســید فخرالدین عامریان« اظهار داشت: در یک ماه 
گذشــته با انجام مکاتبات و اعلام فراخوان به شــرکت های خصوصی، 

نیمه دولتی و دولتی انجام شده است.
رییس مرکز تجاری ایــران در برزیل بیان داشــت: در این گروه تجاری 
تاکنون بازرگانان و تعدادی از شرکت ها و فعالان اقتصادی در گروه های 
کالایی مختلف شامل کشاورزی، معدن، خشکبار، پتروشیمی و فعالان 

استارتاپی آمادگی خود را اعلام کردند.
رییس اتاق مشــترک بازرگانی ایــران و برزیل تصریح کــرد: برگزاری 
جلسات B۲B با شــرکت های متناظر، بازدید از فرصت های تجاری با 
توجه به گروه های کالایی که در هیات حضــور دارند و دیدار با مقامات 
حوزه اقتصاد و تجارت برزیل، از جمله برنامه های پیش بینی شده برای 

این هیات در برزیل است.
وی تاکید کرد: پس از گذشــت ســال های متمادی از اعــزام آخرین 
هیات تجاری رســمی ایران به برزیل، برگزاری این هیات نقطه عطفی 
برای ترمیــم و تقویت روابط تجاری دوجانبه اســت و انتظــار داریم تا 

موافقت نامه ها و تفاهم نامه های متعددی را پیش رو داشته باشیم.

بازار

وزارت صمت پارســال وعده داده بــود که خودروهای 
اقتصادی بــا دامنه قیمتی ۷ تا ۱۰ هــزار دلار آن هم با 
فوریت وارد کشور خواهد شــد اما با گذشت یک سال 

هیچ اتفاقی در این حوزه نیفتاده است.
پس از آزادســازی واردات خودرو در سال ۱۴۰۱ وزیر 
وقت صمت وعده داد که خودروهای اقتصادی به عنوان 
خودروهایی که عموم مردم توانایی خرید آنها را داشته 
باشــند وارد بازار ایران خواهد شد.ســید رضا فاطمی 
امین وزیر وقت صمت اردیبهشــت ماه ۱۴۰۱ در این 
خصــوص توضیح داده بــود که »عمــده خودروهای 
داخلی در محــدوده اقتصــادی از کیفیــت مطلوبی 
برخوردار نیســتند، زیرا پلتفرم هــای قدیمی دارند و 
مردم از کیفیــت آنها رضایتی ندارنــد و باید از خطوط 
تولید خارج شوند، بر این اســاس واردات خودروهای 
اقتصادی به منظور دسترســی اقشار متوسط با درآمد 
کمتر جامعه و همچنین ارتقای کیفی صنعت خودروی 

کشور در دستور کار قرار خواهد گرفت.«
پس از گذشــت دو ماه که واردات خــودرو رنگ و بوی 
جدی تری به خود گرفت؛ منوچهر منطقی معاون وزیر 

صمت در مرداد ۱۴۰۱ اعلام کرد که واردات 
خودروهــای اقتصــادی در اولویت اســت؛ 
منطقی تصریح کرده بود کــه »پیش از این 
فقط خودروهایی وارد کشور می شد که افراد 
متمول می توانستند از آنها استفاده کنند، اما 
وزارت صمت با برنامه ریزی و بررســی بازار، 
خلاءهای موجود در این حوزه را احصا کرده 

است. مقرر است با واردات خودرو از یک سو بازار تنظیم 
و از سوی دیگر بســتر رقابتی شدن قیمت خودروهای 
داخلی با محصــول خارجی فراهم شــود. برای تحقق 
این اهداف، در مرحله نخســت واردات خودروهایی در 
دســتور کار قرار خواهد گرفت کــه نیازهای مذکور را 
تأمین کند، البته خودروهای گــران قیمت تر نیز وارد 
می شوند اما برای شــروع، کار را از جایی آغاز می کنیم 
که به بخشی که بیشــترین مســاله را دارد رسیدگی 

کنیم.«
منطقی همچنیــن در آبان ماه پارســال نیــز دوباره 
در مــورد خودروهای اقتصــادی این طــور گفت که 
»خودروی اقتصادی، در حدود ۷ تا ۱۰ هزار دلار قیمت 

داشته، ضمن اینکه فرایند فروش اقتصادی 
اقساطی نیز برای آنها پیش بینی شده است«

نکته قابل توجه آنکــه منطقی حتی به تولید 
خودروهــای اقتصادی داخلی نیز اشــاره و 
تاکید کــرده بود که »دو خودروســاز بزرگ 
کشور در حال کار روی خودروهای اقتصادی 
هستند و نیمه دوم سال ۱۴۰۲ محصول آنها 
به بازار عرضه می شــود، این نیاز در حــال حاضر مقرر 
است با واردات تأمین شــود.« امید قالیباف سخنگوی 
وقت وزارت صمت هم وعده تولیــد و عرضه ۳۰۰ هزار 
خودروی اقتصادی داخلی از نیمه دوم ســال ۱۴۰۲ را 
داده بود.از ســویی دیگر نیز مهدی ضیغمی سرپرست 
ســازمان توســعه تجارت ایران وعده داده بود که »از 
اواخر خرداد شــاهد واردات انبوه خودروهای خارجی 

به کشور خواهیم بود.«
وعده های وزارت صمــت در حــوزه واردات خودرو و 
عرضــه خودروهای اقتصــادی به قــدری جدی بیان 
می شد که مصرف کنندگان از بازار خودرو عقب نشینی 
کــرده و منتظــر ورود خودروهای اقتصــادی با کف 

قیمتی ۲۰۰ تا ۵۰۰ میلیون تومان بودند!
با این حال حدود یک ســال از این ماجرا می گذرد و نه 
تنها خودروی اقتصادی وارد نشــد بلکه هنوز برنامه ای 
برای تولید خودروهای اقتصادی داخلی هم از ســوی 

متولیان منتشر نشده است.

چقدر خودرو وارد شد؟
چندی پیش گمرک ایران، اطلاعاتی را درباره واردات 
خودرو در بهار ۱۴۰۲ منتشــر کرد. طبق این آمار، در 
سه ماهه نخســت ســال ۱۴۰۲، آمار انواع خودروی 
سواری وارد شده به کشــور ذیل ردیف تعرفه ۸۷۰۳، 
تعداد ۲۴۱ دســتگاه و به ارزش ۵.۶ میلیون دلار بوده 

است. ۷۶۸ دستگاه نیز در حال ترخیص است.
عمــده خودروهــای وارداتی شــامل »آمبولانس« و 
خودروهای ســواری با برند »ZOTYE «، »چانگان« 

و »بنز« بوده است.
این در حالیســت که قرار بود طی ۶ مــاه یعنی از دی 
۱۴۰۱ تــا خــرداد ۱۴۰۲ حدود ۲۰۰ هزار دســتگاه 

خودروی خارجی وارد کشور شود.

 مدیر کل راه و شهرســازی اســتان تهران از آغاز مرحله 
دوم طرح ســاماندهی مشــاوران املاک در پایتخت و 
همزمان در سراســر کشــور خبر داد. »حسین جنتی« 
گفت: هفته گذشــته جلســاتی با نماینــدگان وزارت 

راه و شهرســازی، اماکن، تعزیرات و پلیــس اقتصادی 
داشــتیم که مقرر شــد با تجدید قوای مجدد گشــت 
های ســاماندهی مشــاوران املاک در مناطق مختلف 
تهران مســتقر و مطابق با فرآیندهای کاری، بازرسی از 

بنگاه های مشاور املاک انجام شــود.مهمترین تخلفی 
که منجر بــه پلمب واحدها می شــود، نداشــتن مجوز 
فعالیت صنفــی و تخلفات در گرفتن کمیســیون و حق 
مشاور املاکی است.جنتی، رعایت عدالت در برخورد با 

موجران و مستاجران مطابق با قوانین صنفی را از حقوق 
شهروندان برشمرد.مطابق برنامه ریزی های انجام شده، 
به صورت هفتگی ۲۰۰ بنگاه مشــاور املاک متخلف در 

شهر تهران در طرح مرحله دوم پلمب خواهد شد.

و خودر

املاک

خریدار  وزیــر صنعت، معــدن و تجارت 
با اشــاره به اینکه ظرف یک هفته تا ۱۰ روز 
آینده، آیین نامــه واردات خودروها تدوین 
می شــود، گفت: ایجاد تحــول در وضعیت 
خودروهــا قطعــا در آیین نامــه واردات 
خودروهای نو و کارکرده مدنظر قرار خواهد 

گرفت.
با توجه به نابســامانی هایی کــه در تولید 
و عرضه خودرو در کشــور وجود داشــت،  
رئیس جمهور در نیمه اســفند  سال ۱۴۰۰ 
دســتور ۸ ماده ای برای »بهبــود وضعیت 
صنعت خودروسازی کشور« به طور رسمی 
ابلاغ کرد کــه در بند ۴ این دســتورالعمل 
تاکید شــده بود به منظــور افزایش رقابت 
پذیری و رفع شائبه انحصار متناسب سازی 
قیمت خــودرو و جبران کمبــود تولید، در 
صورت عدم اقــدام برای انجــام تعهدات و 
رفع نیاز بازار، موانع قانونی و اجرایی واردات 
خودرو حدکثر ظرف ۳ ماه آینده رفع شــود 
و بــا افزایش صــادرات خــودرو و قطعات، 
نسبت صادرات به واردات در صنعت خودرو 
افزایش یابــد. بنابراین پیــرو تحقق مفاد 
این دســتورالعمل در ۲۱ اردیبهشــت ماه 
۱۴۰۱ کلیات واردات خــودرو در دولت به 
تصویب رســید و با این مصوبه بعد از ۴ سال 
ممنوعیت واردات خــودرو؛ فرآیند واردات 

خودرو از سر گرفته شد. 
در ادامه بعد از ۴ ماه از نهایی شــدن مصوبه 
واردات خــودرو در ۳ شــهریور ماه ۱۴۰۱  
آیین نامه واردات خودرو کــه در ۲۶ مرداد 

به تصویــب هیأت وزیــران رســیده بود، 
توســط معاون اول رئیس جمهور نهایی و 
به همه ســازمان ها شــامل وزارت صمت، 
وزارت اقتصاد، وزارت کشور، بانک مرکزی 
و دبیرخانه شــورای عالی مناطق آزاد ابلاغ 
شــد. پیرو آن نیز اقدامات لازم برای واردات 
خودرو آغاز شد و شــرکت هایی که شرایط 
واردات را داشــتند بــرای دریافــت مجوز 
واردات ثبت نام کردند و در نهایت  اســفند 
ســال گذشــته نیز ثبت نــام از متقاضیان 

خودروهــای وارداتی با بلوکه شــدن  مبلغ 
۵۰۰ میلیون تومان بــه مدت محدودی در 
حســاب خریدار و به نفع ســازمان حمایت 
صورت گرفت و مقرر شــد تــا خودروهای 
وارداتی در اســرع وقت تحویل مشــتریان 

شود. 
 اردیبهشت امســال، محمدعلی تیموری، 
مدیرعامــل ســایپا، بــه عنــوان یکی از 
شــرکت های واردکننــده خــودرو اعلام 
کرد با توجه بــه ترخیص اولیــن محموله 

خودروهای وارداتی از گمــرکات، تحویل 
این خودروهــا به مشــتریان از هفته آینده 
آغاز می شود؛ البته تا این لحظه و با گذشت 
۶ ماه از زمان ثبــت نام متقاضیــان خرید 
خودروهای وارداتــی هیچ خبری از تحویل 
خودروهای وارداتی به مشــتریان نیســت 
ضمن اینکه اطلاع رســانی دقیقــی نیز در 
خصوص تعداد خودروهــای وارداتی انجام 
نشده است.  عباس علی آبادی، وزیر صمت، 
از تدویــن آیین نامــه واردات خودروهای 

برقی ظرف چند روز آینده خبر داده است. 
وزیر صنعت، معدن و تجــارت با بیان اینکه 
واردات خودروهــای برقــی در اولویت قرار 
دارد، اظهار داشــت: ارجحیت مــا واردات 
خودروهــای برقی نــو و کارکرده اســت و 
بنابرایــن در تدارک زیرســاخت های لازم 
برای آن هستیم و براین اســاس آیین نامه 
واردات آن در ۱۰ روز آینده تدوین می شود. 

 وی با اشــاره بــه اینکه نــوآوری در حوزه 
خودروهــای برقی بســیار اهمیــت دارد، 
اظهار داشــت: این موضوع منافع سرشاری 
را نصیب کشور می کند زیرا با بهره گیری از 
خودروهای برقی در موضوع محیط زیست 
وضعیت بهتــری خواهیم داشــت و درآمد 
ناشی از عدم مصرف ســوخت های فسیلی 

نصیب کشور می شود.  
علی آبادی دربــاره زمان عملیاتی شــدن 
واردات خودروهای برقی اظهار داشــت: در 
هماهنگی با رئیــس کل بانک مرکزی مقرر 
شد که شرایط مناسب و ســاده تری را برای 
واردات خودروهای برقــی فراهم کنیم. در 
درجــه اول اولویت با واردات تاکســی های 
برقی اســت زیرا مصارف و منفعت بیشتری 
برای کشــور دارد و اولویت هــای بعدی نیز 
خودروهای اشــتراکی و خودروهای مردم 
خواهد بود.   ۳۱ تیر امســال  رئیس مجلس 
شــورای اســلامی قانون الحاق مواردی به 
قانون ســاماندهی صنعت خودرو مربوط به 
واردات خودروهای کارکــرده را برای اجرا 

ابلاغ کرد.

وهای اقتصادی چه شد؟ وخته شوند؛ سرنوشت خودر وها قسطی فر  قرار بود خودر

ح ساماندهی مشاوران املاک آغاز شد مرحله دوم طر

 سرمایه گذاری در بازار سهام با نگاه بلندمدت باشد

اصلاح شاخص بورس بیش از انتظارات بود
خریدار  معاون اجرایــی کانون نهادهای 
سرمایه گذاری ایران با اعلام اینکه شاخص 
بورس بیش از انتظارات ایجاد شده در بازار 
نسبت به نرخ خوراک ۷ هزار تومانی اصلاح 
داشته است، گفت: مقررات و قوانین حاکم 
در بازار ســهام باید به گونه ای باشد تا مردم 
تشــویق به ســرمایه گذاری در این بازار به 

صورت بلندمدت شوند.
ســیاوش وکیلی در مــورد این ســوال که 
یک بازار ایده آل و مطلــوب باید دارای چه 
ویژگی هایی باشد؟ پاســخ داد: بازار ایده آل 
و مطلوب بــرای ســرمایه گذاری مردم در 
بورس باید بــازاری با شــفافیت اطلاعاتی 
باشــد و قواعد اقتصادی بر فراز و نشیب آن 
موثرتر از عوامــل و پارامترهای سیاســی 

باشد.
وی اظهار داشــت: مقررات و قوانین حاکم 
در بازار ســهام باید به گونه ای باشد تا مردم 
تشــویق به ســرمایه گذاری در این بازار به 

صورت بلندمدت شوند.
وکیلی با اعــلام اینکه رونــد معاملات در 
بــورس و ســرمایه گذاری در بازار ســهام 
باید به گونه ای باشد که شــایعات نقشی بر 
نوسانات سهام شــرکت ها در بورس نداشته 
باشــد، گفت: ورود و خروج سرمایه گذاران 
به این بــازار باید به راحتی صــورت پذیرد 
و نقدشــوندگی آن بــرای همیشــه حفظ 
شــود، به گونه ای که هیچ ممنوعیتی برای 

سرمایه گذاران در این بازار لحاظ نشود.

این کارشــناس بازار ســرمایه خاطرنشان 
کرد: باید به طور حتم اقدامی صورت بگیرد 
تا امینــت ســرمایه گذاری در بورس حفظ 
شــود و بازدهی این بازار از ســایر بازارهای 
ســرمایه گذاری و نیز بازارهایی که دلالی بر 

آن حاکم است، بیشتر باشد.

بازار سرمایه باید پیش بینی پذیر باشد
معاون کانون نهادهای سرمایه گذاری ایران 
با تاکید بر اینکه متولیان اقتصادی کشــور 
باید به گونــه ای اصول قوانیــن و مقررات 
بــازار ســرمایه را تدوین کنند کــه زمینه 
پیش بینی پذیری بازار فراهم شــود، تاکید 
کرد: بازارهای مــوازی و غیر مولــد باید با 
ابزارهایی کارآمد مانند ابزار مالیات ستانی 
بیشتر کنترل شــود و در مقابل با معافیت و 
حمایت های جذاب زمینه ســرمایه گذاری 

در بورس را فراهم کند.
وکیلی اعلام کرد: این موضــوع باید در بین 
سهامداران تبیین شــود، به گونه ای که هر 
چه افراد در برهه زمانی بیشتر در بازار حضور 
داشته باشد به همان میزان از منافع بیشتر 

برخوردار شوند.

اقدامت مثبت بورس برای ایجاد 
شفافیت در بورس

وی اقدام اخیر ســازمان بــورس در زمینه 
انتشار گزارش تفسیری مدیریت شرکت ها 
را مثبت ارزیابی کرد و افزود: اطلاع رسانی، 

گزارش دهــی و دسترســی بــه اطلاعات 
شرکت های پذیرفته شــده در بورس باید 
بیش از گذشــته تقویت شــود، همچنین 
در کنار ایــن گونه مشــوق ها باید هم زمان 
با خاطیــان و سوءاســتفاده کننــدگان از 
اطلاعات نهانی برخــورد بازدارنده صورت 

بگیرد.
این کارشناس بازار ســرمایه ایجاد دیدگاه 
بلندمــدت در بازار ســرمایه را مســتلزم 
اعتمادســازی دانســت و گفت: بارها این 
موضوع مطرح شــده که بــورس آینه تمام 
نمای اقتصادی کشــور اســت، با توجه به 
چنین مســاله ای اگر وضعیت کلی اقتصاد 
کشور نامناسب باشــد اما نماگرهای بورس 
با وضعیت مثبت همراه باشــد این موضوع 
نشــانه یک ناتــرازی در حــوزه اقتصادی 
کشور، عدم هماهنگی شــرایط با یکدیگر 
و تردیــد در تداوم روند صعودی شــاخص 

بورس خواهد بود.

سهامداران باید نگاه بلندمدت 
داشته باشند

وکیلی بیــان کرد: این اتفــاق در بلندمدت 
باعث تقویــت دیدگاه کوتاه مــدت در بین 
ســهامداران و ســرمایه گذاران می شود تا 
بتوانند اســتفاده قابل توجهــی را از صعود 

شاخص بورس داشته باشند.
این کارشناس بازار سرمایه بهبود تعاملات 
سیاســی کشــور با جهان را دیگــر عامل 
تاثیرگــذار بر ایجاد وضعیــت مطلوب بازار 
ســرمایه عنوان کرد و گفــت: بهبود روابط 
بین الملل موجب رشــد ســرمایه گذاری، 
رفع نیــاز جامعه، تقویــت تکنولوژی های 
بخش تولید، افزایش عرضــه محصولات و 
خدمات، کاهش تورم و هزینه های مبادلاتی 
و کاهش بهای تمام شــده تولید را به دنبال 
خواهد داشت که همین مساله خود موجب 

افزایش سودآوری شرکت ها می شود.
وی معتقد است که با این اقدام اکوسیستم 
بازار ســرمایه تقویت می شود و سهامداران 

از نگرش کوتاه مدت فاصله خواهند گرفت.
وکیلی بــا اعلام اینکه بهبــود گزارش های 
مالی و اقتصادی شــرکت ها و نیز انتشــار 
گــزارش تفســیری مدیریت زمینه ســاز 
بازگشت اعتماد در گسترش سرمایه گذاری 
بلندمدت خواهد شد، اعلام کرد: با گسترش 
ســهامداران عدالــت باید ایــن بخش از 

اطلاع رســانی ها مورد تقویت قرار بگیرند تا 
ســهامداران بتوانند به صورت بلندمدت در 

بازار حضور داشته باشند.

قیمت گذاری دستوری بازار سهام را از 
تعادل خارج می کند

این کارشناس بازار سرمایه خاطرنشان کرد: 
واقعیت این است که باید در سایه شفافیت 
اطلاعاتی، حفظ نقدشوندگی بازار سرمایه 
و پرهیز از قیمت گذاری دســتوری فضایی 
فراهم شــود تا همه پارامترهای اقتصادی 
مانند تقابل تقاضا و عرضه در بازار ســرمایه، 
قیمت گذاری و تعیین سودآوری شرکت ها 

در سایه رقابت شکل بگیرد.
وی بــا اعــلام اینکــه هرگونــه دخالت و 
قیمت گذاری دســتوری، بــازار را از تعادل 
خارج خواهد کرد، گفت: بهتر است اقدامی 
صورت بگیــرد تا بــازار راه خــود را از نرخ 
خوراک جدا کند؛ بازار در چند وقت گذشته 
واکنش خود را به نرخ خــوراک هفت هزار 

تومانی نشان داده است.
وکیلی با اعلام اینکه شــاخص بورس بیش 
از انتظارات ایجاد شــده در بازار نســبت به 
نرخ خــوراک هفت هــزار تومانــی اصلاح 
داشته اســت، افزود: بهتر اســت اقدامات و 
پیگیری هایی لازم برای فرمولی شدن نرخ 
خوراک ادامه داشته باشــد، اما این موضوع 
نبایــد بهانه ای برای ادامه ریزش شــاخص 

بورس باشد.



بی اعصاب های گرمازده

 چرا آمار نزاع های خیابانی در تابستان افزایش دارد؟
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رئیس پلیس فتا پایتخت اعلام کرد
وش دوره گرد، کلاهبردار   قسطی فر

از آب درآمد
رئیس پلیس فضای تولید و تبــادل اطلاعات پایتخت از شناســایی و 
دستگیری ۲نفر کلاهبردار که با روش اسکیمر بیش از پنج میلیارد ریال 

از شهروندان کلاهبرداری کرده بودند خبر داد.
 ســرهنگ داوود معظمی گــودرزی رئیس پلیس فتــا پایتخت اظهار 
داشــت: تعداد زیادی از شــهروندان به پلیس فتا تهران بزرگ مراجعه 
و مدعی شــدند مبالغی به صورت غیرمجاز از حســاب آنان برداشــت 
شده اســت.این مقام انتظامی افزود: پس از اخذ اظهارات مالباختگان 
این پرونده موضوع در دســتور کار قرار گرفت و کارشناسان پلیس فتا 

پایتخت تحقیقات خود را در این زمینه آغاز کردند.
وی افزود: در تحقیقات اولیه کارشناســان پلیس فتا پایتخت مشخص 
شــد همه قربانیان این پرونده بعد از خرید قســطی لوازم آشپزخانه از 
یک دوره گرد در تهران حسابشان خالی شــده و به روش اسکیمر مورد 
کلاهبرداری قرار گرفته اند.ســرهنگ معظمی گودرزی بیان داشــت: 
افسران پلیس فتا تهران بزرگ در مرحله تحقیقات پرونده متوجه شدند 
مجرمین تحت پوشش فروش لوازم آشپزخانه به صورت قسطی با یک 
خودروی وانت بار در تهران مشــغول کار شــده و پس از کپی برداری 
کارت های بانکی مالباختگان به وســیله دســتگاه اســکیمر اقدام به 

برداشت غیرمجاز از حساب بانکی آنان کرده اند.
این مقام مســئول با اشاره به اینکه افســران پلیس فتا موفق شدند این 
افراد را شناســایی و پس از تشــریفات قضائی، هر ۲ مجرم را در محل 
اختفای خود در یکی از مناطق جنوبی تهران دستگیر کنند خاطرنشان 
کرد: متهمین پــس از انتقال به پلیس فتا و مواجهه با شــکات پرونده و 
مستندات جمع  آوری شده توسط پلیس به کلاهبرداری از بیش از ۵۵ 
نفر با این روش به ارزش ریالی حدود پنج میلیارد ریال اعتراف کردند و 

پرده از نحوه اقدامات مجرمانه خود برداشتند.
این مقام ســایبری ادامه داد: شهروندان جهت پیشــگیری از سرقت 
به صورت اســکیمینگ، انجام عملیات بانکــی و وارد کردن رمز کارت 
حســاب بانکی را شــخصاً انجام دهند چرا که حتــی در صورت نصب 
اسکیمر بر روی دســتگاه کارت خوان، بدون اطلاع از رمز عبور، امکان 

برداشت از حساب شهروندان امکان پذیر نخواهد بود.
رئیس پلیس فتا تهران بزرگ بــا بیان اینکه تغییر رمــز دوره ای یکی 
از بهتریــن راه ها بــرای جلوگیری از عملی شــدن اهــداف مجرمانه 
کلاهبرداران اســت توصیه کرد: در صورت اطــلاع از هرگونه فعالیت 
مجرمانه در فضای مجازی مراتب را از طریق مرکز فوریت های سایبری 
www.Cyber� با شماره تلفن۰۹۶۳۸۰ و یا سایت پلیس فتا به آدرس 

police.ir گزارش کنند.

رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر تهران خبرداد
 توقیف محموله ۲۶۰ کیلویی مواد مخدر

 در تهران
 رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر تهران از کشــف ۲۶۰ کیلو تریاک و 
حشیش در عملیات ماموران این پلیس در دستگیری ۳ قاچاقچی مواد 
مخدر خبر داد.به گزارش پلیس تهران بزرگ، ســرهنگ حسین باباپور 
اظهار داشت: ماموران عملیات ویژه این پلیس حین کنترل خودروهای 
عبوری در محورهای مواصلاتی به شــهر تهران در محور اصلی بزرگراه  
خلیج فارس به ۲ دستگاه خودروی ســواری مشکوک و ضمن مراقبت 

های ویژه پلیسی، دستور ایست خودرو ها صادر کردند.

وی ادامه داد: رانندگان خودروها بدون توجه به دستور ایست ماموران 
با ســرعت بالاتری به ســمت بزرگراه  آزادگان تهران متواری شدندکه 
بلافاصله ماموران وارد عمل شدند و در عملیات های منسجم و ضربتی 

خودروها را متوقف و رانندگان و سرنشین خودروها را دستگیر کردند.
به گفته رئیس پلیس مبارزه بــا مواد مخدر تهران، در بازرســی از این 
خودروها ۲۲۹ کیلو گرم تریاک و ۳۱ کیلو گرم حشــیش که متهمان 
از اســتان های جنوبی کشــور تهیه و قصد انتقال آن را به شهر تهران 
را داشتند، کشف شــد. در این رابطه ۳ ســوداگر مرگ دستگیر و پس 
از تشــکیل پرونده برای اقدامات قانونی به مراجع قضائی تحویل داده 

شدند.

معاون سازمان شهرداری ها و دهیاری ها:
بیش از ۲۲۰۰ دهیاری مشمول تخصیص کد 

دستگاه اجرایی شدند
 معاون امــور دهیاری هــای ســازمان شــهرداری ها و دهیاری ها به 
تخصیص کد دســتگاه اجرایی به دهیاری های واجد شرایط اشاره کرد 
و از ارســال مشــخصات بیش از ۲۲۰۰ دهیاری مشمول تخصیص کد 
دستگاه اجرایی از سوی این سازمان به ســازمان برنامه و بودجه کشور 
خبر داد.به گزارش سازمان شــهرداری ها و دهیاری های کشور، مهیار 
نورعلی در خصوص نحوه تعیین این دهیاری هــا گفت: به موجب ماده 
)۱( آیین نامه اجرایــی قانون درآمــد پایدار و هزینه شــهرداری ها و 
دهیاری ها، که در اســفندماه ســال ۱۴۰۱ پس از تأیید هیأت وزیران 
توســط معاون اول محترم رئیس جمهور ابلاغ شد، صرفاً دهیاری هایی 
می توانند شناســه )کد( موقت دســتگاه اجرایی را دریافت کنند که 
تمام وقت، با حداقل درجــه )۴( و جمعیت بیش از هزار نفر باشــند و با 
تأیید کمیته برنامه ریزی شهرســتان، از مســوولان مالی و فنی و توان 

مالی، اجرایی و فنی برخوردار باشند.
وی افزود: شناسه هایی که توسط سازمان برنامه و بودجه کشور به عنوان 
کد دستگاه اجرایی به دهیاری های معرفی شده اختصاص خواهد یافت، 
برای اســتفاده این دهیاری ها از اعتبارات تملک دارایی های سرمایه ای 
ســال آینده اســت.معاون امور دهیاری های سازمان شــهرداری ها و 
دهیاری های کشــور با اشــاره به توانایی بســیاری از دهیاری ها برای 
اجرای پروژه های عمرانی با بازدهی و کیفیت مناســب، از اســتانداران 
و فرمانداران به عنوان رؤسای شــوراهای برنامه ریزی استان ها و کمیته 
های برنامه ریزی شهرستان ها، درخواســت کرد تا با تخصیص بخشی 
از اعتبارات تملک دارایی های سرمایه ای ســال آینده به دهیاری های 
دارای کد دســتگاه اجرایی، اجــرای پروژه های عمرانی مــورد نیاز در 

روستاها، به ویژه تکمیل طرح های نیمه تمام را تسریع بخشند.

دیوار

 ســازمان پزشــکی قانونی اعلام کرد: در بهار امسال 
۲۸۰ نفر بر اثر غرق شدگی جان خود را از دست دادند، 
این رقم در مقایسه با مدت مشــابه سال قبل)۱۴۰۱( 
که تعــداد تلفات ۲۵۵ نفــر بود، ۹.۸ درصــد افزایش 
یافته است.به گزارش ســازمان پزشکی قانونی کشور، 
همه ساله و با شروع فصل گرم ســال آمار تلفات غرق 
شدگی نیز در کشــور افزایش می یابد و تعداد بیشتری 
از هموطنان به دلیل بی احتیاطــی و یا عدم مهارت در 
شنا کردن جان خود را از دست می دهند، این در حالی 
است که همواره از مردم خواسته شده برای شنا کردن، 
به ویژه در روزهای گرم ســال، حتماً به نکات ایمنی و 
هشدارها توجه لازم را داشــته و از شنا کردن در مکان 

های ایمن سازی نشده جداً خودداری کنند.
بر اســاس این گزارش در بهار امسال از کل تلفات غرق 

شدگی ثبت شده در کشــور، ۲۲۴ نفر مرد و 
۵۶ نفر زن بودند و همچنین بیشــترین آمار 
با ۱۲۶ فوتــی در خرداد ماه ثبت شــده که 
نسبت به مدت مشابه سال قبل ۱۶.۷ درصد 
بیشتر شده اســت.در این مدت استان های 
خوزســتان با ۴۱، فارس بــا ۲۷ و اصفهان با 
۲۳ فوتی بیشــترین آمار مرگ ناشی از غرق 

شدگی را داشته اند. همچنین اســتان مازندران با ۱۷ 
فوتی غرق شــدگی در رتبه پنجم و استان گیلان با ۱۵ 

فوتی در رتبه هشتم قرار گرفته اند.
هرچند مطابق هرسال در سه ماهه نخست سال جاری 
نیز بیشــترین تعداد تلفات غرق شــدگی با ۷۳ فوتی 
مربوط به رودخانه هاست اما در این مدت استخرهای 
کشــاورزی بعد از رودخانه ها در رتبه دوم تعداد تلفات 

غرق شدگی قرار گرفته اند. در این مدت ۷۱ 
نفر در استخرهای کشــاورزی جان خود را از 
دســت دادند درحالی که ایــن رقم در مدت 
مشــابه ســال قبل ۲۵ نفر بوده است.دراین 
گزارش تاکید شــده اســت، در فصل بهار به 
دلیل انجام حجم بیشــتری از فعالیت های 
کشــاورزی و در مقابل ســفرهای کمتر به 
استان های ساحلی، در مقایسه با فصل تابستان، شاهد 
پیشــی گرفتن آمار تلفات غرق شدگی در استخرهای 
کشاورزی نسبت به دریا هســتیم.بر اساس آمارهای 
موجود پس از رودخانه و اســتخرهای کشــاورزی به 
ترتیب دریا با ۳۷ )۲۹ نفر مناطق غیرمجاز و هشت نفر 
مناطق ایمن سازی شده(، اســتخر شنا با ۲۸، کانال ها 
با ۲۱، دریاچه مصنوعی و ســد با ۱۲، چاه با ۸، حوض و 

حوضچه با چهار و دریاچه طبیعی با دو فوتی بیشترین 
تلفات غرق شدگی را داشته اند. در این مدت ۲۴ نفر نیز 

در سایر مکان های آبی جان خود را از دست داده اند.
با توجه به باقی ماندن بیش از ۵۰ روز از فصل تابستان و 
تمایل افراد برای سفرکردن به مناطق آبی و استان های 
ساحلی کشور و نیز شــناکردن در استخرها و رودخانه 
ها و ...، ســازمان پزشکی قانونی کشــور از هموطنان 
می خواهد که نکات ایمنی و هشــدارهای ارائه شــده 
برای پیشــگیری از غرق شــدگی را جدی بگیرند و در 
هنگام مراجعه به چنین مکان هایــی مراقب کودکان 
و نوجوانان باشــند تا ضمــن تجربه ســفری ایمن و 
همراه با خاطرات خوش، در پایان فصل تابســتان نیز 
شاهد کاهش آمار غرق شــدگی و ثبت کمترین میزان 

درگذشت عزیزانمان در این بخش باشیم.

پزشکی قانونی

خریــدار  راننــدگان خودروها پشــت 
ترافیک مــدام بوق های ممتــد می زنند و 
صدایی گوشخراش تولید می کنند؛ همه از 
اینکه اول صبح در یک مســیر فرعی معطل 
شــده اند، عصبی و متعجب هســتند و این 
وســط گرمای هوا هم مزید بر علت شده تا 

آستانه تحمل شان به شدت پایین بیاید.
جوان عابــری که از مســیر مخالف در حال 
حرکت اســت در پاسخ به ســئوال برخی 
رانندگان که می پرســند »چی شــده؟« با 
لحنی اعتراضی مــی گوید: »جلوتر تصادف 
شده، آنچنان خسارتی هم نداشته اما راننده 
ها با هم دعوا کرده اند و حســابی هم دیگر 
را زدند و حالا هم منتظــر مامور راهنمایی 
و رانندگی و کلانتری هســتند و حاضر هم 
نیســتند ماشــین ها را تکان دهند و مردم 

پشت ترافیک مانده اند«.
با هــزار زحمت بالاخــره از ترافیک ایجاده 
شــده خلاص و وارد خیابان اصلی شــدم، 
اما نمی دانم در این گرمای طاقت فرســای 
تیرماه، چه شــده که باز هم تصادف و باز هم 
دعوای بعد از تصادف همچون سکانس های 
تکراری یک نمایشــنامه برایم آشنا است؛ 
مثل اینکه این موضوع بــه یک عادت برای 
راننــدگان بی اعصــاب در گرمــای تهران 
تبدیل شده اســت و همه انتظار دارند بعد 
از تصادف شــاهد دعوا و نزاع بین رانندگان 

پیش باشند.
آن روز از خانه تا محل کار ســه تصادف را در 
مســیر دیدم که ۲ مورد از آنها منجر به نزاع 

بین راننده ها شد.
چند هفته پیش در رســانه ها خواندیم که 
خانواده ای برای گذران چند روزی مسافرت 
به شــمال رفته بودند و یکی از آنها در مرزن 
آباد برای خرید مرغ به مرغ فروشی مراجعه 
کرد و ظاهرا قیمت بالا بهانه ای برای شروع 
یک درگیری لفظــی و در ادامه هم منجر به 
تنش و درگیری فیزیکی شــد کــه ناگهان 
مشــتری با چاقوی قصابی بــه مرغ فروش 
ضربه هایــی را وارد می کند و مــرگ او را 
رقم زد؛ به همین راحتــی یک روز خوب در 
یک مسافرت خانوادگی تبدیل به یک نزاع 

خونین شد و خانواده ای را عزادار دار کرد.
در آمار معاینات پزشکی قانونی، نزاع، بخش 
عمده ای را به خود اختصاص داده اســت و 
نزاع هایی که چه از شــکل فردی خانوادگی 
یا گروهی می توانند خســارت های فراوان 
و گاهی هم با یک جنایت همراه اســت که 
اصلا قابل جبران نیســت رقــم می خورد، 
همه اینگونه موارد با انــدک صبر و حوصله 
و کنترل خشــم و واقع اندیشــی و تمرین 
آرامش می تواند قابل کنترل و پیشــگیری 

باشد.
آمارهای نزاع در ســال ۱۴۰۱ نشــان می 
دهد)۵۹۱ هزار و ۸۰۷ نفر( که بیشــترین 
تعــداد مراجعــان مراکز پزشــکی قانونی 
در موضوع نزاع مربوط به فصل تابســتان و 
بالاترین رقــم آن نیز مربوط بــه ماه مرداد 

بوده است.

افزایش مراجعات نزاع در فصل
 گرم سال

مدیرکل معاینات بالینی ســازمان پزشکی 
قانونی درگفت و گو بــا خبرنگار ایرنا، گفت: 
به استناد آمارهای موجود تعداد مراجعات 
نزاع در تمام ایام سال در یک محدوده نبوده 
و معمولا در فصول گرم ســال بیش از دیگر 
ایام اســت که شــاید بتوان گرم شدن هوا و 
پایین آمدن آســتانه تحمل مردم را یکی از 

دلایل این افزایش دانست.
فرزانه مهدیزاده ادامه داد: آمارهای نزاع در 
ســال ۱۴۰۱ )۵۹۱ هزار و ۸۰۷ نفر( نشان 
می دهد که بیشترین تعداد مراجعان مراکز 
پزشــکی قانونی در موضوع نزاع مربوط به 
فصل تابستان و بالاترین رقم آن نیز مربوط 

به ماه مرداد بوده است.

عوامل متعددی موجب افزایش نزاع 
در فصول گرم سال می شود

به گفته، مدیرکل معاینات بالینی ســازمان 

پزشــکی قانونی کشــور عوامل متعددی 
موجب افزایــش نزاع در فصول گرم ســال 
می شــود، گرمای هوا، افزایــش ترددهای 
خیابانی، تنش های اقتصادی و اجتماعی و 
استرس های ناشی از هوای گرم از جمله این 
موارد هستند، گرما به عنوان نوعی استرس 
که از نظر مســایل زیست شــناختی قابل 
بررسی اســت، مطرح می شود که با کاهش 
آب بدن، افزایش تنــش و تحریک پذیری را 
به دنبال دارد. در این شــرایط حالت تعادل 
زیست شناختی انســان به هم می خورد و 
سیســتم بدنی آماده واکنش های شدیدتر 

از معمول است.
وی افــزود: علاوه بــر این در فصــل گرما 
ترددهــای خیابانی هم افزایــش می یابد و 
بســیاری از خانواده ها و جوانان در ساعات 
اولیه شــب برای گذران وقت از خانه خارج 
می شــوند. این موضوع افزایــش ترافیک 
و شــلوغی پارک هــا و بوســتان هــا را به 
دنبال دارد و به همین دلیــل برخوردهای 

اجتماعی نیز بیشتر می شود.

پسران جوان بیشترین گروه مراجعان 
نزاع هستند

مهدیزاده تصریح کرد: هرچنــد گرما تنها 
دلیــل تشــدیدکننده نزاع نیســت، اما در 
کنار گرمای هــوا، اســترس های دیگری 
هم در بیشــتر شــدن برخوردهای خشن 
اجتماعی مؤثرند؛ از جمله ایــن موارد می 
توان به مسایل ساده ای همچون ترافیک تا 
مشکلات بزرگتر همچون مسایل اقتصادی، 
گرایش جوانــان به مواد روانگــردان، نبود 
برنامه ریزی مناســب برای اوقات فراغت، 
برخــی  از  نادرســت  الگوبرداری هــای 
شخصیت های خشن در برنامه های ماهواره 
ای و اینترنت و کمبود و گران بودن امکانات 

تفریحی سالم برای جوانان اشاره کرد.
وی با بیان اینکه پســران جوان بیشــترین 
گروه مراجعان نزاع هســتند، گفت: جوانان 
عمدتا تحریک پذیر و متوقع ترند و به دلیل 
احساس غرورشان در مواردی که تصور می 
کنند احترام به نفسشــان خدشه دار شده 
اســت، برخورد می کننــد در حالی که در 
سنین سالمندی و میانســالی پرخاشگری 

کمتر دیده می شود.
وی یادآوری کرد: اگر همــه عوامل مؤثر در 
ایجاد پرخاشگری وجود داشته باشد اما فرد 
تا اندازه ای از خویشــتنداری برای پرهیز از 
رفتار خشــن برخوردار باشــد میزان نزاع 
تا حد قابــل توجهی کاهش مــی یابد، این 
خویشتنداری تحت تاثیر مسایل سرشتی، 
تربیتــی و فرهنگی، آمــوزش مهارت های 
فردی مانند کنترل خشــم و حل مسئله و 
نیز روش های مدارا با مشکلات و همچنین 
حمایت فرزندان از ســوی والدینشان ایجاد 

می شود.
جوانان عمدتا تحریــک پذیر و متوقع ترند و 
به دلیل احساس غرورشــان در مواردی که 
تصور می کنند احترام به نفسشــان خدشه 
دار شــده برخورد می کنند، در حالی که در 

سنین سالمندی و میانســالی پرخاشگری 
کمتر دیده می شود.

وی افزود: مسائل ساده ای همچون ترافیک 
تــا مشــکلات بزرگتــر همچون مســایل 
اقتصادی، گرایش جوانان به مواد روانگردان، 
عدم برنامــه ریزی مناســب بــرای اوقات 
فراغت، الگوبرداری های نادرســت از برخی 
شخصیت های خشن در برنامه های ماهواره 
ای و اینترنت و کمبود و گران بودن امکانات 
تفریحی ســالم برای جوانان مــی توانند از 
عوامل ایجاد نزاع باشــد.    خویشــتنداری 
تحــت تاثیر مســایل سرشــتی، تربیتی و 
فرهنگی، آموزش مهارت های فردی مانند 
کنترل خشم و حل مســئله و نیز روش های 
مدارا بــا مشــکلات و همچنیــن حمایت 

فرزندان از سوی والدینشان ایجاد می شود.

چند توصیه به مراجعه کنندگان نزاع 
به پزشکی قانونی

وی گفت: مراجعه کنندگان نزاع به پزشکی 
قانونی توجه داشته باشــند که ظاهر خون 
آلود تأثیــری در تعیین میــزان صدمات و 
صدور نظریه کارشناســی توسط پزشکی 
قانونی نــدارد، آنچه مبنای صــدور نظریه 
کارشناســی در خصوص جراحات اســت، 
نوع جراحت و برخی خصوصیات آن اســت. 
بنابراین معاینه دقیق تــر ضایعات نیازمند 
تمیز بودن موضع و بررسی دقیق آن توسط 

کارشناسان پزشکی قانونی است.
مدیرکل معاینات بالینی ســازمان پزشکی 
قانونی تاکید کــرد: مراجعیــن همچنین 
به یاد داشته باشــند که دیگر چیزی به نام 
»طول درمان« در پزشــکی قانونی تعیین 
نمی شــود. آنچــه امــروز در گواهی های 
پزشــکی قانونی وجــود دارد تعیین زمان 
»معاینه مجدد« است که هدف از آن، تعیین 
سرنوشت جراحات و صدمات و حفظ حقوق 
مصدومان است و اینکه جراحت یا صدمه به 
صورت بدون عیب التیــام می یابد و یا اینکه 
با عدم التیــام و یا التیــام نامطلوب موجب 

ایجاد نقص عضو می شود.

ارائه معرفی نامه از مراجع قضایی
 و یا کلانتری به پزشکی قانونی

 الزامی است
وی گفت: برای صدور نظریه کارشناســی 
در خصوص صدمات ناشــی از نزاع توسط 
سازمان پزشکی قانونی نیز ارائه معرفی نامه 

از مراجع قضایی و یا کلانتری الزامی است.
وی ادامه داد: در مواردی برای بررسی دقیق 
تر جراحات و یا عوارض صدمــات نیازمند 
اخذ مشــاوره و یا تصویربرداری و یا ســایر 
اقدامات پاراکلینیک اســت، ایــن امر برای 
حفظ حقــوق مراجعــان و اظهارنظر دقیق 
در خصوص صدمات اســت، بنابراین صبر و 

شکیبایی بیشتر مراجعان را می طلبد.
وی تصریح کرد: همچنین در صورت وجود 
جراحات و صدمات عمــده و تهدید کننده، 
فرد می تواند پــس از انجام اقدامات درمانی 
به پزشــکی قانونی مراجعه کند. ســوابق 

اقدامات انجام شده از سوی پزشکی قانونی 
از مرجع درمان کننده اخذ خواهد شــد تا 

حقی از فرد ضایع نشود.
 برای صدور نظریه کارشناسی در خصوص 
صدمات ناشــی از نزاع توســط ســازمان 
پزشــکی قانونی نیــز ارائه معرفــی نامه از 

مراجع قضایی و یا کلانتری الزامی است.
مهدیزاده گفت: صدمات ایجاد شده در نزاع 
)شــامل آثار ضرب و جرح( یا مشمول دیه 
اســت یا ارش، دیه مقدار مالِ معینی است و 
در شرع مقدس به سبب جنایات غیرعمدی 
بر نفَس، عضو یا منفعــت یا جنایات عمدی 
در مواردی که به هر جهــت قصاص ندارد، 

مقرر شده  است.
وی افــزود: ارَش نیز »دیه غیر مقدر اســت 
و میزان آن در شــرع تعیین نشــده است و 
دادگاه با لحاظ نوع و کیفیت جنایت و تأثیر 
آن بر سلامت مجنی علیه )کسی که جرمی 
به ضرر او واقع شده است( و میزان خسارت 
وارده با در نظر گرفتن دیــه مقدر و با جلب 
نظر کارشناس میزان آن را تعیین می کند.« 
بنابراین در مواردی که بــرای صدمه وارده 
دیه مقدر وجود نداشــته باشــد کارشناس 
پزشــکی قانونی بر اســاس نوع جراحت و 
کیفیت آن و میــزان تأثیر آن بر ســلامت 
فرد مصدوم و ایجــاد یا عــدم ایجاد نقص 
عضــوی و میزان تأثیر صدمــات در کارایی 
عضو یا اندام، اقدام بــه تعیین ارش می کند 
که میزان ارش نســبت به دیه کامل انسان 

تعیین می شود.

خشونت ها در فضای مجازی هم 
مشهود است

رییس انجمن مــددکاران اجتماعی ایران 
در گفت و گو با خبرنــگار ایرنا، گفت:بیش 
از ۲ دهه اســت که خشــونت در ایران روند 
افزایشی دارد و بر اســاس آمار پرونده های 
قضایی و سایر موارد مرتبط شاهد خشونت 
به اشــکال مختلــف هستیم.سیدحســن 
موســوی چلک افزود: خشــونت شــامل 
چند دســته است مانند:خشــونت خانگی 
که شــامل کودک آزاری، همســر آزاری و 
سالمندآزاری اســت و نوع دیگر خشونت، 
اجتماعی اســت که می تواند شامل ضرب و 

جرح، سرقت و حتی وندالیسم باشد.
 تخریب گرایی، خرابکاری یا وَندالیســم به 
معنای تخریب کنترل نشــده اشــیاء و آثار 
فرهنگی با ارزش یا اموال عمومی اســت که 
یک ناهنجاری اجتماعی به حساب می آید 

و دلایل متعددی برای آن عنوان می کنند.
وی ادامه داد: همچنین خشــونت در فضای 
مجازی هم مشــاهده می شــود و مصادیق 
مانند انتشار عکس و تصویر افراد است که هر 
کدام می تواند دلایل خاص به خود را داشته 
باشــد.وی تاکید کرد: اما درمورد خشونت 
باید چند واقعیت را بپذیریم، نخست اینکه 
که روند خشونت رو به رشد و افزایش است 
و دوم اینکه خشــونت مشهودتر شده است، 
چه به صورت واقعی و چه حقیقی، آنچه که 
در اعتراضات که در گذشــته شاهد بودیم، 

درپایی از خشونت را می بینیم.
رییس انجمن مددکاران ایــران گفت: باید 
بپذیریم که خشــونت معلول شرایط دیگر 
اســت، وقتی ســرقت از پولدارها انجام می 
شود ویا سرقت گردنبند مربی ملی تیم ملی 
و یا اینکه از خانه هنرمندان یــا افرادی که 
دارای تمکن مالی هستند سرقت می شود، 
این ها می توانــد نتیجه سیاســتگذاری و 

ناکارآمدی در حوزه اقتصاد باشد.
اما درمورد خشــونت باید چنــد واقعیت را 
بپذیریم، نخست اینکه که روند خشونت رو 
به رشد و افزایش است و دوم اینکه خشونت 
مشهودتر شده است.موسوی چلک تصریح 
کرد: وقتی فقر گســترش می یابد، برخی به 
دنبال راه های دیگــر می گردندو گاهی هم 
به عنوان مثال اخبار تجاوز وقتی که منتشر 
می شــوند به همراه خود خشــونت دارد و 
گاهی آثار آن نزد افــکار عمومی می بینیم و 
این زمانی اســت که افکار عمومی نیز آزرده 
می شــود، زمانی که شــوهری همسرش 
را می کشد و ســربریده او را در خیابان می 
چرخاند، در این یک نفر مرده است اما افکار 

عمومی به شدت آزرده شده است.
وی با اشاره به خوکشی شخصیت ها، شعرا، 
هنر پیشه ها که نوعی از خشونت درآن دیده 
می شــود، تاکید کرد: درایــن گونه موارد 
گاهی خودکشــی اتفاق می افتــد و گاهی 
تهدید به خودکشــی است که عوارضی را به 
دنبال دارد.موسوی چلک به خودکش های 
دسته جمعی نیز اشاره کرد و گفت: چندی 
پیش دیدیم که مردی بــه صورت گروهی 
زن و بچه خود را می کشــد، هر کدام از این 
نوع خشونت ها دارای شرایط خاص به خود 

هستند.

کارکرد نهادهای مختلف می تواند 
برخشونت تاثیرداشته باشد

وی با تاکید بر اینکه خشونت جزیره نیست، 
یادآوری کرد: بلکه خشــونت چند وجهی 
است، کارکرد نهادهای مختلف می تواند بر 
آن تاثیر داشته باشــد، دولت، اقتصاد، دین 
و آموزش می توانــد روی کاهش یا افزایش 
خشــونت تاثیر داشته باشد، رســانه که در 
اینجا خودش یک نهاد محســوب می شود و 
حتی فضای مجازی شامل: رسانه مکتوب، 
شــنیداری و تصویری می توانــد مروجی 
برای خشــونت باشــد که نباید این عوامل 
نادیده گرفته شود.خشــونت چند وجهی 
است، کارکرد نهادهای مختلف می تواند بر 
آن تاثیر داشته باشــد، دولت، اقتصاد، دین 
و آموزش می توانــد روی کاهش یا افزایش 

خشونت تاثیر داشته باشد.

فراگرفتن آموزش مهارت هایی برای 
تعامل با دیگران

وی اعلام کرد: بنابراین ســاحت خشــونت 
چند وجهی اســت و نکته دیگر که اهمیت 
دارد این است، ســواد اجتماعی است که در 
تعامل با دیگران باید مهارت حل مســئله، 
مهارت ارتباط، مهارت حل مشکل، کنترل 
هیجانات، تاب آوری و حــل تعارض را باید 

افراد جامعه بدانند.
وی تصریح کرد:بخشی از خشونت ها ناشی 
از تعارضات اســت، زمانی که حل تعارضات 
را افراد نمی دانند یا اینکه مداخله در بحران 
را بلد نیستند، شرایطی را ایجاد می کند که 
طرفین یا یکی احساس ظلم و تعدی دارند و 

دست به خشونت می زنند.
وی افــزود: در این گونه موارد بســیاری از 
مردم می توانند از منابــع اجتماعی کمک 
بگیرند تــا درمواقع خاص خشــونت ایجاد 
نشــود، منابع لازم در فراگیــری آموزش و 
مهارت برای زندگی آرام را نمی دانند، یا فکر 

می کنند که بلد هستند.
وی ادامــه داد :یــا اینکــه حاضــر بــه 
سرمایه گذاری در این بخش نیستندو گاهی 
هم وقتی افراد احســاس می کنند در جایی 
نمی توانند حقشــان رابگیرند، خودشــان 
دســت به کار شــوند و با اجرای خشونت، 

خودشان بتوانند انتقام بگیرند.

پزشکی قانونی اعلام کرد؛ رشد ۱۰ درصدی تلفات غرق شدگی در بهار امسال

آگهی مفقودی
بــرگ ســبز و کارت مینــی بــوس بنز مــدل ۱۳۶۴ بــه رنگ آبی 
خاکستری به شــماره موتور ۳۳۴9۱۱۱0098۶۴۱  و شماره شاسی 
۱۱۱۳۱۱۶۴0۱0۶۵8 بــه شــماره پلاک ایــران۵۴-9۶۵ع۶۱ به 

مالکیت مهدی کمالی اردکانی مفقود گردیده و فاقد اعتبار می باشد.
یزد
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درباره »نویسنده مرده است«
 از یک اجرای درخشان تا نمایشی متوسط

محدثه واعظی پور  آذر و دی ماه ســرد ســال ۹۱ نمایش »نویسنده 
مرده است« به کارگردانی آرش عباســی، با بازی ایوب آقاخانی و لادن 
مستوفی در سالن سایه اجرا می شد، آنها که تجربه تماشای این نمایش 
را در تئاتر شــهرِ آن روزها داشــتند، فراموش نکرده اند کــه تا انتهای 
نمایش، تماشــاگران به شوخی ها، موقعیت شــخصیت ها و »بازی در 
بازی« که فرهاد )ایوب آقاخانی( و لیلی )لادن مســتوفی( راه انداخته 

بودند می خندیدند.
بده بســتان های مســتوفی و آقاخانی که هر ۲ بهترین انتخاب ها برای 
آن ۲ نقش بودند، در آن دکور ســاده و محقر، درخشــان بود و به طنز 
و شیطنتی که در نمایشنامه وجود داشــت، عینیت می بخشید. وقتی 
درباره درک بازیگــر از متن، صحبت می کنیــم، می توانیم بگوییم که 
مستوفی و آقاخانی به درستی روح نهفته و امتیاز اصلی متن »نویسنده 
مرده اســت« را دریافته بودند و در هر لحظه، بــه آن وفادار بودند. لیلی 
ســتاره ســینما و فرهاد، فیلمنامه نویس بود. آنها در یک بازی جذاب 
و شــیرین، به یکدیگر رو دســت می زدند و چند بار ایــن کار را تکرار 
می کردند. در پایان نمایش، کل کل های آنها همچنان ادامه داشــت و 
با تشویق تماشاگران اجرا به پایان می رسید. دیالوگ های خوب نوشته 
شده نمایش، ارجاع های سینمایی و حس و حال لیلی و فرهاد نسبت به 
یکدیگر در هر صحنه، از »نویسنده مرده است« یک اجرای درجه یک با 

۲ بازیگر به یادماندنی ساخته بود.
در اجرای بعدی نمایشنامه »نویسنده مرده است« به کارگردانی آرش 
عباسی، آرش عباسی و لادن مستوفی این بار در تالار حافظ و بهار سال 
۹۶ همبازی شــدند، ترکیب ۲ بازیگر به اندازه زوج آقاخانی-مستوفی 
موفق نبود، اما در بازی عباســی هم نوعی شــیرینی و شیطنت وجود 
داشت که تماشای »نویسنده مرده اســت« را دلپذیر می کرد. اگر چه 
فقدان بده بســتان ها و تقابل دو بازیگر اجرای قبلی، نفس اجرای دوم 

را گرفته بود.
این شــب ها در تماشــاخانه ایرانشــهر، »نویســنده مرده است« به 
کارگردانی بهنام شرفی برای سومین بار روی صحنه رفته. اجرای سوم 
دکوری زیبا دارد و یک خواننده هم به نمایش اضافه شده که حضورش 
پذیرفتنی است و گاهی، مکمل شوخی هاست. شــرفی به متن وفادار 
بوده و البته به عنوان کارگردان کوشــیده، نگاه خــودش را وارد ماجرا 
کند. مشکل »نویسنده مرده اســت« ِ فعلی این است که ۲ بازیگر اصلی 
با وجود تلاشــی که کرده اند، قادر به درک ظرافت های متن نبوده اند و 
قدرت ساختن »بازی در بازی« جذاب به اندازه متن را نداشته اند. پس، 
همه غافلگیری ها از دست رفته و نمایش به اثری بسیار معمولی تبدیل 

شده که لبخندی روی لب های تماشاگر نمی نشاند.
آن هایی که ۲ اجرای قبلی را دیده اند، از تماشــای اجرای فعلی حیرت 
نمی کنند. گریم و آرایش یکتا ناصر، ربطی بــه تئاتر ندارد و حضورش 
در دقایق اولین نمایش، ســرد و تصنعی اســت، هر چــه نمایش پیش 
می رود ناصر، بیشــتر با نقش همراه می شود.»نویسنده مرده است« در 
سالن کوچک سایه و با دکور ســاده، فراتر از انتظار بود. آن خاطره هنوز 
روشن ترین تصویر از نمایشــنامه آرش عباسی اســت، نمایشنامه ای 

درباره عشق به سینما، نوستالژی و بازیگری.

اصغر فرهادی در لس آنجلس فیلم می سازد
اصغر فرهادی دهمین ســاخته بلند خود را در لــس آنجلس آمریکا و 

احتمالا پس از پایان اعتصابات در هالیوود مقابل دوربین می برد.
 

نشــریه ورلد آو ریــل در مطلبی کوتاه گــزارش کرد اصغــر فرهادی، 
فیلمســاز ایرانی که با ســاخت آثاری چون »درباره الی«، »جدایی«، 
»گذشــته«، »فروشــنده« و قهرمان« به راحتی نام خود را در فهرست 
فیلمسازان مدرن در ســطح جهانی ثبت کرده است، فیلم بعدی اش را 

در لس آنجلس و پس از اعتصاب تولید می کند.
این اولین فیلــم آمریکایی فرهادی پس از کارگردانــی پروژه هایی در 

فرانسه، اسپانیا و زادگاهش ایران خواهد بود.
جزییات داستان درباره جدیدترین فرهادی مخفی نگه داشته شده که 

قرار است دهمین فیلم بلند حرفه ای این کارگردان باشد.
»قهرمان« آخرین فیلم فرهادی محصــول ۲۰۲۱ بود که جایزه بزرگ 

جشنواره فیلم کن را از آن خود کرد.

بیش از ۲ هزار هنرمند به سازمان تأمین 
اجتماعی معرفی شدند

 معاون اعضاء صنــدوق اعتباری هنــر از معرفی ۲ هــزار و ۲۰۰ نفراز 
اصحاب فرهنگ، هنر، رســانه و فعالان قرآنی سراسر کشور به سازمان 
تأمین اجتماعی بــرای برخورداری از خدمات بیمــه تأمین اجتماعی 
خبر داد و تأکید کرد: براین باوریم که بهره مندی اعضا از خدمات بیمه 
تأمین اجتماعی، ســبب ایجاد انگیزه و دلگرمی برای ادامه فعالیت آنها 

بخصوص در شرایط سخت را مهیا خواهد کرد.   
به گزارش روابط عمومی و اطلاع رســانی صندوق اعتباری هنر، مسلم 
کریمی با اشاره به روند معرفی اعضای صندوق اعتباری هنر برای بهره 
مندی از بیمــه تأمین اجتماعی گفت: بیمه اعضــای صندوق اعتباری 
هنر ذیل بیمه ی حرف و مشاغل آزاد ســازمان تأمین اجتماعی تعریف 
می شــود. در این نوع بیمه رابطه کارفرمایی وجود نداشته و متقاضیان 
این بیمه که حداکثر سن آنها ۵۰ سال اســت یا دارای سابقه پرداخت 
حق بیمه قبلی به میزان برابر مدت مازاد حداکثر ســنی هســتند، می 
توانند بســته به خدمات، یکی از طر ح هــا با نرخ ۱۴ یــا ۱۸ درصد را 
انتخاب کنند. البته افرادی که حداقل ۱۰ سال سابقه پرداخت حق بیمه 
دارند از اعمال شرط سنی معاف هستند.وی در ادامه تصریح کرد: مبلغ 
حق بیمه هرسال از ســوی ســازمان تأمین اجتماعی اعلام می شود و 
صندوق بمنظور حمایت از اعضای تحت پوشش به طور میانگین بیش 
از ۶۰ درصد مبلغ حق بیمه اعضا را در نرخ هــای ۱۴ و ۱۸ درصد )ویژه 

صاحبان حرف و مشاغل آزاد( درقالب یارانه پرداخت می کند.
کریمی افزود: براین اســاس در ســال ۱۴۰۲ مبلــغ ماهیانه حق بیمه 
تأمین اجتماعی در نــرخ ۱۴ درصد ۷۴۳ هزار تومان اســت که از این 
میزان مبلــغ ۵۳۰ هزار تومــان را صندوق اعتباری هنــر و مبلغ ۲۱۳ 
هزارتومان را عضو صندوق )سهم فرد( برای ماه های ۳۰ روزه پرداخت 
می کند. همچنین در نرخ ۱۸ درصد مبلغ حــق بیمه ۹۵۵ هزارتومان 
اســت که از این میزان مبلغ ۵۳۰ هزار تومان توســط صندوق و مبلغ 
۴۲۵ هزار تومان توسط عضو صندوق)سهم فرد( برای ماه های ۳۰ روزه 
پرداخت می شود. از سوی دیگر مبلغ سرانه درمان در سال جاری، ۱۱۹ 
هزار و ۶۰۰ تومان برای هر فرد تعیین شــده اســت که افراد در صورت 

تمایل و پرداخت می توانند از مزایای ان استفاده نمایند.

دیدگاه

قاب

 رومینا فرمانی، بازیگر نمایش »چخفته« گفت: هر بار 
مونولوگ آخر نمایش را می گویم، از درون متلاشــی 
می شوم؛ اما ســعی می کنم اشــک نریزم. چون نمی 

خواهم تماشاگر را با چشم های گریان روانه خانه کنم.
رومینا فرمانی و امیرحســین فروتن بازیگران و اشکان 
 پیر  دل  زنده، کارگردان نمایش »چخفته« در نشستی 
خبری شــرکت کردند و درباره ویژگی هــا و محتوا و 
ســاختار این نمایش که در سالن ســایه تئاتر شهر در 

حال اجراست توضیح دادند.
فرمانی، بازیگر زن این تئاتر با تاکید بر این که مونولوگ 
پایانی از نظر احساســی و روانی مــن را نابود می کند 
اظهار داشت: اما من ســعی نمی کنم به پهنای صورت 
اشک بریزم. چون نمی خواهم تماشاگر را با چشم های 

گریان روانه خانه کنیم. آخرین مونولگ من 
این اســت که ما به آرامش می رسیم، ما قرار 
است زندگی کنیم، ما آســوده خواهیم شد. 
من به دایی وانیــا امید می دهــم. اما ته دلم 
می دانم ایــن امید دادن واقعی نیســت. من 

فقط می خواهم دایی ام را آرام کنم.
او درباره برداشــت خودش از شخصیتی که 

بازی کرده توضیح داد: نینا یک دختر سرزنده، امیدوار 
و خیلی دوســت داشتنی و پرانرژی اســت که من از او 
خیلی چیزها یاد گرفتم. مثلا این که تحت هر شرایطی 
امیدم را از دســت ندهم. او در یک جهان خالی زندگی 
می کند و تنهاست.فرمانی با بیان این که در نهایت کار 
تئاتر امیدوارکننده نیســت تاکید کرد: اگر خوب فکر 

کنیم متوجه می شویم واقعیت خیلی شکل 
قشنگی ندارد. این مساله بستگی به مواجهه 
من دارد. باید ببینم آیا مــی توانم واقعیت را 

عوض کنم یا قرار است تحملش کنم.

همه چیز مشارکتی پیش رفت
این بازیگر با اشــاره به این کــه تمرین های 
نمایش چخفته حدود دو سال طول کشید گفت: دلیل 
طولانی شدن تمرینات این بود که در گروه ما همه چیز 
خیلی مشــارکتی پیش رفت و هیچ وقــت کارگردان 
خودکامه عمل نکــرد. این گونه نبود کــه بگوید الان 
متن این است و باید این طوری بازی شود. ما با یکدیگر 
همفکری کردیــم. کارگردان با بازیگران جلســه می 

گذاشت و ساعت ها شخصیت ها را تحلیل می کردیم.
 »چخفته« برداشــتی آزاد از نمایشــنامه های آنتوان 
چخوف است.موســیقی این نمایش توسط صبا ندایی 
ساخته شده است و مجید یوســف زاده طراح و ساخت 

تیزر این اثر را برعهده دارد.
رومینا فرمانی، فرزانه محمدحســین، یگانه منصوری، 
سارا زارعی، امیرحســین فروتن، سارا عزیزی، کیارش 
زرین، سیاوش کریما، محمدعلی الحمد و محمدعلی 

براتی بازیگران این نمایش هستند.
»چخفته« بــه نویســندگی فرزانه محمدحســین و 
کارگردانی اشکان پیردل زنده از ۲۳ تیر، ساعت ۲۰:۱۵ 
در تالار ســایه اجرای خود را آغاز کرده اســت و تا ۱۳ 

مرداد روی صحنه خواهد ماند.

همزمان با حضور فیلم کوتاه »دانه سیاه« در جشنواره 
بین المللی کرالای هند از پوســتر و عکس های این اثر 

رونمایی شد.
 به نقل از روابط عمومــی، همزمان با حضور فیلم کوتاه 
»دانه  ســیاه« به نویســندگی مشــترک امیرهومان 
خســروانی و امیر نجفی با تهیه کنندگی مجید برزگر 
و کارگردانــی امیرهومان خســروانی در جشــنواره 
بین المللی کرالای هند از پوســتر و عکس های این اثر 

رونمایی شد.

این جشنواره از چهارم تا نهم آگوســت ۲۰۲۳ برابر با 
دوازدهم تا هجدهم مــرداد در کرالای هندوســتان 

برگزار می شود.
همایون ارشــادی، علیرضا ثانی فر، دیبا زاهدی، سارا 
والیانی، ابراهیم عزیزی و محمد مســیبی از بازیگران 

این فیلم هستند.
»دانه ســیاه« اولین فیلم کوتاه امیرهومان خسروانی 
اســت که پیش از این به عنوان فیلم نامه نویس فعالیت 

داشته است.

در خلاصه داســتان این اثر آمده است: »شبی که مادر 
بزرگ مُرد. او الماسِ با ارزشــی که متعلــق به خانواده 
آن ها نیســت اما پســرانِ خانواده در صدد به دســت 
آوردنش هستند را به سام )نوه ۸ ساله مبتلا به سندروم 

دان( داد … .«
»دانه  ســیاه« محصول رســانه باران خیال اســت 
و دیگــر عوامل آن عبارتنــد از تهیه کننــده: مجید 
برزگر، کارگردان: امیرهومان خسروی، نویسندگان 
فیلمنامــه: امیرهومان خســروانی و امیــر نجفی، 

مدیر فیلمبرداری: مســعود امینــی تیرانی، تدوین: 
حمیدرضا برزگر، طراح صحنه و لبــاس: لیلا نقدی 
پری، طــراح گریم: رضــا عربی، طراحــی و ترکیب 
صدا: آرش قاسمی، صدابردار: مســیح سراج، مدیر 
تولید: سمیرا قربان نژاد، منشــی صحنه: الناز کوتی، 
جلوه های ویژه رایانه ای: میلاد فضل الهی، دســتیار 
اول کارگردان و برنامه ریز: ســاناز قطب، تنظیم رنگ: 
ســامان وفایی، عکاس: مهســا عباســی، مدیر روابط 

عمومی: نغمه دانش آشتیانی.

چخفته

دانه سیاه

خریدار  خواننده قدیمــی ایرانی گفت: 
در موســیقی ســنتی همایون شــجریان 
فوق العاده اســت و البته علیرضا قربانی؛ در 
پاپ خوان ها محمد اصفهانی خوب اســت و 

در ایرانی خوان ها علیرضا افتخاری.
بهرام حصیری در توضیــح مولفه هایی که 
به تولید یک اثر فاخــر در حوزه خوانندگی 
می انجامــد، بیان کرد: بهتریــن ملودی را 
باید فدای شعر کرد؛ شعر همیشه ارجحیت 
داشته و دارد. شعر اســت که به مردم پیام و 
ســوژه می دهد و مخاطبانش مــی دانند 
که آنچــه خواننده می خواند چه هســت و 
اینها کارهای شناســنامه دار اســت، مانند 
شناســنامه آدم ها کــه تا آخر عمــر با آنها 

هست.

70 درصد صدا ژنتیکی است
صــدا و خوانندگــی چیزی حــدود ۶۰ و 
۷۰ درصــد ارثــی و ژنتیکی اســت و باقی 
باید آموزش باشــد. پس از آن که فهمیدند 
استعداد و پتانســیل دارند باید کتاب های 
شعر را باز کنند و بخوانند و روی آن آهنگی 
که می خواهند تلاش کنند تا به یک ملودی 

برسند
خواننده آلبوم »جان عاشــق« در پاسخ به 
این پرسش که چند درصد خوانندگی و آواز 
استعداد ذاتی اســت که فرد همراه با تولد با 
خود دارد و باقی آمــوزش، بیان کرد: صدا و 
خوانندگی چیزی حــدود ۶۰ و ۷۰ درصد 
ارثی و ژنتیکی اســت و باقــی باید آموزش 
باشــد. پس از آن که فهمیدند اســتعداد و 
پتانســیل دارند باید کتاب های شعر را باز 
کننــد و بخواننــد و روی آن آهنگی که می 
خواهند تــلاش کننــد تا به یــک ملودی 
برســند؛ نه این که لزوما آهنگسازی کنند 
)هرچند وقتی روی ایــن روال حرکت می 

کنند ممکن است آهنگساز هم بشوند(.
وی افزود: چنــان که خودم ایــن تجربه را 
داشتم، آهنگ »جان عاشق« را ساختم و آن 
را تقدیم اســدلله ملک کردم و او با ارکستر 

نواخت، من هیــچ ادعایی در ســاخت این 
آهنگ نداشــتم چرا که این را جسارت می 

دانستم.
حصیــری در توضیــح فعالیت هــای خود 
یادآور شــد: با گلها کار کرده بــودم و اولین 
کار تلویزیونی من روی ســریال ســمعک 
عیار )محمدرضا اصلانــی ۱۳۵۳( بود؛ یک 
ملــودی تاریخی و عاشــقانه کــه مجتبی 
میرزاده نوازنده قدر ویولون آهنگســازش 
بود؛ میرزاده آهنگی برای متن این ســریال 

ساخت که من خواندم و کار گرفت.
وی افــزود: بعد از انقلاب گهگــداری اجازه 
اجــرای برنامه داشــتم و آن زمان ســراغ 
جهانبخش پازوکی رفتم، آهنگساز معروف 
که امروز نود ساله است و خدا حفظش کند. 
پازوکی بــه درخت خشــکیده اگر آهنگ 
می داد شــاخ و برگ پیدا می کرد در کالبد 
شــخصیت خواننده کار می ساخت و دقیقا 
می گرفــت همچنــان که برای بســیاری 
از خواننــدگان آهنگ ســاخت و این روی 

صدایشان نشست و هیچ کدام شبیه دیگری 
نبود.حصیری خاطرنشــان کرد: گذشــت 
زمان خیلی چیزها را عوض کرد. برخوردی 
که با نوازنــدگان شــد خوب نبــود و این 
هنرمندان را منزوی کــرد. انتقاد باید به جا 

باشد و بی احترامی حاصلی ندارد.

در موسیقی سنتی همایون شجریان 
فوق العاده است

خواننده آلبوم »شــور عاشــقانه« در پاسخ 
به این پرســش که در بین خوانندگان حال 
حاضر صدای کــدام را می پســندد، اظهار 
داشت: در موسیقی سنتی همایون شجریان 
فوق العاده اســت و البته علیرضا قربانی؛ در 
پاپ خوان ها محمد اصفهانی خوب اســت و 

در ایرانی خوان ها علیرضا افتخاری.
وی دلیل تفاوت این خوانندگان را این گونه 
بیان کرد: این افرادی که نام بردم اصول کار 
را بلدند، ردیف خوانده اند، موسیقی و شعر را 
می شناســند ولی بعضی ایرادات هم دارند 

مثلا در جاهایی صدایشــان جیغ دارد و از 
نظر من رد است.

خواننده آلبوم »صدای عشــق« تاکید کرد: 
اولین بازخوانــی کارهای قدیــم را من مد 
کردم و بعــد افتخاری و اصفهانــی این کار 
را انجام دادند. من این مســیر را با »تصویر 
خیال« شــروع کردم و واقعا بــا تمام وجود 
خواندم. »درد و عشــق و انتظار« هم یکی از 

همین کارها بود.

خواندن را از پدر و مادرم به ارث بردم
وی ادامه داد: من خواندن را از طرف هم پدر 
و هم مادر به ارث بردم چــون هردو صدای 
خوبی داشــتند و بنان و ... مــی خواندند و 
من از بچگی این ها را یاد گرفتم و همیشــه 
خدارا شاکرم که توانســتم برای مردم کار 
کنم و هنرم را نشان دهم و یک سری کارها 
هســت که به مرور زمان و با تجربه کســب 
کردن شــکل می گیرد که خوانندگی یکی 

از آنهاست.

حصیری تصریح کرد: تا امروز ۱۵ ســی دی 
و کاست از من منتشر شــده و آخرین کارم 
برای آهنگســاز جوان بهنــام خدارحمی 
است که چند سال پیش ســاخته و منتظر 
شرایط مناســب بود؛ این اثر کار متفاوت و 
پاپ ایرانی است و من چند پاپ ایرانی در آن 

خوانده ام و یکسالی است که در بازار هست.
به گزارش ایرنا، بهــرام حصیری در ۲ مرداد 
سال ۱۳۳۰ در کرج متولد شد و تحصیلات 
دانشــگاهی خود را در رشته ادبیات فارسی 
به پایان برد و از سال ۱۳۵۰ فراگیری آواز را 

نزد اسماعیل مهرتاش آغاز کرد.
در ادامه نزد اســماعیل ادیب خوانساری در 
رادیــو تلویزیون ملی ایران و پــس از آن در 
کلاس های محمود کریمی در هنرســتان 
موســیقی ملی، ردیف های موسیقی ایرانی 
را آموخت. وی نخســتین بار در ســال های 
ابتدایی دهــه ۱۳۵۰ با اجــرای قطعه ای از 
ســاخته های مجتبی میرزاده در ســریال 
تلویزیونــی ســمک عیــار، خوانندگی در 
تلویزیــون را تجربه نمود و پــس از انقلاب 
نخســتین بار در ســال ۱۳۷۱ بــه دعوت 
اســدالله ملک همــکاری خود را بــا واحد 
موسیقی صدا و ســیما آغاز نمود و تصنیفی 
با عنوان »جان عاشــق« از آثار اسدالله ملک 
و شعر مشــفق کاشــانی اجرا کرد که از آثار 

سرشناس او است.
او طی ســال ها، آثار متعــددی را در صدا و 

سیما اجرا و ضبط نمود.
نخستین آلبوم موسیقی وی نیز با نام »جان 
عاشق« توســط شــرکت صوتی تصویری 
سروش منتشر شــد. او همچنین به واسطه 
آشنایی و پیشــنهاد چنگیز جلیلوند، مدت 
کوتاهــی در عرصــه دوبله فعالیــت نمود. 
بهرام حصیری در دهه ۱۳۷۰ با »ارکســتر 
همنوازان« به سرپرســتی اسدالله ملک، به 
اجرای برنامه پرداخت و پــس از حدود ۲۰ 
سال در ســال ۱۳۹۰ با »ارکستر چکاوک« 
به سرپرســتی رضا شایسته در تالار وحدت 

تهران به روی صحنه رفت.

ون متلاشی می شوم؛ اما اشک نمی ریزم بازیگر »چخفته« ؛از در
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»کاپولا«: در آستانه یک عصر طلایی هستیم

خریــدار  »فرانســیس فــورد کاپولا« 
فیلمســاز ۸۴ ســاله آمریکایی موفقیت دو 
فیلم »باربی« و »اوپنهایمــر« را »پیروزی 

سینما« توصیف کرد.
به نقل از هالیــوود ریپورتــر، موفقیت دو 
فیلم  »باربی« ســاخته »گرتــا گرویگ« و 
»اوپنهایمــر« به کارگردانی »کریســتوفر 

نولان« هر دو بسیار فراتر از حد انتظار بوده 
و این رکوردشــکنی با تمجید »فرانسیس 
فورد کاپولا« فیلمســاز برجسته  آمریکایی 

همراه شده است.
کارگــردان »پدرخوانــده« در صفحــه 
اجتماعــی خــود در پاســخ به پرســش 
کاربران دربــاره این دو فیلــم موفق این 

روزهای ســینمای جهان نوشــت: »من 
هنوز آنها را ندیده ام، اما ایــن واقعیت که 
مردم ســالن های بزرگ را برای دیدنشان 
پــر می کنند و نــه این فیلم هــا دنباله ای 
هســتند و نه پیش درآمدی و هیچ عددی 
به آن ها ضمیمه نمی شــود یعنی منحصر 
به فردی هســتند و این یک پیروزی برای 

سینماست.
فیلم های »باربی« و »اوپنهایمر« در فروش 
افتتاحیه آخر هفته خود از ۲۱ تا ۲۳ جولای 

فراتر از پیش بینی ها عمل کردند. 
ســاخته فانتزی »گرویگ« نــه تنها یکی 
از برتریــن فروش هــای آغازیــن از زمان 
همه گیری را رقم زد، بلکه رکورد بزرگترین 
فروش افتتاحیه یک کارگــردان زن را نیز 
شکست. »اوپنهایمر« ساخته »نولان« نیز 
عنوان ســومین افتتاحیه بزرگ یک فیلم 
بیوگرافیــک در آمریکای شــمالی را به نام 

خود ثبت کرد.
»کاپــولا« پیش از ایــن در مــورد بیزاری 
خــود از دنباله ها، پیش درآمدهــا و به طور 
کلی صنعت ســینمای مــدرن به صراحت 

صحبت کرده بود. اگرچه او خالق ســه گانه 
»پدرخوانده«اســت، اما ایــن کارگردان و 
تهیه کننده از طرفداران آثار مارول و سری 

فیلم های سینمایی آن نیست.
او در ســال ۲۰۲۲ در مصاحبــه ای با مجله 
»GQ« گفــت: »پیش تــر فیلــم هــای 
اســتودیویی وجود داشت. اکنون فیلم های 
مارول وجود دارد. فیلم مارول چیست؟ یک 
فیلم مارول یک نمونه اولیه فیلم اســت که 
بارها و بارها و بارها و بارها ساخته می شود تا 

متفاوت به نظر برسد«.
این کارگردان برنده اســکار که بیش از پنج 
دهه در صنعت ســینما فعال بــوده و نحوه 
تغییــر مدیوم را در طول ســال ها شــاهد 
بوده اســت، در پاســخ به یکــی از کاربران 
صفحه مجــازی خود درباره آینده ســینما 
در ۱۰ ســال آینــده، تنها ابــراز امیدواری 
کرد و گفت: »تصور من این اســت که ما در 
آستانه یک عصر طلایی هستیم و سینمای 
شگفت انگیز و روشنگر در سالن های بزرگ 

دیده می شود«.
پــروژه  جدیدتریــن  »مگالوپولیــس« 

سینمایی »فرانســیس فورد کاپولا« است 
که فیلمبــرداری آن ۳۰ مــاس ۲۰۲۳ به 
پایان رســید و اکنون در مرحله پســاتولید 

قرار دارد. 
»مگالوپولیــس« پــروژه ای اســت کــه 
»کاپولا« مــدت زمان طولانی اســت که 
در پی ســاخت آن بــود در نهایــت پاییز 
۲۰۲۱ اعلام شــد که این فیلم بــا هزینه 
شــخصی ۱۲۰ میلیــون دلاری »کاپولا« 
مقابل دوربین مــی رود؛ از منابع مالی که 
کارگردان »پدر خوانده« از فروش املاک 
محبوبش در کالیفرنیای شــمالی به دست 

آورده است.
در ایــن فیلــم بازیگرانی از جملــه »آدام 
درایــور«، »ناتالــی امانوئل«، »فارســت 
ویتاکــر«، »لارنــس فیشــبرن«، »جان 
وویــت«، »تالیا شــایر«، »شــیا لبوف«، 
»جیسون شــوارتزم« و »داستین هافمن« 
بازی کرده اند و داســتان فیلــم درباره یک 
معمار اســت که به دنبال بازســازی شهر 
نیویورک به عنوان یک آرمان شــهر پس از 

وقوع یک فاجعه است.
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میدان

خریدار  مدیرعامل باشــگاه پرسپولیس 
گفت: در حال حاضر تیم ما تکمیل اســت 
و جذب بازیکن و مهاجم جدید مستلزم این 

است که یک بازیکن را کم کنیم.
 نشست ســالانه مدیران عامل باشگاه های 
فوتبــال ایــران و دپارتمان صــدور مجوز 

حرفه ای در مرکز ملی فوتبال آغاز شد.
رضا درویش مدیرعامل باشگاه پرسپولیس 
که با تاخیر به این جلســه رســیده بود در 
گفت وگوی کوتــاه در جمــع خبرنگاران 
درمورد دلیل تاخیر حضور خود و شــرایط 
باشگاه پرســپولیس اظهار داشت: به دلیل 

حضور در یک جلسه نتوانستم زودتر بیایم.
وی درمورد آخرین وضعیت نقل و انتقالات 
پرسپولیس، عنوان کرد: اول باید فکر کنیم 
اگر می خواهیم کســی را بگیریم یک نفر را 
کم کنیم. الان تیم ما تکمیل اســت و جذب 
بازیکن مستلزم این است که یک بازیکن را 

کم کنیم.
مدیرعامل پرســپولیس در مــورد جذب 
دروازه بان خارجی زیر ۲۳ ســال نیز گفت: 
هنوز نه؛ اما اگر یک دروازه بان زیر ۲۳ ســال 

پیدا کنیم، او را جذب خواهیم کرد.
درویش درمورد وضعیت پرداخت مطالبات 
پریرا و دیاباتــه، ۲ مهاجــم خارجی فصل 
گذشــته پرســپولیس، توضیح داد: هنوز 
موعدش فرا نرسیده اســت. هر زمان برسد، 

پرداخت می کنیم.
وی در خصــوص اینکه چــه زمانی مهاجم 
خارجی جذب خواهد شد، عنوان کرد: اصلًا 
بنا به این کار نیست، ابتدا باید فضای جذب 

مهاجم را ایجاد کنیم. 
لیســت ۱۹ نفره ما پرُ اســت و برای جذب 

بازیکن جای خالی ندارد.
دروی همچنین در خصوص دریافت مجوز 
حرفه ای باشــگاه نیز گفت: این دســتاورد 
بــا تــلاش و زحمــات شــبانه روزی همه 
اعضای باشــگاه پرســپولیس بدست آمد. 
از فدراســیون فوتبال نیز بابــت همکاری 
که داشتند تشــکر می کنم، به خصوص در 
بخش خصوصی ســازی که همکاری خوبی 

با ما داشتند. 
مشــکلی  توانســتیم  شــکر  را  خــدا 
خصوص ســازی که در گذشــته داشتیم و 
باعث ناراحتــی هوادارانمان شــده بود را 
برطرف کنیم و امیدوارم بتوانیم در آســیا 
حضور مقتدرانه ای داشــته باشیم و باعث 

شادی و نشاط هواردارنمان شویم.
وی در رابطــه با ســنگ اندازی هایی که در 
مسیر کســب مجوز حرفه ای شده بود اظهار 
  afc داشت: متاسفانه برخی اخبار کذب برای
ارســال می کردند که اصلا صحت نداشت. 

متاســفانه ما یادمان می رود با اینکه ممکن 
است با هم مشکل داشته باشیم، اما در نهایت 
همه ایرانی هستیم و نباید مشکلات شخصی 
و جناحی را بــزرگ کنیم. شــما دیدید که 
مســائل و مشــکلات زیادی را برای ما مهیا 
کردند. حســاب های ۱۵ ســال پیش را رو 

می کردند. 
در جریان یــک نمونه آن بودیــد که بدهی 
مربی خارجی که ۸ ســال پیش فوت کرده 
بود را به اجرا گذاشــتند. مــا باید کلی زمان 
می گذاشــتیم تا وکیل آن را پیدا کنیم و در 
کل خدا کمک کرد تا بــا دعا هواداران خوبی 
که داریــم و با تلاش اعضای باشــگاه موفق 

شدیم این مجوز را دریافت کنیم.

مجبوریم حتی یک ریال هزینه را 
منعکس کنیم

مدیرعامل باشگاه پرسپولیس در خصوص 
اینکه آیــا پول هــای زیرمیــزی در نقل و 
انتقالات پرداخت شــده، عنوان کرد: به جز 
۲ باشــگاه استقلال و پرســپولیس که طی 
یک سال گذشته سهامشــان عرضه شده، 
هر تراکنــش مالی را بایــد در کدال بورس 
بارگذاری کنند و مثل یــک آکواریوم همه 
فعالیت ها دیده می شوند، بقیه باشگاه ها به 
این شــفافی نیســتند. مجبوریم حتی یک 

ریال هزینه را منعکس کنیم.
وی افــزود: ضمــن اینکــه ما نه شــرکت 
زیرمجموعــه و نــه هولدینگــی داریم که 
قراردادهایی دیگر ببندیم. این موضوع هم 
کار را برای پرســپولیس و استقلال سخت 
می کند. معتقــدم اگر این قانــون رعایت 

شــود هیچ تیمــی در وهله اول بــه اندازه 
پرســپولیس و بعد به اندازه استقلال از آن 
ســود نمی برند. تیم های دیگر بــا ۲۰، ۳۰ 
درصد بیشتر از پرســپولیس خواستار عقد 
قــرارداد با بازیکنــان هســتند و یقیناً اگر 
تعادل قیمتی و ســقف بودجه وجود داشته 

باشد ما سود خواهیم برد.

اسپانسر پرسپولیس گفت بودجه ای 
برای حمایت از باشگاه دیگر ندارد

درویش در واکنش بــه این موضوع که گفته 
می شود او با اسپانسری مشترک یک اپراتور 
در پرســپولیس و اســتقلال مخالفت کرده 
اســت، عنوان کرد: من این موضوع را از شما 
می شنوم. من که نمی توانم برای یک اپراتور 
خط مشــی تعیین کنم. من تــا حالا چنین 
چیزی نشــنیدم. این بیشــتر صحبت های 
فضای مجازی است و اســم یکی از اپراتورها 
که سال گذشــته با ما قرارداد داشت مطرح 
شد، اما من از آن ها پرسیدم و گفتند که اصلًا 

چنین بودجه ای ندارند. 

آپشن ها هنوز پرداخت نشده است
مدیرعامل باشــگاه پرســپولیس درمورد 
مباحــث مطرح شــده نســبت بــه نقل و 
انتقالات این  باشــگاه و جلسه اخیر با یحیی 
گل محمدی، گفت: وظیفه ذاتی ســرمربی 
و باشــگاه اســت که هر از گاهی با یکدیگر 

تعامل داشته باشند. 
گل محمــدی نیز همیشــه تعامل بســیار 
خوبی با باشــگاه دارد. برای ادامه مســیر و 
لیگ بســیار ســختی که قرار است شروع 

کنیم به باشــگاه آمده بود. ما باید در آسیا، 
جام حذفی و لیگ برتر شــرکت کنیم. برای 
داشــتن یک تیم قدرتمند باید کار سختی 
را با هماهنگی های زیاد و پشــتیبانی خوب 
انجام بدهیم. پرسپولیس در ۲ جام قهرمان 
شده و طبیعی اســت آپشن ها باید پرداخت 
شــود اما به دلیل مشــکلات مالــی هنوز 

نتوانسته ایم این کار را انجام بدهیم. 

برای پول رادوشویچ قرض گرفتیم
وی ادامه داد: باید طی ۱۵ روز گذشته پول 
رادوشــویچ را می دادیم، پول نداشــتیم و 
مجبور شدیم از دوســتان قرض کنیم. شما 
ببینید مــا برای انتقال پول چقدر ســختی 
کشیدیم. اینها مشــکلاتی است که مجال 
فکر کــردن به مدیــر نمی دهــد. خیلی از 
باشگاه ها دغدغه شــان این است که پول را 
چطــور را خرج کنند، ولی ما مشــکل تهیه 

پول داریم.
درویش خاطر نشــان کرد: بهتــر بود برای 
قوانین جدید مهلــت بگذارند، مثلًا بگویند 
از ۶ ماه بعد این قانون اجرا می شــود تا مربی 
و باشــگاه بداند برای فصل بعد چه تدبیری 

باید داشته باشد.
 البته بندهای خیلی خوبــی هم در قوانین 
جدید وجود دارد و شــاید این قانون هم در 
آینده خوب باشــد، ولی الان کار را ســخت 
می کند. در حال حاضر لیســت ۱۹ نفره ما 
پرُ است، گل محمدی باید تدبیری بیندیشد 
تا اگر قرار اســت بازیکنی به تیم اضافه شود 
باید یک نفر کنار بــرود. به همین خاطر هم 
گل محمدی در حال تحلیل اســت تا ببیند 

چــه بازیکنی اضافه شــود و چــه بازیکنی 
کنار بــرود. از طرفی هم هــواداران خوش  
ذوق پرسپولیس علاقه مند هستند. بعضی 
وقت ها پیام هایی به من می آیــد و هفت تا 

هشت بازیکن را به من معرفی می کنند. 

بدهی مالیاتی برانکو تسویه شد
مدیرعامل باشــگاه پرســپولیس در مورد 
بدهی مالیاتی باشگاه نیز توضیح داد: نگفته 

بودم بدهی نداریم.
 بدهی هایی که به ما داده اند از ســال ۱۳۷۵ 

تا ۱۳۹۸ است.
 ۱۷ ســالش را چند وقت قبل تسویه کردم. 
برای بدهی مالیاتــی برانکو نیــز حدود ۴ 
میلیارد ظرف ۲۰ روز گذشــته دادم. مانند 
یک چاه ویل می مانــد . بدهی مالیاتی خود 
برانکــو را پرداخت کــردم و فقط جرائمش 
مانده که می خواهیم نامه بنویسیم تا دست 
کم جرائم را ببخشــند زیرا اصــل بدهی را 
داده ایم و برانکو به این ترتیب برای ورود به 

ایران مشکلی ندارد. 
وی دربــاره دریافــت وام ۱۰۵ میلیــارد 
تومانی و عدم پرداخت اقســاط این وام نیز 
عنوان کرد: این وام قســط معوق ندارد. ما 
وام گرفتیم و در ازای آن پول مان را ســپرده 
کردیم. سودمان را بابت قسط وام می دهیم 

و مشکلی وجود ندارد.
درویــش در واکنش بــه ایــن موضوع که 
پول بورس قرار بود ســپرده گذاری شــود، 
اما صرف هزینه جاری باشــگاه شده است، 
گفت: باشــگاهی کــه به ما تحویــل دادند 
۶۵۰ میلیارد تومان بدهی داشــت و در آن 
فصلی که مــن آمدم تیم فقــط ۲۰ درصد 
از قــراردادش را دریافت کــرده بود. ۳۵۰ 
میلیــارد تومان ســهام فروختیــم؛ ۶۵۰ 
میلیارد تومان بدهی داشتیم و پول فصل را 
هم نداشــتیم، چون تبلیغات را هم فروخته 

بودند. 
خــدا را شــکر  ســال قبــل ۹۵ درصد از 
قراردادها را پرداخت کردیم و امســال هم 
صد درصد پول را دادیم. شــما بگویید این 

معادله چطور امکان پذیر است.
وی در مورد اهدای ســوپرجام نیز تصریح 
کرد: چون این هفته ها بــا ایام محرم تقارن 

دارد بنا شد در هفته سوم این اتفاق بیفتد.
درویــش در خصــوص وضعیــت انتخاب 
جانشــین محمد محمدی به عنوان معاون 
ورزشی پرسپولیس، پاسخ داد: با گزینه های 
مختلفــی صحبت کردیم کــه برخی قبول 
نکردند و برخــی نیز در حــال صحبت با ما 
هســتند. ظرف چند روز آینده فکر می کنم 

معاون جدید باشگاه مشخص شود.

دبیرکل فدراسیون فوتبال گفت: تنها ۱۰ باشگاه لیگ 
برتر مجوز حرفه ای گرفتند و ســایر باشگاه ها هم باید 

شرایط شان را بروز کنند.
 هدایت ممبینــی، دبیــرکل فدراســیون فوتبال در 
نشست سالانه مدیران عامل باشگاه های فوتبال ایران 
و دپارتمان صدور مجوز حرفه ای، درگذشت بازیکنان 
جوان باشــگاه های ذوب آهن و صنعــت نفت آبادان را 

تسلیت گفت.
وی همچنین خاطر نشــان کرد: باشگاه های حاضر در 
لیگ فوتبال ســکان رهبری فوتبال کشور را در اختیار 
دارند. در ســطح آســیا یکی از کشــورهایی هستیم 
که فوتبال به عنــوان یک پدیده سیاســی، فرهنگی، 
اجتماعی و ورزشــی از جایگاه ویژه ای برخوردار است 

و از حالت ســنتی خارج و به حرفه ای شدن 
رو آورده اند.

دبیــرکل فدراســیون فوتبال ادامــه داد: 
کنفدراسیون فوتبال آسیا در چند سال اخیر 
قصد دارد تا فوتبال آســیا را به سطح فوتبال 
دنیا نزدیک تر کند. بر همین اساس در بحث 
اسپانسرینگ، نحوه برگزاری لیگ قهرمانان 

آســیا، ســرمایه گذاری و جذب بازیکنان تراز اول دنیا 
گام برداشته تا در مسیر رشد قرار گیرند.

ممبینی تصریح کــرد: زمانی که میزبانی مســابقات 
مهم در آســیا را برعهده می گیریم و جــام جهانی در 
قطر برگزار می شود بدون شک اثراتش در فوتبال دنیا 
بیشــتر می شــود. به همین منظور ما نیز نباید از روند 

رو به رشد دور بمانیم و باید طبق معیارهای 
AFC پیــش رویم.وی افــزود: بحث صدور 
مجوز باشــگاهی که یکی از شــاخص های 
مهم در کنفدراســیون فوتبال آســیا است، 
بنابر دلایلی تعلیق شدیم و جریمه پرداخت 
کردیم و البته تلاش شــد این مشــکل حل 
شــود. بر همین اســاس با تغییراتــی که از 
شهریور ماه سال گذشــته رخ داد، یکی از اقدامات رفع 
تعلیق این کمیته بود که از زحمات دکتر زارعی تشکر 
می کنیم، چرا که تلاش های زیادی در این راستا انجام 
داد تا توانســتیم مجوز فعالیت ایــن کمیته را بگیریم. 
مســیر دقیق تر را با برنامه ریزی پیش گرفتیم و طبق 
شاخص های مدنظر کنفدراســیون فوتبال آسیا پیش 

رفتیم.دبیرکل فدراسیون فوتبال اظهار داشت: در این 
سطح تمام مســتندات باید بروز باشد بر همین اساس 
دپارتمان صدور مجوز حرفه ای اقــدام به برنامه ریزی، 
طبقه بندی و ایجاد بستر مناســب تری برای باشگاه ها 

کرد تا بحث تعلیق رفع و در مسیر رشد قرار بگیریم.
ممبینی در پایان گفــت: تنها ۱۰ باشــگاه لیگ برتر 
مجوز حرفــه ای گرفتنــد، مابقی باشــگاه ها هم باید 
شرایط شــان را بروز کنند. از نظر اداری و ســاختاری 
حرکت خوبی رخ داد و وظایف مان را بــه خوبی انجام 
دادیــم تــا در بهترین وضعیت قرار داشــته باشــیم. 
امیدوارم با تلاش  بیشتر باشــگاه ها از نظر نرم افزاری و 
سخت افزاری در سطح مناســبی قرار بگیریم و روز به 

روز شاهد رشد فوتبال باشیم.

فدراسیون

ممبینی: تنها ۱۰ باشگاه لیگ برتری مجوز حرفه ای گرفتند

 خجالت می کشم از فدراسیون به فیبا شکایت کنم

ارمغانی: قرار نبود سرمربی تیم ملی بسکتبال باشم
خریدار  ســرمربی اســبق تیــم ملی 
بســکتبال ایران با اشــاره به اینکه هنوز 
روی کاغــذ مســئولیت این تیــم با من 
اســت، گفت: جــواد داوری از من کمک 
خواســت و به ایران آمدم و بعــد از آن من 
را کنار گذاشتند. اگر به نقطه ای برسم که 
مشکلم حل نشود، شاید اقدام به شکایت 
کنم، اما همچنان اعتقــاد دارم که این کار 
را نکنم چرا که از جامعه بسکتبال خجالت 

می کشم.
سعید ارمغانی در واکنش به آخرین شرایط 
خود با فدراسیون بسکتبال ایران تاکید کرد: 
هنوز به نتیجه نرســیده ایم، اما جواد داوری 
)رئیس فدراسیون بســکتبال( به من گفت 
کارها در حال انجام است؛ البته این موضوع 
نباید تا امروز ادامه پیدا می کرد چرا که همه 
چیز روشن و مشخص اســت، امیدوارم که 

شرایط به خوبی مدیریت شود.
وی ادامه داد: قرار اســت موضــوع من در 
نشست هیئت رئیسه فدراســیون بررسی 
شــود، البته اعلام آمادگی کردم که در این 
جلسه به صورت آنلاین حضور داشته باشم 
تا صحبت کنم اما رئیس فدراســیون گفت 

نیازی بــه ایــن کار نیســت و موضوع حل 
می شود.

ارمغانی یادآور شــد: متاســفانه این ماجرا 
خیلی طول کشــیده و نباید این طور پیش  
می رفت؛ ما دو راه بیشتر نداریم و راه سومی 

در کار نیست. 
راه اول این اســت کــه دوباره صبــر کنیم 
و راه دوم ورود به پروسه شــکایت است اما 
همچنان اعتقاد دارم که وارد راه دوم نشوم 
چرا که از جامعه بسکتبال خجالت می کشم 
که این گونه به دنبال حــق و حقوق خودم 
باشم اما این هم خوب نیست که فدراسیون 
بســکتبال تا امروز این ماجرا را تمام نکرده 

است.
وی ادامــه داد: داوری خــوب می داند که 
قرار نبود من ســرمربی تیم ملی بسکتبال 
شــوم، در آن زمان صحبت از این بود که من 
به کمک بســکتبال ایران بیایم اما به دلیل 
اینکــه گزینه هایــی که داوری داشــت به 
سرانجام نرسید از من خواســت تا هدایت 
تیم را قبول کنــم و من تنها بــه این دلیل 
که گزینه  و راه دیگــری نبود،  برای کمک به 
بســکتبال کشورم این مســئولیت را قبول 

کــردم. در بین گزینه هــا چهره های ایرانی 
و خارجی بودند اما هر کــدام بنا به دلایلی 
نهایی نشــد در نهایت از من کمک خواست 
و با توجه به شرایط آن روزهای فدراسیون، 

قبول کردم.
سرمربی اســبق تیم ملی بســکتبال ایران 
گفت: صبر و آرامش اندازه دارد، من در این 
مدت خیلی صبوری کــردم و منتظر ماندم 
تا موضوع از سوی فدراسیون مدیریت شود 
اما اگر به نقطه ای برســم که ببینم کارها به 
درســتی و طبق اصول پیش نمی رود،  شاید 
وارد راه دوم شوم )شکایت( که هیچ تمایلی 

به آن نداشته و ندارم.
وی گفت: بعــد از ایــن اتفاقــات، داوری 
پیشنهادهایی داشــت که من قبول نکردم 
و اگر دوباره پیشــنهاد بدهــد بازهم حرفم 
همان اســت و به تهران نخواهم آمد. من در 
۹ماهی که در تهران بودم مســائل مختلفی 
را تجربه کردم و واقعیت این است که از نظر 
روحی آمادگی این کار را نخواهم داشــت و 
نمی توانم خــودم را راضی کنم تــا دوباره 
با فضای کنونــی کنار بیایم. متاســفانه آن 
اتفاقات، زخمی را ایجاد کرد که هنوز التیام 

پیدا نکرده است.
ســرمربی ســابق تیم ملی بســکتبال در 
خصوص شــرایط این روزهــای تیم ملی 
بســکتبال ایران با هاکان دمیر نیز گفت: در 
مورد شــرایط تیم ملی نمی توانم صحبتی 
کنم چرا که عادلانه نبوده و از انصاف به دور 
است، متاســفانه برخی  عادت دارند وقتی 
از بطــن کار دور بوده و مســئولیتی ندارند 

صحبت های مختلفی را مطــرح می کنند. 
نه تنها هاکان دمیر بلکه هر فرد دیگری که 
ســکان هدایت تیم ملی را در اختیار بگیرد 
نیازمند زمان و صبر اســت چرا که تغییر در 
یک ماه و یک سال شدنی نیست و باید برای 
هر کاری صبوری کرد اما امیدوارم تیم ملی 
بســکتبال ایران در مســیری که پیش رو 

دارد، موفق باشد.

رکوردشکنی دختر وزنه بردار ایرانی در قاره کهن
 نماینده ایران در دســته ۴۹ کیلوگرم دختران در پیکارهای قهرمانی 
نوجوانان و جوانان قهرمانی آســیا موفق شــد رکورد ملی رده ســنی 

نوجوانان را ۲ کیلوگرم ارتقا دهد.
پیکارهای وزنه بــرداری قهرمانی نوجوانان و جوانان قــاره کهن ازروز 
یکشنبه به صورت رسمی برای نمایندگان ایران آغاز شد. این مسابقات 

از ششم مردادماه در دهلی نو آغاز و تا ۱۴ این ماه ادامه دارد.
آنیتا فیضی وزنه بردار دسته ۴۹ کیلوگرم نخســتین نماینده ایران بود 
که در گروه B به روی تخته رفت. فیضی در مسابقات دسته ۴۹ کیلوگرم 
عملکرد چشمگیری داشــت و ضمن ارتقا رکورد ملی این دسته موفق 

شد در جایگاه دوم گروه B قرار گیرد.
انتخاب نخســت کادر فنی برای فیضی وزنه  ۶۰ کیلوگــرم بود که وی 
در مهار آن مشــکلی نداشــت. نوجوان وزنه برداری ایــران در دومین 
حرکت یک ضرب پشــت وزنه ۶۳ کیلوگرمی قرار گرفــت تا با مهار این 
وزنه، سه کیلوگرم رکورد ملی این دســته در رده سنی نوجوانان و یک 
کیلوگرم رکورد ملی جوانان را ارتقا دهد.رکورد ملی یک ضرب دســته 
۴۹ کیلوگرم در رده ســنی نوجوانان ۶۰ کیلوگرم، در رده سنی جوانان 

۶۲ کیلوگرم و در رده سنی بزرگسالان ۶۸ کیلوگرم است.
فیضی که رقابت های یکضرب دســته ۴۹ کیلوگرم نوجوانان آسیا را با 
جایگاه دوم گروه B به پایان رســانده بود در حرکت نخســت دوضرب 
وزنه ۷۷ کیلوگرمی را مهار کرد تا در جدول رقابت ها نیز رکورد مجموع 
را به نام خود ثبت کند. انتخاب دوم کادر فنی برای نماینده ایران در این 

دسته، وزنه ۸۳ کیلوگرمی بود که فیضی برای مهار آن مشکلی نداشت.
فیضی در تلاش ســوم خود پشــت وزنه ۸۵ کیلوگرمی قرار گرفت اما 
نتوانست آن را مهار کند تا با ثبت مجموع ۱۴۶ کیلوگرم به کار خود در 
این رقابت ها پایان دهد.فیضی در پایان پیکارهای گروه B دســته ۹۶ 

کیلوگرم در جایگاه دوم قرار گرفت.
رکورد ملی دوضرب این دســته با ۸۵ کیلوگرم در اختیار فیضی است. 
فیضی با ثبت ۸۵ کیلوگرم رکورددار رده ســنی نوجوانان و بزرگسالان 
نیز است. رکورد ملی مجموع این دســته نیز با ۱۴۵ کیلوگرم در اختیار 
خودش بود که این رکورد را در رده ســنی نوجوانان و جوانان به میزان 

یک کیلوگرم افزایش داد.
رکورد ملی رده  سنی بزرگسالان ۱۴۸ کیلوگرم تعریف شده است.

یونیورسیاد دانشجویان جهان؛ حسینی اولین 
وان ایران را ضرب کرد طلای کار

 نخستین مدال طلای کاروان ایران در یونیورسیاد دانشجویان جهان با 
هنرنمایی ورزشکار رشته تالو ضرب شد.

 در روز دوم این مسابقات سیدمحمد حســینی در سبک گون شو تالو 
موفق شد بر سکوی نخســت ایستاده و ضمن کســب عنوان قهرمانی 
اولین مدال طلای کاروان ایــران را در این رویداد کســب کند.در این 

رشته ورزشکاران آمریکا و ماکائو نقره و برنز گرفتند.

تالوکاران ایران روز گذشته هم اولین مدال کاروان را به رنگ برنز توسط 
شاهین بنی طالبی کسب کردند.با کسب این مدال طلا جمع مدال های 
ایران به عدد پنج رســید. هم اکنون ایران یک طلا و چهــار برنز دارد. با 
کســب این مدال طلا، کاروان ایران از رتبه دوازدهــم روز قبل به رتبه 

هشتم جدول رده بندی توزیع مدال ها صعود کرد.
سی و یکمین دوره یونیورســیاد دانشــجویان جهان روزهای ۶ تا ۱۷ 
مردادماه در چنگدو چین برگزار می شود. کاروان ایران در ۱۱ رشته در 

این رویداد حاضر است.

ونمایی وش جالب تراکتور برای ر  ر
 از کیت های جدید

 باشگاه تراکتور با انتشــار کیلیپی، رونمایی جالبی از کیت های جدید 
خود داشت.بیست وســومین دوره رقابت های فوتبال لیگ برتر از روز 

پنج شنبه هفته جاری)۱۲ مرداد( آغاز می شود.
تیم فوتبال تراکتور که موفق شد فصل گذشــته در رتبه چهارم جدول 
قرار بگیرد و باتوجه حذف استقلال از لیگ قهرمانان آسیا جواز حضور در 

این مسابقات برای فصل جاری را بدست بیاورند.
تی تی ها با هدایت پاکو خمس و با توجه به عملکــرد خوبی که در بازار 
نقل وانتقالات داشتند، امید و انگیزه  زیادی برای موفقیت در این فصل 

را دارند.
حالا باشگاه تراکتور با انتشار ویدیویی در صفحه مجازی خود رونمایی 

اولی از کیت های جدید خود داشت که در نوع خود جالب توجه بود.

هافبک استقلال جدا شد
هافبک تیم استقلال از جمع آبی پوشان جدا شد.

 امید حامدی فر هافبک تیم اســتقلال از جمع آبی پوشــان جدا شد. 
حامدی فر در دو روز اخیر در تمرینات استقلال شرکت نکرده و خواهان 

جدایی شده که مورد موافقت کادر فنی آبی ها قرار گرفته است.
حامدی فر به مسئولان استقلال اعلام کرده می خواهد به تیمی برود که 
بیشــتر بازی کند و با توجه به اینکه این بازیکن جزو سهمیه بزرگسال 

است کادر فنی استقلال با این جدایی موافقت کرد.

دوری ۳ تا ۶ هفته ای کامیابی نیا از میادین
مدت زمان مصدومیت کمال کامیابی نیا مشخص شد.

در جریان دیــدار ذوب آهــن و فجر سپاســی در فولادشــهر، کمال 
کامیابی نیا، هافبک ذوب آهن دچار مصدومیت شــد. مصدومیت این 
بازیکن از ناحیه عضله همســترینگ اســت. این بازیکن شروع لیگ را 
از دست خواهد داد.این بازیکن MRI خواهد داد تا شدت مصدومیتش 
مشخص شود. مصدومیت کامیابی نیا در بهترین شرایط سه هفته و در 

بدترین وضع شش هفته طول خواهد کشید.



فخارزاده    _حســنا  کرمانشــاه   
نشســت خبری فرمانــده پایــگاه یکم 
نیروز کرمانشــاه با اصحاب  رزمی هوا
ســالن  در   ۱۴۰۲ مــرداد  رســانه  

جلســات این پایگاه برگزار شد
حیــم عینی«  ن »ر ســرهنگ خلبــا
با  ه  نشــا ما کر ز  و نیــر ا هو نــده  ما فر
لله  عبدا با ا ری  ا گو م ســو یا ا تســلیت 
ه  ر شــا لســام و با ا لحســین علیه ا ا
شــت  گدا ر د و بز ا د بــه پنجــم مــر
 : د کــر ر  ظهــا ا د  مرصــا ت  عملیــا
ع مقــدس نقش  فــا ن د ا ر و طــی د
، نیروی  ه ر ســپا ر کنــا ز د و نیــر ا هو
یــات  مــی، بســیج مردمی و ا نتظا ا
ر بر کســی پوشــیده  یر غیو و عشــا

. نیست
نیروز  ا فــزود: هو ســرهنگ عینــی، ا
بــا حضور خــود ،طــی ســه مرحله 
ن دفــاع مقــدس غیــرت و  ا در دور
د،  ا نشــان دا شــهامت و دلیــری ر
تهاجــم  محــض  بــه  ول  ا مرحلــه 

ق بــه کشــور بود  یــم بعث عــرا رژ
لیــه در مناطق  و ر ا ا ســتقر کــه بــا ا
ز ورود  غرب،جنــوب و جنوب غرب ا
ق به کشــور  نیروهــای رژیم بعث عرا

شد. جلوگیری 
ر  ز د و نیــر ا نقــش هو میــن  و وی د
ا حین  ع مقدس ر فا ل د هشــت ســا
ن کرد  ا ن عنــو میــا ا جنــگ بــا صد
ز  و نیــر ا هو ی  د هــا لگر با گفــت:  و 
مینــی  ی ز هــا و ز نیر نی ا پشــتیبا ر د
ع  فــا د ن  ا ر و د ر  د یی  ا بســز نقــش 
مینه  ر ز نــد و د د یفــا کر مقــدس ا
ن،  مندگا ز ر یــی  بجا جا و  هلی بــرن 
ل  نتقــا ا و  قــه  و ذ آ ندن  ســا ر
و  ن ها  ســتا ر بیما بــه  مجروحیــن 
ا  یی ر ا نــی نقش بســز ما ر کــز د ا مر

. شــتند ا برعهده د
نیروز  ا بــه گفته ســرهنگ عینــی هو
یان  عــام پا در مرحله ســوم و بــا ا
 ،۵۹۸ مــه  قطعنا ییــد  تأ و  جنــگ 
فقــان  منا تهاجــم  مــورد  ر  ین بــا ا

نی که  فقا ر گرفــت، منا کوردل قــرا
مــه روی دســت  بــا تصویــب قطعنا
ی  نده بودند و با نقشــه ا میان ما صدا
ن، مرز  ز طریق مهــرا ا ا نها ر شــوم آ
خســروی و قصر شــیرین به ســمت 
نهــا قصد  نــه کردند آ ا و کشــور ما ر
لی  پوشــا نقشــه ای  بــا  شــتند  دا
ن«  ن تــا تهرا ز مهــرا ر »ا و با شــعا
تســخیر  ا  ر ســامی  ا جمهــوری 

. یند نما
مه ســخنانش،  دا ســرهنگ عینی در ا
خاطــره  و  د  یــا شــت  میدا گرا بــا 
نقاب طی هشــت ســال  ی ا شــهدا
فزود:  ز آن ا دفــاع مقــدس و پــس ا
یــن شــهدا دیگــر بین ما  هرچنــد ا
نهــا  د و خاطــره آ مــا یــا نیســتند ا
ه و  ا ز ر ســت و ا ر ا نــدگا همیشــه ما
ن  نها به عنوا رسم و ســیره اخاقی آ

هیم کرد. ده خوا ســتفا سوه ا لگو و ا ا
ز  نیــرو ا هو نــده  فرما گفتــه  بــه 
مــروز نیروهای مســلح  ه ا نشــا کرما

ند و  ر ر دا ا ر و عزت قــر قتدا وج ا در ا
مــی مرزهای  ر در تما یدا منیتــی پا ا

است. ر  ا برقر کشور 
ره ای  شــا مه ا دا ســرهنگ عینی در ا
شــت روز ملی  ســم بزرگدا هم به مرا
فریــن  ه و عملیــات غرور آ نشــا کرما
نی  شــت و گفــت: همزما د دا مرصــا

ز با تاســوعای حســینی)ع(  یــن رو ا
یی که  ری رژه هوا باعث شــد برگــزا
پیش بینــی شــده بود منتفی شــود، 
ین روز  شــت ا میدا ســم گرا مــا مرا ا
بزرگ بــا حضــور نیروهای مســلح 
ه  نشــا نی در کرما ســتا و مســئولین ا

شد.  ر  برگزا

رعــی  ا ز الله  ذات  براهیمــی  آمل-ا
ری ویژه آمل در حاشــیه  ندا سرپرســت فرما
رســتان تخصصــی و فــوق  ز بیما زدیــد ا با
ید  ینکــه با تخضصصی شــمال ضمــن بیان ا
رســتان شــمال بخاطر  نی بیما در درما ز  کا ا
نــا  تقدیر  زحمات طاقت فرســا در زمان کرو
و تشــکر کرد، گفت: با شــکل گیــری فضا و 
مدیریــت جدید نه تنها مشــکات گذشــته 
رســتان در حال  مطرح نیســت، بلکــه بیما
یی که وجود  یســتا لت ا ز حا ســت و ا توسعه ا

داشت خارج شده است.
وی بــا تاکید اینکــه در بیمارســتان شــمال 
حرکــت به ســمت توســعه و روبه جلو شــکل 
گرفته شــده، عنوان کرد: بخش هــای مختلفی  
که از آن  بازدید انجام شــد،  نشــان دهند نگاه 
بــاز و عمیقی اســت که درفضای جدید شــکل 

گرفته و رو به جلو پیش می رود.
مه  دا مــل ا یــژه  آ ری و نــدا سرپرســت فرما
نه مجموعــه شــرکت فذا و  د: خوشــبختا دا
ین  ین حــوزه ومدیریــت جدید ا ن ا مدیــرا
رســتان بــه ســمتی حرکــت مــی کنند  بیما
کــه میــزان رضایتمندی نــه تنها در ســطح 
شهرســتان، بلکه در استان  شــکل گرفته شده  
و شــاهد این هســتیم از شــهرهای همجوار به 

این بیمارســتان مراجعه می کنند.
ز  نــی کــه  ۲۵ نفر ا ما : ز وی تصریــح کــرد
شــهری به صــورت همزمان بــرای درمان 
یند تــا خدمات  رســتان مــی آِ یــن بیما به ا
ن  میــزا دهنــد  نشــان  کننــد،  فــت  یا در

ســت. ن ا ا ر ین بیما یتمندی بالای ا رضا

رزشــمند و مــورد  ا ا ر درمــان ر رعــی کا ا ز
ئه  ا ر : ا ر کرد ظهــا ند ؛  ا ا نــد  خو و توجه خدا
ســت که نزد  ر بزرگی ا نــی کا ما خدمات در
رد، هــر کســی برای  جــر خاصــی دا خدا ا
ین دنیا  رد هــم در ا کاهــش درد قدمی بردا
مــت ذخیره ای در روز محشــر  و هم در قیا

ند،  رد و بی پاســخ نمی ما دا
ز کارهای   وی توریســت درمانــی را یکــی ا
و  دانســت  توریســم  صنعــت  در  رزنــده  ا
خاطرنشان کرد:  باید به ســمت رونق صنعت 
توریســم برویم و ورود در بحــث درمان می 
ند بــا وجود جاذبــه های خاصــی که این  توا
رد، در جذب  اســتان در کشــور و در دنیا دا

گردشگر ســامت  موفق عمل نماید .
نســیل  ی پتا را ا دا ســتان ر یــن ا رعــی ا ا ز
 : فزود ن کــرد و ا بالایــی در درمــان عنــوا
ا مهیا کنیــم، با وجود  گر بســتر مناســبی ر ا
ز  ، ا رد ســتان دا ین ا پزشــکان حاذقی کــه ا
ن جلوگیــری  نــدرا ز ز ما ن ا ا ر خــروج بیمــا

کرد هیم  خوا

ز –محمد مجــدم معــاون هنری  اهــوا
د  رشــا ره کل فرهنــگ و ا دا یی ا و ســینما
ره ملی  ســامی خوزســتان گفت: ســوگوا ا
بعین حســینی  ر نــی و تعزیــه ا تــر میدا تئا
ده روی  ز همزمــان بــا حرکــت پیــا هــوا ا
به،  نه مــرزی چذا یا بعیــن حســینی در پا ر ا
ر می  ز برگــزا ا هو شــلمچه و ســطح شــهر ا
ن پنجمیــن دوره آن  خــوا گــردد کــه فرا

عام شد. ا
ره  دا : ا ر کــرد ظها میــن ســپهریان ا  ســید ا
ســامی خوزســتان  د ا رشــا کل فرهنگ و ا
د  مــور هنــری بنیا ره کل ا دا با مشــارکت ا
ن با هــدف رونق  رگــرا یثا مــور ا ا شــهید و
بعین  ر بخشــی به جریــان مردمی و دینــی ا
ز تجــارب و  حســینی بــا بهــره گیــری ا
ن متعهــد در ســال های  یــی هنرمنــدا نا ا تو
ری خوزســتان،  ندا ســتا خیر بــا همکاری ا ا
تــر  نون تئا کا یشــی، ره کل هنرهــای نما دا ا
نون هــای فرهنگی وهنری  د کا دینی ،ســتا
ز همزمــان با  هــوا ری ا مســاجد و شــهردا
بعیــن حســینی در  ر ده روی ا حرکــت پیــا
بــه، شــلمچه و ســطح  نــه مــرزی چذا یا پا
تر  ره ملــی تئا ، پنجمین ســوگوا ز ا هو شــهر ا
ر  ا برگزا بعین حســینی ر ر نی و تعزیــه ا میدا

. ید می  نما
ره ملی در  یــن ســوگوا ینکه ا وی با بیــان ا
نی« و بخــش »تعزیه  تــر میدا دو بخش »تئا
می شــود  جــرا  ا یشــی«  نما یین هــای  آ و 
نی شــامل  تــر میدا ن کرد: بخــش تئا عنــوا
و  محیطــی  نــی،  با خیا ترهــای  تئا ع  نــوا ا

تــر دینی  یــج تئا مَنــس بــا هدف ترو فور پرِ
تر با  ســطه تئا نده بــدون وا ز تبــاط ســا ر و ا

است. مخاطبان 
کل  ره  دا ا یی  ســینما و  هنــری  معــاون 
فزود:  ســامی خوزستان ا د ا رشا فرهنگ و ا
ره شــامل  یــن بخش ســوگوا موضوعــات ا
ده روی  ، پیا ا کــودکان و فرهنــگ عاشــور
ا بــر فرهنگ  ثیر عاشــور معــه، تا ر جا قشــا ا
بعیــن درموکب هــای  ر دمــان ا نــی، خا ا یر ا
ر و  یثا حســینی، نهضت حســینی و فرهنگ ا
ومــت و معرفی  شــهادت، ترویج روحیه مقا
فعــان حــرم، تبیــن نهضــت  شــهدای مدا
یر  ثیر آن بر ســا مام حســین )ع( و تا م ا قیــا

است. ملت ها 
لب  ثاری کــه در قا : آ وی خاطر نشــان کرد
نی  نــی با بیا تــر محیطی و میدا گونه های تئا
ز ســطحی نگری و  نــه بــا پرهیــز ا هنرمندا
خته  رگونه، به موضوعات مذکــور پردا شــعا
ره  لویت حضور در سوگوا و ز ا شــده باشــند ا

هستند. ر  برخوردا

مازندران خوزستان
 سرپرست فرمانداری ویژه آمل:

بیمارستان فوق تخصصی شمال ظرفیت بین المللی شدن  دارد 
معاون هنری و سینمایی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی خوزستان اعلام کرد:

فراخوان پنجمین سوگواره ملی تئاتر میدانی و تعزیه اربعین حسینی

فرمانده پایگاه یکم رزمی هوانیروز کرمانشاه :

امنیتی پایدار در تمامی مرزهای کشور برقرار است
مدیرعامل مجمع خیرین تامین سلامت استان : 

زنان نیک اندیش فارس ۳۲۵ میلیارد ریال
 به حوزه    سلامت کمک کردند

میــن  مــل مجمــع خیریــن تا شــیراز-چراغی مدیرعا
ز  ســتان ا ندیش ا نان خیــر و نیک ا ســامت فارس گفت: ز
یــال به عرصه  رد ر کنــون ۳۲۵ میلیا بتدای ســال جاری تا ا

ند. کرده ا هدا  ا سامت 
ن خیر  نوا ه بــه تاش هــای با ر شــا مجردی  با ا ا کبر ر علی ا
در ســال جاری بیان کرد: حضور خیرین فارس در کشــور 
ن  نوا ید تاکید کرد که با ما با ســت ا همیشــه شــاخص بوده ا
رهای  ندن کا ســتان در شــکل گیری و بــه ثمر رســا خیر ا

ند. شته ا یی دا شــاخص عرصه سامت، نقش بســزا
ن  نوا لیــت با ه بــه شــاخه هــای گســترده فعا ر شــا وی با ا
بتدای ســال جــاری تاکنون  ز ا در عرصه ســامت گفــت: ا
ه  هدای ۲ دســتگا ده با ا ا ز جمله شــها احمدز ن خیر ا نــوا با
رســتان هــای علی  نه ســازی بیما ا رتمــان جهت پشــتو پا آ
ی  هدا ر با ا ا رســتگا ر عظم )ص( ، ســا صغر )ع( و رســول ا ا
ر  ه بیما ا ه های همــر متــگا قا زســازی ا لــی جهت با کمک ما
رتمــان جهت  پا ه آ هدای یــک دســتگا متی بــا ا و عــزت قا
عظم )ص( بع عرصه  رســتان رســول ا نه ســازی بیما ا پشتو

ســتان کمک کردند. سامت ا
مه  دا مین ســامت فــارس ا مــل مجمــع خیریــن تا مدیرعا
وم  حتشــامی بــا کمــک مدا د: همچنیــن زهــرا مشــیر ا دا
لهی با  نشــجویان ، ســمیه عبدا یــژه دا م و ا بــه صنــدوق و
نس قلب شــهر لامرد ، رامش کاوســی  ا ورژ ه ا یگا حداث پا ا
یی در  نی ســاخت و تجهیــز مرکز جامع ســامت روســتا با
زســازی  بری با مشــارکت در با مرودشــت و زهرا محمد جا
بتدای  ز ا مه ا لائمــه خرا د ا رســتان جوا قــات بیما تفا بخش ا
رد  رزش ۳۲۵ میلیا کنون در مجمــوع بــه ا ســال جاری تا

ســتان کمک کردند. یال به عرصه سامت ا ر

 

 مدیر شرکت خدمات حمایتی کشاورزی 
استان گلستان:

بیش از ۳۰ هزارتن انواع 
کودشیمیایی یارانه ای آماده 

توزیع است

مدیــر  ئی  ســیدصمدضیا گرگان-مهنازمحمدزمانــی 
ستان گلســتان گفت   ورزی ا یتی کشــا شــرکت خدمات حما
د  ز یک مردا ســتان، ا دی در ا ردا یی کشــت قرا جرا مه ا نا بر
ن بــه کودهای  ا ورز ز کشــا مین نیا ز می شــود لــذا تا غا آ ما
یــن خصوص،  ین شــرکت در ا مــری ضروریســت و ا یه  ا پا
م  نجا بتدای ســال جــاری ا ز ا ا ا مــه ریزی هــای لازم ر نا بر

ده است. دا
ه ســال جــاری بیش  یــان تیــر ما پا :  تا وی تصریــح کــرد
پتاســه  ته و فســفا ته، ز یی ا ع کود شــیمیا نوا تــن ا ر ا ۲۱هز ز ا
ســت و  عاوه   ســتان ذخیره ســازی شده ا ر های  ا نبا در ا
ری ها می  رگــزا رتن هــم موجودی کا ۹ هزا ز برآن بیــش ا

. شد با
د که با شــروع   ن دا ا ورز ا هــم به کشــا یــن نوید ر ئی ا ضیا
ز  ئیــزه هــم ا عــی جدیــد و شــروع کشــت پا ا ر فصــل ز
یی مورد  ه ســال جاری، کود هــای شــیمیا ۱۵شــهریور ما
ن در زمان مناســب و بــا کیفیــت و قیمت  ا ورز ز کشــا نیــا

. مناســب به آن ها عرضه شود

مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان عنوان کرد؛
مشارکت بیش از ۳۰۰ امدادگر 
خوزستانی در پوشش امدادی 

تاسوعا و عاشورای حسینی
حمر  ز –محمد مجــدم مدیرعامل جمعیــت هال ا هوا ا
ا  سم تاســوعا و عاشور دی مرا مدا نی ا ز پشــتیبا خوزســتان ا

د. دی خبر دا مدا با مشــارکت ۳۱۰ نیروی ا
نی گفت: در تاســوعا و عاشــورای حســینی  وحیــد شــعبا
وطلــب بــرای  در و دا دی کا مــدا مســال ۳۱۰ نیــروی ا ا
لی در  حتما دث ا ســم و پوشــش حوا دی مرا مدا نی ا پشــتیبا

شتند  عام شــده حضور دا ز پیش ا مکان های ا
ســتان،  تی ا مادگــی نیروهــای عملیا ه بــه آ ر شــا وی بــا ا
مبولانــس و ۱۰  ســم ۱۷خــودروی آ یــن مرا فــزود: در ا ا

رگیری شد. ه خودروی پشــتیبان بکا دســتگا
ره به  شــا مــل جمعیت هــال احمر خوزســتان با ا مدیرعا
نی  دثه دیده کمک رســا ن بــه ۴۳۹ فرد حا دگرا مدا ینکه ا ا
ه  یگا جعه بــه پا نــد تصریح کــرد: ۳۷۶ نفــر بــا مرا کرده ا
یی و ۱۳ نفز نیز  ر خون، ۵۰ نفر درمان ســرپا سنجش فشــا

ند. نی منتقل شــده ا به مرکز درما

شهر سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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ز  مــل و جمعی ا اصفهان-مریــم مومنی با حضــور مدیرعا
رم  رشــنبه چها رکــه، روز چها ن فــولاد مبا نــان و مدیرا و معا
 Portal زه ای ) ا و ه سال جاری، ماشــین برداشت در دما مردا
شــت  نباشــت و بردا حد ا Reclaimer( در پــارک صفــر وا
ری  ین شــرکت با موفقیت مــورد بهره بردا ناحیه آهن ســازی ا

گرفت. ر  قرا
ین  ز ا ری ا ییــن بهره بــردا رکــه در آ مــل فــولاد مبا  مدیرعا
یــن پــروژه توســعه ای در فولاد  ر نشســتن ا ماشــین، به بــا
رکنــان و ذی نفعان شــرکت تبریک گفت  ا به همه کا رکــه ر مبا
هبردهای  ا ز ر زن یکــی ا فزود: توســعه کمّی، کیفــی و متوا و ا
بتدای ســال ۱۴۰۱ بــا جدیت  ز ا ســت کــه ا اصلی شــرکت ا

ر گرفت. رکه قرا ر مدیریت فولاد مبا بیشــتر در دســتور کا
ری و شــتاب  یه گذا ره به ســرما شــا محمدیاســر طیب نیــا با ا
بتدای ســال ۱۴۰۱، گفت:  ز ا جــرای طرح های توســعه  ا در ا
رکه  نه ای که در گروه فــولاد مبا ه بــر طرح هــای هجده گا عاو
ســت، عملیات ســاخت، نصب و  جرا تعریف شــده و در حــال ا

زه ای در ناحیه آهن سازی  ا و شــت در زی ماشــین بردا ندا ه ا ا ر
نه  م رســید که خوشــبختا نجا ا لی به سر مروز در حا شــرکت، ا
ده  ســتفا ه با ا ین پروژ مه ریزی هــای صورت گرفته، ا طبــق برنا
حــی گردیــد و بــا  ز جدیدتریــن تکنولــوژی روز دنیــا طرا ا
ن ســاخت داخل و بدون  ز توا کثــری ا ده حدا ســتفا رویکرد ا

ری رســید. رشناســان خارجی به بهره بردا حضور کا
ینــد ســاخت تجهیــزات  ا فر رات طیب نیــا در  ظهــا ا بــر  بنا

کثری  ن حدا ز تــوا شــت ا نباشــت و بردا ین ماشــین و خط ا ا
د  یجا ده شــده کــه در ا ستفا خلــی ا نده دا ز شــرکت های ســا
ن متخصصــان  یــش تــوا ا فز فرصت هــای شــغلی متعــدد و ا

شته است. یی دا خلی نقش بســزا دا
ی پروژه های  جــرا یی، مدیــر ا همچنیــن رضــا خــادم کیمیا
ر  رکــه در مصاحبه بــا خبرنگا ناحیــه آهن ســازی فــولاد مبا
ا  مد ر رآ یــن پــروژه کا ی ا جــرا همیــت و چگونگــی ا فــولاد ا

ین گونــه توصیف کرد: ا
شــت  نباشــت و بردا ین پروژه پارک صفر ا ی ا جــرا ز ا تا قبل ا
ز  د آن ا شــت موا ده و بردا ســتفا ری ا ن پــارک اضطرا به عنــوا
م می شــد.  نجا میون ا ز کا ده ا ســتفا طریق لــودر و حمل آن با ا
ر  شــت جدید و قرا زی ماشــین بردا ندا ه ا ا کنــون با نصــب و ر ا
د  رســال موا ر تولید ناحیه آهن ســازی، ا گرفتــن آن در مــدا
حیا  ز پارک صفر بــه واحدهای ا نتره ا ز گندلــه و کنســتا عم ا ا
هد  م خوا نجــا نیــزه ا مســتقیم و گندله ســازی به صــورت مکا

. شد

با پایان موفقیت آمیز یکی دیگر از پروژه های توسعه انجام شد؛

مبارکه فولاد  وازه ای  در برداشت  ماشین  راه اندازی  و  نصب  ساخت، 

اصفهان

اصفهان

صفهان  ســتان ا بفای ا مــل ا اصفهان-مریم مومنــی مدیر عا
نی هســته  برســا ز پیشــرفت ۶۰ درصدی تقویت چرخه خطوط آ ا

. د ا مرکزی ، جنوب غرب و شــمال غرب اصفهان خبر د
جرای ســه پروژه در  ز شــامل ا یــن فا کبریــان گفت : ا حســین ا
ز جملــه ســاخت مخــزن و خریــد و لوله  نقــاط مختلــف شــهر ا
ر  ا لــغ بر هز عتباری با ری در قطرهــای مختلف می باشــد و ا گــذا
ســت  یال برای تکمیل آن پیش بینی شــده ا رد ر و دویســت میلیا
ز  رت نیــرو و قســمتی نیز ا ا بی وز رات تنــش آ عتبا ز محــل ا که ا

مین می شود. محل بودجه های جاری شــرکت تا
ین پــروژه ها گفت: بــا توجه  ی ا جــرا وی در خصــوص ضرورت ا
نی و بلند مرتبه ســازی در  برســا به قدمت و فرســودگی شــبکه آ
کثر نقاط شــهر و عدم تناســب زیر ســاختهای شــبکه توزیع آب  ا

لزوم توســعه و  د شــده ، زها در مناطق یا با رشــد ســاخت و ســا
یش ظرفیــت مخازن ذخیره ،شــرکت آب و  فزا ا اصاح خطــوط و
لب  ول پیشــنهادی در قا شــت کــه در مرحله ا ا بر آن دا فاضاب ر

یند. ئــه نما ا ر د ا ردا تعریــف ۳ پروژه جهت عقد قرا
ث مخزن  حــدا ز جهــت ا د نیا ر میــن مــو میــن ز ن ، تا یــا کبر ا
ی  ها ز خــذ مجو ، ا صلــی شــهر ی ا ه هــا ا گر ر ز بز لــه ا ر لو ، عبــو
ت  ی خدمــا یگــر شــرکت ها ت د سیســا ز تا ر ا ری و عبــو حفــا
ه  ژ و یــن پر ه پیشــرفت ا ا صلــی بر ســر ر نــع ا ا ز مو ا ا ن ر ســا ر
مل  هــی و تعا ا همر د ، با ری کــر ا میــدو ر ا ظهــا د و ا م بــر ها نــا
ه  هد تکمیل و بهر یــک شــا د ینده نز ر آ یــی د ا جر ی ا ه ها دســتگا
ز  م ا د یتمندی مر ضا یــش ســطح ر ا فز ه هــا و ا ژ و ین پر ری ا ا د بر

. شیم بفا با خدمات شــرکت آ

ح تقویت شبکه توزیع آب شهر اصفهان پیشرفت ۶۰ درصدی فاز نخست طر
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کارشناس اقتصادی:
 کاهش تورم، حاصل کنترل انتظارات تورمی

 و آرامش بازار دارایی  ها و ارز است
 یک کارشناس اقتصادی تاکید کرد: کاهش تورم ماهانه و نقطه به نقطه 

نتیجه کنترل انتظارات تورمی و آرامش بازار دارایی ها و ارز است.
در روزهای اخیر مطابق اعلام مرکز آمار هر ســه نرخ تورم )ســالیانه، 
ماهانه و نقطه به نقطه( کاهشــی بود. بر اســاس اعلام ایــن مرکز نرخ 
تورم ماهانه در تیر ماه ۱۴۰۲ با ثبت عــدد ۱.۹۵ درصد، کمترین تورم 
ماهانه ۱۶ ماه اخیر بود. همچنین تورم نقطه به نقطه با ۳.۲ واحد درصد 
کاهش به کانال ۳۰ درصدی ســقوط کرده و به ۳۹.۴ درصد رســیده 

است.
در این پیوند، »وحید شقاقی شهری« کارشناس اقتصادی در گفت وگو 
با ایرنا گفت: از زمانی که »محمدرضا فرزین« به ریاســت بانک مرکزی 
منصوب شــد، موضوع تقویت نظارت بانک مرکزی بر شــبکه بانکی را 

احیا کرد.
وی افزود: رئیس کل بانــک مرکزی در این مدت تــلاش کرد انضباط 
بخشــی را در شــبکه بانکی آغاز کند، از ســوی دیگر سیاســت ثبات 
اقتصادی را نیز دنبال می کند به نحوی که بتواند نوســانات نرخ ارز را در 

محدوده مشخصی کنترل کند.
این کارشناس اقتصادی بیان داشت: در کنار سیاست های بانک مرکزی 
در کنترل تورم، موضوع توســعه روابط منطقه ای، حل و فصل مسائل 
سیاسی ایران با عربســتان، امارات و دیگر کشــورهای منطقه، تلاش 
ایران برای عضویــت در پیمان های منطقه ای و جهانــی به ویژه پیمان 

شانگهای و بریکس دنبال شد.
وی افزود: در پیمان شانگهای تلاش مســتمری انجام و مسیر عضویت 
طی شد و سیاست عضویت و همراهی با پیمان بریکس نیز توسط دولت 

انجام شد که همه اینها در کنترل تورم نقش بسزایی داشت.
شقاقی ادامه داد: صادرات نفت در ماه های اخیر به صورت ملموسی رشد 
یافته اســت و این رشــد قابل توجه صادرات نفت همراه با دیگر عوامل 
دست به دست هم داده و آرامش نسبی در بازار ارز و دیگر بازار دارایی ها 
ایجاد کرده است و تا حدودی انتظارات تورمی هم کنترل شده و حاصل 

آن کاهش تورم ماهانه و نقطه به نقطه بود.
وی تاکید کرد: مدیریت انتظارات در ماه های آینده باید با جدیت دنبال 
شود؛ زیرا انتخابات آمریکا هم آغاز می شود و حضور جمهوری خواهان 
تندرو می تواند ایــن انتظارات را تغییــر دهد و بر انتظــارات ایران اثر 

بگذارد.
این کارشــناس اقتصادی اضافه کرد: همچنین بایــد بتوانیم به تدریج 
حکمرانی ریال در اقتصاد کشــور را پیاده کنیم، زیرا هرچه به ســمت 
تقویت حکمرانی ریــال و مدیریت ریال برویم مدیریت بــازار ارز بهتر 

می شود.

وی ادامــه داد: همچنین بانک مرکــزی باید بتواند جدیــت لازم را در 
افزایش ســلامت بانک ها به ویژه برخورد جدی با بانک های بد داشــته 
باشــد، به نحوی که اجازه اضافه برداشت را از آنها ســلب کرده و اقتدار 

لازم را داشته باشد و اجازه دست درازی به منابع بانک ها ندهد.
شــقاقی تصریح کرد: مجموع اقدامات دولت و بانک مرکزی موجب شد 
که آرامش به بازار ارز برگردد و می توان امیــدوار بود تورم ۱۴۰۲ طبق 
وعده دولت به حدود ۳۰ درصد کاهش یابد، البته اینها نیازمند جدیت 

بانک مرکزی و دولت است.
وی افزود: کاهش ۲۰ درصدی تورم برای سال ۱۴۰۲ در مقایسه با سال 
گذشته نیازمند هماهنگی سیاست های پولی با سیاست های تجاری و 
مالی دولت است و باید دســتگاه های دیگر نیز با بانک مرکزی همکاری 

کنند.
این کارشــناس اقتصادی تاکید کرد: در این مســیر، همراهی وزارت 
صمت و اقتصاد در هماهنگی سیاست های پولی و ارزی با سیاست های 
تجاری، مالی و بودجه ای و سیاســت های مالیاتی و بازار ســرمایه مهم 
اســت، اما باید مراقب بود؛ چون انتظارات شــکننده اســت و می تواند 

برعکس نیز باشد.

وارید در بانک ملی ایران  ح تسهیلاتی مر طر
ونمایی شد ر

طرح تســهیلاتی »مروارید« بانک ملی ایران طی مراســمی با حضور 
ابوالفضل نجارزاده مدیر عامل بانک، اعضای هیات مدیره و هیات عامل 

رونمایی شد.
به نقــل از روابط عمومی بانک ملی ایران، ســقف تســهیلات در طرح 
»مروارید«، پنج میلیارد ریال با نرخ سود ۲۳، ۲۰ و ۱۷ درصد است و در 
قالب این طرح، مشتریان می توانند در چارچوب ضوابط و مقررات بانک 
مرکزی نزد بانک ملی ایران سپرده گذاری کرده و بعد از گذشت حداقل 

۶ ماه مطابق شرایط تعیین شده، از تسهیلات بهره مند شوند.
این طرح در قالب عقد مرابحه بوده و جامعه هدف افتتاح کننده حساب 
اشــخاص حقیقی و حقوقی و جامعه هدف دریافت کننده تســهیلات 

تمامی اشخاص حقیقی خواهند بود.
بدین ترتیب اشخاص حقوقی )سازمان ها و شــرکت ها( هم می توانند 
نسبت به افتتاح حســاب ویژه طرح اقدام کرده و در ازای امتیاز حاصله، 

کارکنان خود را برای دریافت تسهیلات به بانک معرفی کنند.
بازپرداخت تمامی تســهیلات موضوع طرح بصورت اقساطی با اقساط 

ماهانه، مساوی و متوالی خواهد بود.
همچنین پس از گذشــت حداقل ۶ مــاه از افتتاح حســاب، متقاضی 
می تواند امتیاز اخذ تسهیلات موضوع این دســتورالعمل را به سایرین 

انتقال دهد.
محدودیتی در انتقال امتیاز به افراد مختلف توســط اشخاص حقیقی و 

پذیرش امتیاز از دیگران وجود ندارد.
به ازای هر ۱۰ میلیون ریال در هر یک ماه، یک امتیاز به مشــتری تعلق 
می گیرد و مبنای محاسبه امتیاز، حداقل مانده روزانه حساب ویژه طرح 
است.این طرح با هدف پاســخگویی به نیازهای همه مشتریان طراحی 
شــده و متقاضیان می توانند برای دریافت این تسهیلات به شعب بانک 

ملی ایران مراجعه کنند.

وگاه تأسیسات آبی تهران وارد   برق ۲ نیر
مدار شد

 مدیر دفتر بهره برداری و نگهداری از تأسیســات آبی و برقابی شرکت 
آب منطقه ای تهران گفت: واحدهای نیروگاهی کلان و لوارک با توجه 
به شروع عملیات پمپاژ آب از تلمبه خانه ســد لار به سد لتیان، در مدار 

تولید برق قرار گرفتند.
به گزارش شرکت آب منطقه ای تهران، علیرضا ارسطویی افزود: پس از 
شروع عملیات پمپاژ آب از تلمبه خانه سد لار به سد لتیان، نیروگاه های 
کلان و لوارک از روز یکشنبه )اول مرداد ۱۴۰۲( به صورت شبانه روزی 

در مدار تولید برق قرار گرفتند.
وی ادامه داد: نیروگاه کلان باقــدرت ۲۲ مگاوات و مجموع روزانه ۵۲۸ 
مگاوات ساعت و نیروگاه لوارک باقدرت ۱۶ مگاوات و تولید روزانه ۳۸۴ 

مگاوات ساعت در شبکه سراسری تولید برق قرار دارند.
مدیر دفتر بهره برداری و نگهداری از تأسیسات آبی و برقابی شرکت آب 
منطقه ای تهران گفت: این روند تا پایان انتقال آب از سد لار به سد لتیان 
در این مرحله ادامه خواهد داشت که باتوجه به نیاز شبکه سراسری برق 

در فصل تابستان و افزایش دما در ماه جاری حائز اهمیت است.
ارسطویی خاطرنشان کرد: نیروگاه کلان دارای ۳ واحد ۳۸.۵ مگاواتی 
و نیروگاه لوارک دارای ۲ واحد ۲۳.۵ مگاواتی اســت و مجموع ظرفیت 
نصب شده نیروگاه های آبی تحت پوشش شرکت آب منطقه ای تهران 

۳۱۵.۳ مگاوات است
 نیروگاه لوارک که نخستین نیروگاه متوســط زیرزمینی کشور است، 
به همــراه نیروگاه کلان بخشــی از تأسیســات انتقال آب ســد لار به 

تصفیه خانه پنجم تهران به حساب می آید.
این نیروگاه جریانی - زیرزمینی که در نزدیکی ســد لار و در اســتان 
تهران واقع اســت و قادر اســت ســالانه ۱۵۱ میلیون کیلووات ساعت 

انرژی تولید کند.
ظرفیت این نیروگاه ۴۷ مگاوات است و در کنار تولید برق، در انتقال آب 

به شهر تهران نیز نقش مهمی ایفا می کند.

در قالب طرح جهاد آبرسانی
وستای استان تهران در حال  آب رسانی به ۳۲ ر

اجراست
 طرح جهاد آب رســانی در اســتان تهران با هــدف محرومیت زدایی و 
آب رسانی به ۳۲ روستای این استان در شهرستان های شهریار، ملارد، 

رباط کریم و پیشوا در حال اجراست.
به گزارش شــرکت آب و فاضلاب اســتان تهران، این طرح که توسط 
قرارگاه امام حســن مجتبی )ع( در حال اجراســت با تخصیص ۲۶۹۱ 
هزار میلیارد ریال از اواخر سال ۱۴۰۰ آغاز شــده و قرار است در مدت 
۲.۵ ســال اجرا و ۳۲ روســتای اســتان تهران از نعمت آب آشامیدنی 
بهره مند شــود.هزینه های این طرح از محل اعتبارات بند ۳ جدول ۱۷ 

قانون بودجه سال ۱۴۰۰ و بودجه های سنوات آتی تأمین می شود.

این پروژه جهادی نزدیک به ۱۸۴ هزار نفر از ساکنان روستاهای استان 
تهران را زیر پوشش خدمات آب رسانی قرار می دهد و با وجود مشکلات 
فراوان و محدودیت های اعتباری و مالــی، هم اکنون بیش از ۳۶درصد 

پیشرفت فیزیکی دارد.
این پروژه شــامل حفر چاه، ســاخت مخزن زمینی، احداث ایســتگاه 
پمپاژ، اجرای خط انتقال و اصلاح شبکه توزیع است که در مجتمع های 
صنیع خانی، کوثر شــهریار و ملارد، کوثر رباط کریم و جامکاران پیشوا 
اجرا می شــود و با تکمیل آن، مردم ایــن مناطق از آب شــرب پایدار 

بهره مند خواهند شد.

وهای  تغییر مهم در صدور کارت سوخت خودر
صفر کیلومتر

مدیر سامانه هوشمند سوخت شــرکت ملی پخش گفت: از این به بعد 
مالکان خودروهای صفر کیلومتر برای دریافت کارت سوخت خود باید 

به پلیس +۱۰ مراجعه کنند.
محمد صادقی، با بیان اینکه مالکین وسایل نقلیه نو شماره که خودروی 
خود را در سال جاری از شــرکت های خودروســاز تحویل گرفته ولی 
کارت هوشمند ســوخت خود را همچنان دریافت نکرده اند، لازم است 
جهت پیگیری روند صــدور کارت خود به هریــک از دفاتر پلیس + ۱۰ 
سراســر کشــور مراجعه کنند، اظهار کرد: این روند در گذشته اینگونه 
نبود و اکنون شــرایط تغییر کرده اســت.وی افزود: قبــل از این کارت 
سوخت برای مالکان خودرو صفر کیلومتر صادر می شد اما از این به بعد 
لازم اســت همه مالکان خودرو اعم از صفرکیلومتر و غیره برای دریافت 

کارت سوخت خود به پلیس +۱۰ مراجعه کنند.
مدیر ســامانه هوشــمند ســوخت شــرکت ملی پخش در خصوص 
جایگزینی کارت های ســوخت با کارت ملی، گفت: تا کنون طرحی در 

این رابطه نداشته ایم و این موضوع مطرح نیست.

رشد 4.6 درصدی اوج مصرف برق نسبت به سال گذشته
۷۸۰ میلیارد تومان پاداش صرفه جویی برق 

پرداخت شد
مدیرعامل شرکت توانیر اعلام کرد: تاکنون ۷۸۰ میلیارد تومان پاداش 

صرفه جویی برق به مشترکان پرداخت شده است.
آرش کردی با بیان اینکه هفته گذشــته در روز دوم مرداد بیشــترین 
میــزان اوج مصرف با عدد ۷۲ هــزار و ۷۲۴ مگاوات به ثبت رســید که 
یک رشد تاریخی ۴.۶ درصدی را نســبت به اوج مصرف پارسال با عدد 
۶۹ هــزار و ۵۰۰ مگاوات نشــان می دهد، اظهار کــرد: در خرداد و تیر 
میزان انرژی تحویلی به مشترکان ۷ درصد رشــد داشته که عدد قابل 
توجهی محسوب می شود.به گفته وی، رشد اوج مصرف امسال نسبت 
به پارسال حدود ۳۲۰۰ مگاوات است که معادل مصرف ۶ استان ایلام، 

کردستان، کرمانشاه، سمنان، لرستان و اردبیل است.
مدیرعامل شــرکت توانیر با پیش بینی این که اوج مصرف امروز به عدد 
۷۲ هزار مگاوات برسد، یادآور شــد: هفته جاری نیز بسیار گرم خواهد 
بود و امکان دارد در این هفته، اوج مصرف به بیــش از ۷۲ هزار مگاوات 
نیز برســد، بنابراین نیاز داریم مردم همکاری خود را در زمینه مدیریت 

مصرف برق تداوم بخشند.
کردی با بیان این که تقریبا از هر سه مشــترک، یک مشترک مشمول 
دریافت پاداش شده است، خاطرنشــان کرد: از ۲۷ میلیون قبض صادر 

شده بیش از ۹ میلیون قبض مشمول پاداش شده است.
به گفته مدیرعامل شرکت توانیر، براســاس بررسی ها این امکان وجود 
دارد که بیش از ۹۸ درصد مشــترکان در طرح پاداش صرفه جویی برق 

شرکت کنند.
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مصرف روزانه بنزین اوج گرفت؛ وارد فاز ناترازی بنزین شدیم؟

قیمت بنزین بالاخره تغییر می کند؟

مریم فکــری  وزارت نفــت اخیــرا از افزایش 
مصرف روزانه بنزین از ۸۸ بــه ۱۲۲ میلیون لیتر 
طی دو سال اخیر خبر داده که رشد ۳۸ درصدی 

مصرف را در این مدت نشان می دهد.
 خبرهای پی در پی بنزینــی، بازار گمانه ها درباره 
احتمال افزایش قیمت بنزین را داغ کرده اســت. 
از یک طرف، مقامات دولتــی و حتی نمایندگان 
مجلس تاکیــد دارند که بنزین گران نمی شــود، 
اما از دیگر ســو، خبرهایی چــون کمبود بنزین، 

احتمالات درباره قیمت بنزین را بالا می برد.
با این وجود، وزارت نفــت اخیرا از افزایش مصرف 
روزانه بنزین از ۸۸ بــه ۱۲۲ میلیون لیتر طی دو 
سال اخیر خبر داده که رشد ۳۸ درصدی مصرف 
را در این مدت نشــان می دهد. آن طور که جلیل 
سالاری، مدیرعامل شرکت ملی پالایش و پخش 
فرآورده های نفتــی ایران در ابتــدای مردادماه 
امســال اعلام کرده، مصــرف بنزین کشــور در 
روزهای گذشته اعدادی نظیر ۱۲۷ میلیون لیتر 
را ثبت کرده اســت و با توجه بــه میانگین کنونی 
مصرف روزانه ۱۱۴ میلیون لیتر بنزین در کشور، 
پیش بینی می شــود این عدد با توجه به پیش رو 
بودن ســفرهای تابســتانی و ایام اربعین باز هم 
افزایش یابد که نیازمند مدیریت مصرف از سوی 

مردم است.
وی پیش تر در خرداد ۱۴۰۲ درباره جدی شــدن 
روند ناترازی هشــدار داده و گفتــه بود: مصرف 
روزانه بنزین کشــور ۱۱۰ میلیون لیتر اســت و 
مصرف و تولید سربه ســر شــده اند. بــه گفته او، 
سالانه بیش از یک میلیون خودرو عرضه می شود 
و هیچ خودرویی هم اسقاط نمی شود. بنابراین در 
صورت ادامه این روند، به ناترازی بنزین خواهیم 

رسید و واردکننده خواهیم شد.
هوشــنگ فلاحتیان، معاون برنامه ریزی وزارت 
نفت نیــز به تازگی با اشــاره بــه افزایش مصرف 
روزانه انواع حامل های انرژی در کشور، خبر داده؛ 
دو ســال قبل میانگین مصرف روزانه بنزین ۸۸ 
میلیون لیتر بوده، اما اکنون به ۱۲۲ میلیون لیتر 

در روز رسیده است.

چرا بنزین در مازندران کمیاب شد؟
این هشــدارها در حالی از ســوی مقامات وزارت 
نفت به گوش می رســد که دیروز خبری از سوی 
خبرگزاری دولــت مبنی بر کمبود ۷۲ ســاعته 
سوخت در برخی جایگاه های اســتان مازندران 
منتشر شد. گزارش رسانه دولت، از تعطیلی برخی 
جایگاه های ســوخت و طولانی شــدن صف های 
بنزین در مناطق مرکزی و غربی مازندران از جمله 

آمل، محمودآباد و نور حکایت داشت.
البته بنا به گفته مســوولان شــرکت های توزیع 
پخش فرآورده هــای نفتی ســاری و چالوس به 
عنوان دو نهاد تامین کننده ســوخت جایگاه های 
توزیع، علت اصلــی ازدحام ســنگین در مقابل 
مراکز توزیع تاخیر در به مقصد رسیدن تانکرهای 

حامل سوخت به خصوص بنزین بوده است.
مسئولان این اتفاق را ناشی از حضور مسافران در 
شهرهای غربی و مرکزی دانســته که عملا مانع 
از ارسال سریع سوخت شــده و زنجیره توزیع در 
مرکز و غرب استان را با اختلال مواجه کرده است.

همچنیــن روابــط عمومی شــرکت ملی پخش 
فرآورده های نفتی منطقه چالوس در اطلاعیه ای 
با بیــان این که حجم مســافرت ها بــه مازندران 
بخصوص در مناطق غربی در مرداد ماه به شــدت 
افزایــش یافته، اعلام کــرده؛ با توجــه به حجم 
بالای مســافر واقامت طولانی آنان تقریبا تمامی 

روزهای هفته با ترافیک جاده ای مواجه هستیم..
این اطلاعیــه می افزایــد که مصــرف بنزین در 

غرب استان چشــمگیر اســت و در حال حاضر 
شرایط پیک را سپری می کنیم که مصرف بنزین 
نسبت به مواقع عادی افزایش ۵۰ درصدی دارد. 
علاوه بر افزایش مصرف ســوخت در زمان پیک 
مسافر، ترافیک جاده ای سبب کند شدن حرکت 
نفتکش ها شــده اســت که توزیع ســوخت را با 

مشکل رو به رو می کند.
این اطلاعیه به چندین برابر شــدن زمان ارسال 
محموله های ســوختی به دلیل ترافیک سنگین 
اشاره و ادامه می دهد که در حال حاضر در برخی 
شهرســتان ها ارسال ســوخت حدود ۱۰ ساعت 

طول خواهد کشید.

شایعه افزایش قیمت بنزین به 7 هزار تومان
در این میان، اواخر تیرماه خبــری درباره قیمت 
بنزین و به اســم خبرگزاری اصولگرای تسنیم در 
فضای مجازی منتشر شد که البته انتشار این خبر 
از ســوی این خبرگزاری تکذیب شد. تسنیم در 
خبری اعلام کرد؛ هیچ خبری درباره قیمت بنزین 
در سایت و فضای مجازی این خبرگزاری منتشر 
نشده است. لازم به ذکر اســت که دولت در حال 
حاضر هیچ برنامه و تصمیمــی برای تغییر قیمت 

بنزین ندارد و قیمت های اعلامی کذب است.
در خبر منتشر شده آمده بود: قرار است براساس 
این طــرح مصرف هر بــاک تا ۳۰ لیتــر به مبلغ 
لیتری ۳ هزار تومان، از ۳۰ لیتر تا ۶۰ لیتر به مبلغ 
لیتری ۷ هزار تومان و از ۶۰ لیتر به بالا به مبلغ هر 

لیتر ۱۸هزار تومان عرضه شود.

بنزین سه نرخی می شود؟
امــا گمانه های دیگــری که در این بین شــنیده 
می شد، احتمال سه نرخی شدن قیمت بنزین بود 
که البته مقامات دولتی و حتی نمایندگان مجلس 
تاکنون تکذیب کرده اند. علــی بهادری جهرمی، 
سخنگوی دولت، بیست و هشــتم تیرماه درباره 
ســه نرخی شــدن قیمت بنزین، با رد شــایعات 
مربوط به این موضوع اعلام کرده بود: در واکنش 

به این دسته از شایعات فقط باید خندید.
مصطفی نخعی، ســخنگوی کمیســیون انرژی 
مجلس نیز با تکذیب شــایعه ســه نرخی شدن 
قیمت بنزین، گفته بود: خبر ســه نرخی شــدن 
قیمت بنزین از اســاس کذب اســت و نه دولت 
برنامه ای برای این مهــم دارد و نه مجلس، چراکه 
چنیــن افزایش یا تغییــری ابتدا بایــد در قانون 
بودجه سالانه کشور لحاظ شــود و از آنجا که این 
تغییر و افزایش نرخ در قانون بودجه نیامده است، 
نرخ بنزین در ســال جاری هیچ تغییری نخواهد 

کرد.
نماینده مــردم نهبندان و سربیشــه در مجلس 
متذکر شده بود: متاسفانه هر از چندگاهی چنین 
شــایعاتی در رســانه ها و فضای مجــازی پخش 
می شود، اما به عنوان سخنگوی کمیسیون انرژی 
از مردم می خواهــم به هیچ عنوان به شــایعه ها 
توجه نکنند چراکــه هیچ تغییر و افزایشــی در 
قیمت ســوخت بنزین و گازوییل در سال ۱۴۰۲ 
اتفاق نخواهد افتاد.احمد وحیدی، وزیر کشــور 
هم بیست و پنجم تیرماه در حاشیه مراسم هفته 
بهزیســتی در پاسخ به پرسشــی درباره احتمال 
افزایــش قیمت بنزیــن، عنوان کرده بــود: این 
موضوع کاملا شایعه است و خلاف واقعیت؛ هیچ 

افزایش قیمتی نخواهیم داشت.
وی در پاسخ به این پرســش که آیا دولت در این 
زمینه برنامه ریزی برای آینده دارد یا احتمال دو 
یا سه نرخی شــدن بنزین وجود دارد یا نه، تاکید 
کرده بود: خیر؛ اصلا دولت برنامه ای در این زمینه 

ندارد.

کارت سوخت می ماند یا می رود؟
در این حال و هوا اما در روزهای داغ تیرماه، مدیر 
سامانه هوشــمند سوخت شــرکت ملی پخش 
فرآورده هــای نفتــی از اجرای طرح آزمایشــی 
عرضه ســوخت از طریــق کارت بانکــی در یک 
جایگاه شهر تهران خبر داده و گفته بود: در صورت 
موفقیت آمیز بــودن مراحل آزمایشــی و صدور 
مجوزها، در مرحله نخست این طرح، توزیع بنزین 

سوپر از طریق کارت بانکی آغاز خواهد شد.
محمد صادقی توضیح داده بود: در مرحله نخست، 
این طرح در یــک جایگاه به صــورت پایلوت در 
شهر تهران اجرایی خواهد شد و در صورت آماده 
بودن بســترها و دریافت مجوزها و انجام مراحل 
خوداظهاری از سوی افراد، به سمت عرضه بنزین 
ســوپر با کارت مغناطیســی در دیگر جایگاه ها 

خواهیم رفت.
وی با اشــاره به این که عرضه بنزین سوپر فعلا از 
طریق کارت آزاد انجام می شود، تاکید کرده بود: 
در حوزه توزیع ســوخت نرخ اول، بستر ارتباطی 
ما باید آنلاین )برخط( باشــد و اگر برخط نباشد، 

قطعا استفاده از کارت بانکی چالش برانگیز است.
مدیر سامانه هوشمند سوخت شرکت ملی پخش 
فرآورده های نفتی عنوان کرده بود: برای استفاده 
از کارت بانکی در توزیع ســوخت نیــاز به اتصال 
به شبکه شــتاب وجود ندارد و افرادی که کارت 
بانکی دارند، ماننــد طرح هدفمنــدی یارانه ها 
یک شماره حساب در دســترس به عنوان کارت 

سوخت معرفی می کنند.
مدیر سامانه هوشمند سوخت شرکت ملی پخش 
فرآورده های نفتی گفت: برای اســتفاده از کارت 
بانکی در توزیع ســوخت نیاز به اتصال به شــبکه 
شــتاب وجود نــدارد و افرادی کــه کارت بانکی 
دارند، مانند طرح هدفمندی یارانه ها یک شماره 
حســاب در دســترس به عنوان کارت ســوخت 

معرفی می کنند.

شرایط حذف کارت سوخت آزاد اعلام شد
صادقی، مدیر ســامانه هوشــمند کارت سوخت 
همچنین درباره شرایط حذف کارت سوخت آزاد، 
خبر داده بود: حذف کارت سوخت جایگاهداران 
بر اســاس میزان فروش اســت؛ به طــوری که 
جایگاه های سوختی که عرضه کمتری دارند، به 

آن ها یک کارت تعلق می گیرد.
به گفته او، جایگاه های پرفــروش همچنان یک 
ســکو و یک کارت را خواهند داشــت. در مراکز 
شــهرها هم به همین روال اســت، یعنی هر یک 

سکو یک کارت سوخت.

چرا دولت واقعیت مصرف بنزین را به مردم 
نمی گوید و از آنها کمک نمی خواهد؟

با این حــال، برخی از عنوان می کنند؛ تا نباشــد 
چیزکی، مردم نگوینــد چیزها. روزنامه اطلاعات 
در گزارشی نوشت: حتی اگر آنقدر بدبین نباشیم 
که آن را محک زدن واکنش افکار عمومی و نوعی 
نظرســنجی پنهان بدانیم، واقعیت این است که 
دولت و حکومت سال هاســت بدون هیچ منطق 
کارشناسی، به دلیل امنیتی شدن بی دلیل تعدیل 
قیمت یک کالای مورد نیاز جامعه، به نوعی خود 
و مردم و مملکت را در حالت آچمز نگه داشــته و 
قدرت تصمیم گیری یا هــر نوع اتخاذ تصمیمی را 
به دلیل واهمه از تبعاتش از دست داده است و در 
مقابل خود را در مقامی یــا موقعیتی نمی بیند که 
بتواند در برابر ابر چالش های کشور با مردم رک و 
صریح و دلســوزانه و همدردانه گپ بزند و در رفع 
آن بکوشد و این هیچ خوب نیست؛ اما فریز کردن 

مساله هم دردی را دوا نمی کند.

بیمه

معاون نظــارت بیمــه مرکزی 
گفت: با حکم کارگــروه حجاب 
و عفاف وزارت امــور اقتصادی و 
دارایی در بیمه مرکــزی، مجوز 
کارگزاری بیمه »از کی« تا اطلاع 

ثانوی تعلیق شد.
 علی استاد هاشــمی، با اشاره به 
تعلیق مجــوز کارگــزاری بیمه 
»از کی«، اظهار داشت: بر اساس 
کارگروه حجــاب و عفاف وزارت 

امور اقتصــادی و دارایی در بیمه 
مرکزی و طبق حکم این کارگروه 
مجوز فعالیت شرکت کارگزاری 
»از کی« تا اطــلاع ثانوی تعلیق 
شده است.وی افزود: در عین حال 

کسانی که از طریق این کارگزاری 
بیمه نامه هایــی از شــرکت های 
بیمــه ای خریــداری کرده اند، 
بیمه نامه های آنهــا به قوت خود 

باقی است. 

 مجوز کارگزاری بیمه از کی تعلیق شد
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